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110}4—Criminal Complaint. General Statutes 1918, Sec. 9073 WALTER 8, BOOTH & SON, INC., MINNEAPOLIS

T —_—

State of Minnesota }ss_

Countyof ___________ RoseaMe . ____________

The Complaint of .................................R,--Jo.-Bell,.-County. Attorney,

County, made before............ . Robke. J. Knutson . . one of the
Justices of the Peace in and for said County, who, being duly sworn, on his oath

says, thaton the........ ... 23%" ___ _______ _dayof......... . December, . ... . 19 28  at
e R e S

_.in said County,

. did

end without excuse or Jut ification, end without deliberation or
 premeditetion, and with a design on the part of him, the sald
T GaGFEe Ryan to effect the death of a human being, to-wit: Robert:
“He - Lobfteli; kill snd mmpder him, the said Fobert T Loddell; by
- H@ens -of -a-0edly Weepon, $0-witi a firvearnm, comonly eslled @n ..

....sutomatic pistol, loaded with powder amd bullete, by then end .. . .. ... ...
__there shobting him, the said Robert H. Lobdell with said firearm,

and therely m‘lictby ‘upon t.he bod.y or 8_18 ob-s:rt I*. _.abdell
a mortal wwad, *ra’n wh:lch aaid wound he thn seid obnrt H-

ag‘a-ins't' the form of the statute in such case made and provided, and against

the peace and dignity of the State of Minnesota, and prayed that the said
Sl b o RN £ oL R, o It S AL

may be arrested and dealt with according to law.

Subseribed and sworn to before me this .. 28 J




,\ ’
IN Justice's CourT

County of

THE STATE OF MINNESOTA

AGAINST

CRIMINAL COMPLAINT

Filed this. .28th . day of.....December. ,.
4. D. 3928/ 4
A ¥ SNt/ rf

"
/ Qe
7 Al ]

Justice of the Peace/

3281




WALTER 8. BOOTH & SON, ING., MINNEARSLI®

111}4—Criminal Warrant
i

State of Minnesota
County of

The STATE OF MINNESOTA, To the Sheriff or any Constable of said County:

wbttﬁaﬁ,._..........,..__R-._L_.Bell,__County....,-Lttomey,.....__...____._A.‘..
has this day complained in writing to me, on oath, that on the...

.. December, 79 28 at the.. Towm __ .

TR ST R S T R et S SR O SRS B

__a mortal wound, from which said wound, be, the said Robert He _________________
e P T R T LR 3T T 5 ) P O, o N i e SR o 1 g S, Y

against the form of the statute in such case made and provided, and adainst the
peace and dignity of the State of Minnesota, and prayed that the said................._...._._.

_..George Ryan .
might be arrested and dealt with according to law.

ﬁﬂm, aﬂjtttfﬂl‘ﬁ, You are commanded forthwith to apprehend the said

Sldeerge ByAn' . - Lo o o VPSR

and bring...... him ____before me, to be dealt with according to law.

A

Given under my hand this___._..-Eﬁth_____._‘.,--,..-.dagyo&__(_1__;}%@-‘-‘931'1‘-1--'-—---19:3&/-:*
vy /\ - lq‘; / ¢ S N Ay ; 7

{ ; / o i 'J_ / - /

“Justice of the Peage.




I hereby certify and retyrn, that by virtue of the within Warrant, I have arrested the within named
L 3

Defendant , and have._-

FEES—WMileage,
Service,

Total,

LU
y. ;
Justice of the Peacg

4

y
/

THE STATE OF MINNESOTA
AGAINST
p.

CRIMINAL WARRANT
 (Mday of.

Filed thi

‘ /

County oF = Y COTESR N

"IN Justice’s COURT




s 289 —Commitment Before Examination General Statutes 1913, Sec. 9080 WALTER 5. B00TH & 30N, TOWNBHIP AND LEGAL BLANK PUBLISHERS, MIN/EAPOLIS, MINN

State of Minnesata
County of ORGPy o )

The STATE OF MINNESOTA, To the Sheriif or any Constable, and to the Keeper of the Common Jail of said
County:

NN,

Yow are hereby commanded to receive into your custody in the said Jail, and there safely keep

George Ryan

who is charded before me, one of the Justices of the Peace in and for said County, upon the complaint of
_Re J. Bell, County Attorney, .. ... _ . ____ oo wWith having, on the...___25¢h ._...._________dayof

_December, ‘ 1928 ,in said County wilfully, unlewfully and feloniously, without . _
|

meditation, and with a design on the part of him, the said... George Ryan -to.effect-the deathi

of a humen being, to-wit: Robert H. Lobdell, kill and murder him, the seid Robert H. Lobdel

by means of a deadly weapon, to-wit: a firearm, comuonly celled an asutomatic piszol,_loadedi
with powder and bullets, bythen end there shooting him, the said Robert H. LoBlell with seid

|
firearm, and thereby inflicting upon the-body-of said-Robert-H,.--Lobdell-a mortel wound, frorﬁ

which said wound, -he, -the said Ro-ert -H. LoBdell-did then-end there-die;

and is committed for further examination, to be held before me,on the  Zygg: day of .._Decembery --------
1928 _,at 10 _o’clockin the _____fore _ noon of said day, at my office in the_Villege .. . _.____of
__in said County.

Given under my hand this 28th dayofi. . .. :-‘eggmb‘er, Wy

Justice of the Peace




STATE OF MINNESOTA

Ros A ; £ g
County of __________ __*_-_9_‘_?_?1_1 ] T T N I hereby certify that I have this day received into my custody the within named

Je= G‘eorE@ Ryan = oo _and have lodged him in the common jail of the said County, as within commanded.

Dated this.__.28%h. [ AN s e S Decmber_i_ 1928

Sheriff

Hyies i o A o S il o v-..Deputy
STATE OF MINNESOTA

County of I hereby certify and return, that by virtue of the within Warrant I delivered the

withinnamed._..___._____. __ - eevew.__to the keeper of the common jail of the said County, as appears

by his certificate endorsed thereon.
Dated this______._.... dayol . e g
FEES -Mileage,. .- -« Milen, $i e maaaa-
Committing to Prison. -

Total - Constable

(192

is

08eau.
Justice of the Peace

AGAINST
I

N )

/

THE STATE OF MINNESOTA

Retm'uFd and filed th

COMMITMENT BEFORE EXAMINATION

County of

day of




.1'.

State of Minnesota,)
)ss
County of Roseau. )

THE STATE OF MINNESOTA, TO THE SHERIFF OR ANY CONSTABLE OF SAID COUNTY:
WHEREAS, R. J. Bell, Cougty Attormey of said Cpunty, has complained to me in
S
writing, on-oath, that on the 25th day of December, 1928, at the Town of Spruce, 4n

said County, George Ryan did

wilfully, unlewfully and feloniously, without au thority of law,

and without excuse or justification, and without deliberation or
premeditation, and with a design on the part of him, the said George
Ryan to effect the death of a human being, to-wit: Robért H. Lobdell,
kill and murder him, the said Robert H. Lobdell, by mcans of a deadly
weapon, to-wit: a firearm, commonly called an automatic pistol, loaded
with powder and bullets, by then and bhere shooting him, the said
Robert H. Lobdell with said firearm, and thereby infliciing upon the
body of said Robert H. Lobdell a mortel wound, from which said would,
he, the said Robert H. Lobdell did then and thers die,

end Ole J. Lund, Robert Norris, J. L. Delmore, Andrew Johnson Sr., Nels Kofstad,
Helen Johnson, Violet Kofstad, Russel R. Bush, Selmer Narquist, Rander Norquist,
Arthur Van-Schviack, Mike Bereis, Andrew Larson, Jesse Bennett, Helmer Larson, Law-

rence Lindberg, La Verne Dahlguist, Edson Edwards, Archie Dahl and Ormon J. Zeimet and|
Harvey Walker

are deemed material witnesses, to be examined concerning the same on the part of the
State,
v W |
NOW, THEREFORE, You are commanded to sumon the said Ole J. Lund, Robert’Norris,
Js L. *’;ﬁ:elmom, ekndrew\é)hnson Sre, p@(els Kofstaed, Helen Johnson, Violet Kofstad,
[ 4 / . a{ i oy - |
Russel R% Bush, Selmer Narquist, Render #Worquist, Arthur Var=Schviack, Mike‘Tereis,
) 4 ' |
\ ,.;nﬁa:sw Larson, Jesse Bennett, Helmer f/farson, Lawrence Lindberg, La Varne"‘f):ahlq uist|
L v " Ve
Edson“Edwards, Archie¥#Dahl and Ormon J§ Ze imdPH SHS nd‘rae}pli?gar vefore the undersigme d
one of the Justices of the Peace in and for said County, at his office, in the Villsge
of Roseeau, in said County, on the 3lst day of December, 1928, at 10 o'clock in the
forenoon of said dey, to give evidence and to testify the truth concerning the
premises.

Given under my hand this 29th day of Decen?r,' JAs De 198Be 7o st
| : o 4 _-;'.'_ ; f J { ' p :

A o L -I.. y | q f /

VU (NS [ AAAA

Just ice o?"thpf Peace.

State of Minnesotzs,) | :
)ss '
County of Roseau. )

I hereby certify and retwn that on the J?tﬁ‘( day of December,
1928, 1 served the within summons upon the within nsmedwitnesses personally by exhibitH
ing Ixzxsmmm and readingthe same to each of them.

Expenses:

ROBT. J. KNUTSON
« ATTORNEY
ROSEAU, MINNESOTA
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1 28 —Commitment After Examination WALTER 6. BOOTH & SON. TOWNSHP AND LEGAL BLANK PUBLIGHERS, MINNEAFOL €, M-NN J

|
| 3 e
{ State of Minnesata

S§S.

County of Roseau. \

The STATE OF MINNESOTA, To the Sheriff or any Constable, and to the Keeper of the Common Jail of said County:

Whereas. ... 0€0Trge Ryan waron the. . JBLRY. . : Decenher, . 1928

brought before. _____Robt,., J. Knutson _____ weeoo——._ome of the Justices of the Peace in and for said County, charged
upon the oath of B ‘]_" Bell - __with having, on the___ 25th _day of DECEmbET, 192 B_
SN ~ Town of Spruce T L
wilrully, _unlawfully and feloniously, without authority of law a.nd without excuse or

Justificat ion, and without deliberation or preméd itation, anh with a design on the part of

|

|

|

the sa1d George Ryan, to effect the death of a humen bein;b, to-wit: Robert H. Lobdell, |
kili and murder him, the aaid ‘Robert H. Lobdell, by means of & deadly weapon, to-wit: a fire+

armZcommonlu -called-an--automatic-pistel,--lodded--with -powder and-bullets, by then--and-there

shobting him, the said Robert H. Lobdell with said firearm, and thereby infliecting upon the |

bouy of said Robert H. Lobdell a mortal wound i'rom whlch said wound he, the said *obert ‘
« Lobdell @did then and there die, .

AND WHEREAS, It appeared io the said Justice from an examination of said George Fyall -
and other wilnesses, upon oath, in the presence of the said George Ryan : . .. _ in regard to the
offense thus charged, and from an examination of the whole matter that the said offense had been commitled, and that there was probable cause to believe
the said Geoi‘ge Rﬁorge Ryan N 0 ordered Xeil % f'f'ahm"m Ff‘t'r%ag rgai({eufgg(ii Hfbhﬁﬁ:{ye
SEhnd s va: pon WR0d reR 20K UK X 0 TR R RO . bt
Xt BCe s T xR i e e - Doftary forxhix xppgaranre al the next General
Term of the District Court to be held in and for the said County of Ho spau - s - mwmrenEr N st X
R R E kA N FR DD N SN Wy Kircd To) ik vries Y or XEiidyaff ensa;
THEREFORE, You, the said Constable, are commanded forthwith to convey and deliver into the custody of the said Keeper the body of the
said. George Pya_n 4 and you, the zaid Keeper, are hereby commanded
to receive the said G-eorge Ryan into your custody in the said jail, and him there
safely keep until he shall be thence discharged by due course of law.

Given under my hand this 3lst : Lty ) [-{; ..DﬂCPl’ﬂbEI‘, 1993,
.'(I: iy r




STATE OF MINNESOTA
County of__ e IR o - = e e s e I hereby certify and return that I have this day received into my custody the within named

E;.e 24 B :
A _0 88 :tyan e ANES . . ___.and have lodged him in the common jail of the said County, as within commanded,

Dated this___ SlSt .....day of_. LBCESLhEI‘, 192 8

Sheriff
...Deputy
STATE OF MINNESOTA
County of W, T Tl e AN R I hereby certify and return that by virtue of the within Warrant I have delivered the
withinnamed . .. _____.____. < S . Bttt e Lo ) to the keeper of the common jail of the said County, as appears by his
certificate endorged thercon.
Dated this Sre e e 15 ) AR
FEES —Mileage, Miles, 8. .. ...
Committing to Prison, -

Total - s : : N o Congtable

3lst
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b}
-
4
—t

IN JusTICE

Justice of the Peace
a true copy thereof.
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Returned and filed this

COMMITMENT AFTER EXAMINATION

ment nowin my hands,and that the same

County of
day of
County of
compared
is

Y
|




WALTER 8. BOOTH & SON. TOWNEH P AND LEGAL ®1_ANK PUBL/BHENRS, M'NNEAPOL €, MWN

1 28—Commitment After I‘\alllilldliull

State of Jﬂunwwm

County of fiosean, ST LS

The STATE OF MINNESOTA, To the Sheriff or any Constable, and to the Keeper of the Common Jail of said County:

beorge Hyan :
brought before_ _ “obt J' Knut‘son warey oy ....one of the Justices of the Peace in and for said County, charged
Ao J. Ru : E ] i ____=25th day of Decembexr, 192 8

upon the oath nf“; with having, on the
oruce _ vin said  County

Whereas_ . _____

at the. of

Juatification, and without deliberntion or prenﬂditation. and with a desisn on the art of

him, the said George lyam effect the a - R 1e

ki1l ena murder- hig, ;niﬂ Fobert He I,U?Ig:‘il‘?rb; ltg'::: :g%deto ¥ eapen toe it o ris
arm. comnonlu called an automatic pistel, lodded with powder and bullets, by then and there
shobting him, the said Robert H. Lobdell with said firearm, and thereby inflictim upon the
bouy of said Sobert H. Lobdell a mortal wound, fmm whlch said wound he, the said lobert
i+-Lobdell -did then and there die, i e

AND WHEREAS, It appeared to the said Justice from an examination of said _George iyan

and other wilnesses, upon oath, in the presence of the said George ifyan e ... in regard to the

offense thus charged, and from an examination ”.i" the whole matter that the said offense had Leen committed, and that there was probable cause to believe

the said__ Georl-e ﬂzorge Ryan ordered held 1'% hrﬂ“ F-’wrmf' ‘tﬁem‘u rtiad!.‘w mm‘
“y‘ was thereupon Mrdm}mmnwnmmﬁa m

mm # : il J _ Boftorsforchix xppearagre al the nerl General
FO ERAaU R e e i X

Term of the Distriet Court to be held in and for the said County of
WWW%#JJ%JM AP dy Batod o @KiBar Sor sk idlaf erisé;

THEREFORE, You, the said (Constable, are ecommanded forthwith lo convey and deliver into the custody of the said Keeper the body of the
are hereby commanded

Georg. i"ym and yau, the said Keeper,
George Lyan into your custody in the said jail, and him there

said _
to receive the said
safely keep until he shall be thence discharged by due course of law.

3lat i 3 = day of :Gcﬂlﬂ)er, I,’J‘B'

Robt. .J. Knutson Justice of the Peace

Given under my hand this

|
|
+ LEWES

adly weapon, to~witi a Fire

]
|




STATE OF MINNESOTA
County ol ... ... ROB@8y " [ hereby certify and return that I have this day received into my custody the within named
e GeOTEE y®R. . o eieeieen......and have lodged him in the common jail of the said Connty, as within commanded,

Dated this..__ S18% _____ dayof December,. 192.6

O. Al Rice

Sheritf

Deputy
STATE OF MINNESOTA

County of T S R e e e I hereby certify and return that by virtue of the within Warrant I have delivered the
within named e St o e e e S oo annam-eto the keeper of the common jail of the said County, as appears by bis
certificate endorsed thercon.

Datedthis. ....c cooevoroeve.cn.dayof
FEES —Mileage,....—....... ] Miles, §..

Committing to Prison,

Total - - R e L S S Gad S s S 4 . : Congtable

slet
commitment and
192
S/m}'f}"j’

returnsthereonwith the oridginal commit-

s (COURT

b ]

Justice of the Peace
is a true copy thereof.

OF MINNESOTA

STATE
AGAINST

£..4,. Kowtsons ©

ecembe r,

-000

the within

i)

THE

I hereby certify that I have carefully

teturned and filed this

COMMITMENT AFTER EXAMINATION

ment nowin my hands,and that the same

Ix Justic:
County of
compared

| County of




State of Minnesota, In Justice Court,
County of Roseau.

Before Robt. J. Knutsen, o
brhexhaxtexof The State of Minnesota against Justice of the Peace.

George Ryan

To the Sheriff of Roseau County, Minnesota, and to the Keeper of the County Jail,
at the City ofGmowkstonxRubo@onntyxdinmesctx Warren, Marshall County, Minnesota:

Whereas_ - . __ George Ryan was on the. . ___9lst

day of December, A.D. 1928 _ brought before Robt. J. Knutson __one of the

Justices of the Peace in and for said County, charged upon the oath of Rs,. J._Bell

a m
with having on the 25th day of Decem ber, 192 8 at the Lown

n§ Spruce in said County. Wilfully, unlawfully and feloniously, without
authority of law, and without excuse or Jusiification, and without deliberation or premediaa-
tion, and with a design on the part of him, the said George RByan, to effect the death of a
human being, to-wit: Robert H. Dobdell, kill and murder him, the said Robert H. Lobdell, by
means of a deadly weapon, to-wit: a firearm, commonly called an automatic pistol, loaded with
powder and bulletd, by then and there sjobting him, the said Robert H. Lobdell with seid
firearm, and thereby inflicting upon the body of said Robert H. Lobdecl a mortal wound from
which said wound, he, the said Robert H. Lobdell did then and there die,

And Whereas, the said George Ryan was thereupon committed to the
County Jail of Roseau County, Minnesota, and a commitment issued therefor, which commitment is hereto attached.

And Whereas, the said County Jail at Roseau, Roseau County, Minnesota. is not in proper condition for the keep-
: = = =
ing of said George Lyan

Now, Therefore, You, the said Sheriff, are commanded forthwith to convey and deliver the said

George Ryan - :
to the Keeper of the County Jail, at the City of gyaskgtomPolsceonnydmesarax Warren, Marshall County,

Minnesota, A ' X )
And You, the Keeper of said Jail, are herebvy commanded to receive the said

seorge Ryan into your custody in said Jail. and there him safely keep until

the expiration of the term of the committment hereto attached, or until he shall be discharged by due process of law.
Given under my hand this Slst day of ~ ”ec/gﬂf ""'1.325?
%}' jy}v'{v :, Py # i /
g U /’ , x E/;M 1
/  Justice of the Peace.
&
. __‘_/'
State of Minnesota,

County ofifastshall.

I hereby certify and return that I have received into my custody in the common Jail of said County the within

George Ryan
named € 4

and have confined him therein to remain as commanded in the within writ this ’3 . £ day

Sheriff X2284% County, \{mne‘-ma
Marshall







STATE OF MINNESOTA IN JUSTICE COURT
BEFORE ROBT, J, KNUTSON
COUNTY OF ROSEAU JUSTICE OF THE PEACE.

STATE OF MINNESOTA, PLAINTIFF,

Vs
GEORGE RYAN, DEFENDANT,

THE DEFENDANT IN THE ABOVE ENTITELED ACTION,having been duly
brought before me on the 3lst day of December, 1328, charged upon the
oath of R. J. Bell, County Attorney with the crime of murder in the
second degree, said cause having been adjourned from December 28th,
1928, ‘the following proceedings were had; R, J, Bell, Esq. County
Attorney, appeared on the part of the State and M, J, Hegland, Baq.
appeared on the part of the defendant, The State presented the following
as its direct case:

ROBERT NORRIS, being first duly ewora, testified as follows:

Direct Zxamination by Bell,

¥herse do you live?

At Williams, Minnesota.

¥hat is your occupation?

Editor and publisher,

Wereoydu at Roseau on Christmes Day, December 25th, 19287
I was,

Did you go to Williams that night?

I started for Williams,

Where did you start from!?

From Roseau here,

Did you travel on State Highway No, 11!?

I did,

What time did you leave Roseau!?

Approximately five or ten minutes after nine,

On your way Bast to Williams, did you notice anything unusual on the road?
I did,

What was it!?

I saw the body of a man,

You know the location?

Tt was approximately I should judge five miles Zast of Roseau, I can't
exactly.

Q. What else did you see there? =
e _,If' =
A, A parked car, .f;,Lg';' —
e




Were the lights on!

Yes, sir,

And where did the body lay!?

I would guess about one hundred yards west of the car.

On which side of the road, going Bast!

On the right hand side of the road going Zast.

On what side of the road was the car!?

Un the left hand side,

Wae there any dwelling house near there?

Yes, sir,

Now tell us what you did after that?
A, I didn't stop, I kept on driving down to the farmhouse which I
afterwards found to be Mr, lund's, I told him I had seen the body of a
man, That I had seen a man lying in the road and didn't know whether he
was hurt or dead, and suggested that he call the sheriff or coroner,
. Just a minute, Did you stop at any other housebefore you went there!
A. I did not,
Q. Go ahead,
4. He asked me my name and told me that I had better call and I told him
I would, T went in the house and someone, I believe it was his wife, sald
that the sheriff or coronaer would probably beth be in church so I suggested
that they come back with me to see just what had happened, So he and I
and two sons, I suppose they were, came back with me,

Q. Drive back in your ear?

A, Vell, we had my car and another car, WNr, Lund took his car, The boys
that were there took their car., Mr, lund drove with me,

Q. After you went back what did you see then!
A, We saw the same as before, This man in the road,and the car,
Q. Was the man dead?
A. Appareutly he was, yes,
Q. What next did you do!?
A, Ve left the two boys there and lr, lund and T came on to town,
And gave the alarm!
Yes, sir,
About what time was it that you firet passed this place?
Well, I can't say, magbe twenty minutes after nine. laybe a little before,
It is five miles or six out there as you say!

Yes, sir,

And you left here gbout what time?

Five or ten minutes after nine, approximately ten minutes
ﬂz‘




Crogs=axamination by Wr, Hegland,
Q. Have you any way of fixing the exact time?
A, I have not., Not the exact time,
By Mr, Bell: Q, Did you hear any whistle blow before you left?
I did not,
You did not hear any shot!?
Ne.
Bell = That is all,
DR, J, L, DELMORE being first duly sworn testified as follows,
Direct Examination by Mr, Bell,
Your name is J, L, Delmore!?
Yes.
Are you a regular licensed physician and surgeon?
I anm,
How long have you been in prdctise!?
Since 1909.

Q. Were you called to the scene of where a dead body was found on
Christmas night?

A, I was not called, I went out there,
Q. What did you see there, Doctor?
A, I saw a dead body lying on the south side giff of the highway.

Q. Do you know where the residence on the farm known as the Joe Dahlen
farm is!?

A, I know where the Dahlen farm is,
Q. Was it near that farm!?

A, It was just to the west, vrobably 200 yards west of the entrance to
the Dahlen farm from the highway,

Q. When you arrived there was thers a car parked on the north side of the
road near this farm entrance!?

A, Yes, there was,

Q. Were the lights on?

A, The lights were on,

Q. Did you examine the dead bedy of this man?

A, 1 did,

Q. Did you know from your examination who he was!?
Ao T did,

Q. Who was he?

A, He was a patrolman by the name of Lobdell, Robert Lobdell, and if I

N




remember correctly his number was 1473 on his button,

Q. Was he dressed in his uniform!?

A, Completely, yes,

9, In what shape was he lying?

A, His head was to the east and his feet to the west; arme were at his
sides on a slant of probably eight inches to a foot the hand from the body,
stretched out in a position like this,

Q. Did you notice anything on his hands?

A, Well, in the left hand was a flashlight, the imprint of the flashlight
was in the snow, In the right hand was a billy I guess you call it,

Q. Was that tied to his wrist!?

A, As to that I cannot say., I don't think it was though. The thong might
have been slipped over the wrist, but it wasn't tied to it. He had his
gloves on both hands,

Q. Did you examine as to how he came to his death!?

A I did an sutepsy on him,

Q. At the time you were there?

A,

RA. State what you found therels

A, I found a bullet hole in the left temple,

Q. Any other evidence connected with the bullet hole to show that the
wound had been inflicted close or far away!?

A, Surrounding the bullet hole and about an inch in diameter, was a black
discoloration which looked like powder marks.

3. Did you afterwards make an autopsy of the body!?
AconT ddd .
Q. Vhere was that!?

|
A, Here in the village of Roseau at the undertakers, In the undertaking
room,

Q. Vhat did you find then, Doctor as %o the wound!?

A, We found that the bullet wound was caused by a bullet entering the left
temple about an inch from the ear and on a line between the eyebrow and the
attachment of the ear to the skull, It passed obliguely through the head
and rested just underneath the scalp after penetrating through the skull
again on the right side about two inches from the ear and about half an
inch lower than it entered,

Q. You say you removed the skull in making this examination?

A, Yes,

Q. And did you find any obstacle in the skull or the brain? Did you find
any bullet!? )

8. I found the bullet just under the scalp, yes.
Q. Indicate on your head about where the bullet was found,
A, Back here, on the side of the head,
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Q. It had come out of the scalp!?

A, It lay under the scalp with fragments of bone,

Boutson: Q. What day was that autopsy!?

A, December 26th,
Mr, Bell: Q. That was the day you made ths autopsy!?
A, Yes,

Did you examine the body otherwise!?

I did,

Were there any marks or wounds!

A. No other wound that would indicate making anything but a skull
examination,

Well from your examination, what caused the death of this man!?
The bullet entering the brain,
Have you that bullet?
The gheriff has it. |
STATES EXRTATTON THTRODUCED TN EVIDENCE,
What did you do with the bullet, Doctor!?
What ﬁo you mean!?
Who did you give it to?
Turned it over to the coroner,

Q. I show you State's Exhibit A, Dector, and ask you if that is the
jdentical bullet that you extracted from the skull of Rebert H. Lobdell?

A, It looks very much like it, In fact I believe it is.
Hr., Bell = That is all,
CARL LISTUG, being first duly sworn testifled as follows,
Direct examination by Bell,
Your name is Carl Listug!?
It is,
You are the coroner of Roseau County!?
I am,
Was such coroner on the 25th and 26th of December, 1928!
I was,

Were you present at the time the dead body was found on State Highway
11 on Christmas night, near the farm known as the Dahlen farm!?

T was called out after it was found,
You were there!

I was there,




Did you examine the body at that
I did,

Did you know the dead man?

I did, |

What was his name!?

Robert H, Lobdell;

"hat is your business?

Furniture end undertaking.

Did you take charge of the body?
I did,

And have it removed!?

I did,

And where did you take it!?

I took it to my undertaking parlor!?

Were you present when Dr, Delmore ﬁade an autopsy?

Part of the time, yes.

Were you there when he extracted the bullet from the brain?
I was,

#hat did he do with the bullet!?

He handed it to me,

I show you State's Exhibit A and ask you if that was the bullet that
handed to you!?

It was,
Whet did you do with the bullet!
I kept it until I turned it over tb.the gheriff at the inquisitioen,
Bell = That is all,
SHERIFF 0, A RICE, being firet duly sworn testified as follows,
Direct oxaminstion by Mr, Bell.
You arse the Sheriff of Roseau County!
Yes, sir,
Have been such sheriff for a numbér of years back!?
Yes,

Q. I will ask you if you were present at the time that the body of
Robert H., Lobdell was discovered on Highway Ne. 11 on the night of
December 25, 1928,

A, I was there shortly after it wae found,

Q. Did you look at the body at that time?
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Yes.

Did you know who it was?

Yes, sir,

Who was 1t?

Robert H, Lobdell, Immigration Patrolman,

Q. I will show you State's Exhibit A and ask you if that is the bullet
handed to you by the coroner, Carl Listug?

A, Ih:3s;

Q. And have you had that bullet in your possession up to the time that
you brought it into court here?

A, I have,

Q. The identical bullet!?

A, The same bullet,

Q. You know what form of a gun that comes out of?

A, T would think it was shot from a twenty-five automatic.
Q. A twenty-five automatic revolver?

A, Yes, sir, Tt has the appearance of having been shot from that
kind of a gun,

Q. Are you familiar with the cartridges that go in various guns?
A, Bomewhat, not with all,
Q. What kind of a dbullet is that?
A, 8 steel jacket.
Mr, Bell - That is all,
OLE J, LUND, being first duly sworn testified as follows :
Direct examination by lNr, Bell,
What is your name!?
Ole J, Lund,
Where do you live?
In Spruce,

You know where the Dahlen farm is?

Yes, I do,

How far do you live from there and in what direction!?
I live about one and a half miles,

Which one is west?

East I mean of the Dahlen farm,

You heard lNr, Norris testifg here?

Yes,




Q. Did he call at your house on the night of December 25th?

A, Yes, he did,

Q. Did he give you any information as to a man being on the road?
A, Yes, '
Q. You may state just what you did then, What did he want?

A, He want me to go to the phone and call up the authorities at
Roseau, He seen a man lying on the read,

Q. Did you call on the phone?

A, No, I refused, I told him to call because he seen the man and
could explain it better than I could do,

Q. Did he eall on the phone?
A, No, he didn't because I told him not to do that as all the folks
in Roseau were at church and we could not get them on the phone at
that time,
Q. What did you do then?
4, I told him that we would go with him in a hurry snd see, and then
we could go in to Martin Dahlen's and call up the authorities from
Martin Dehlen's,
Q. Did you go to this place?
U
Q. And who else was along!
Grindstuen

A, VNorrie and I drove first and then my boy and Iver Sycimscbuew
woere right behind us, J
Q. What was the name!?

Grindstaen.
A, Palmer “und and Iver GUonCouGHs
Q. When you got to where the body lay what did you do then?
A, I put my flashlight on him and I could sse he was dead, And then
I and Iver rodé up to John Pahlen's for to phone the authorities at
Roseau and nobody was home there s0 we went back to the place where
the man was laying,
Q. Did you see any car parked there on the road?
A, Yes,

Q. Where was this car parked!?

A, About two yarde west of John Dahlen's driveway, Two or three rods
I mean,

Q. What side of the road did it stand on?
A, On the north side of the road facing west,

Q. And this driveway you speak of was the road that runs from the State
Highway into the yard of this Dahlen farm?

A, Yes.
Q. Were the lights on in that car?

A, Yes, it was,




And which way was it headed?
West,
Did you come to town with ¥Mr, Norrie?
Yes,
Did you go back there again?
Yes, sir,
You gave the alarm that there was a dead man on the road?
Yes, I did,
Did you know who this dead man was?
No, I didn't,
From his dress what did you judge he was?
I knew he was one of the patrolmen,
Was thie a patrolman?
Yes,
You and Mr, Nerris came to town!?
Yes,
Did you leave anyone there at the scmene where the body lay?
Yes,
Who was that!
Grindstuen
Iver Sxixstusd and Palmer lund,
Were they there when you got back?
They werse,
Did you leave them there to watch the body?
Yes,

Now before Mr, Nerris came to your place, was there any other car prior
to that time that passed your house?! Would you notice!?

A, I couldn't notice hecause it was that time in the evening when it was
pretty quiet on the road,

Q. Thers were no other cars passing by?
I can't say,.

Qs Did you hear Mr, Norris?

A, I hear him when he came to my place, I did not see his light., I could
hear him but I could see his light when he turned into my yard,

Q. You have driven this road to Roseau and back many times?

A, Yes,

Q. And can you see the light of a car that is started on No. 11 from Reseau!

A, No, I can't,




Q. From your house!?!
A, No, I can't,

Q. Can you see it when you drive as far as Dahlen's?! Can you see a car
coming that direction if you are on the road!?

A, If I am on the road then I can see it quite a ways,
Nr. Bell = That is all,
Mr, Hegland - Do you know what time it was that Noerris drove up to your home!?
It was about twenty-five minutes after nine,
Have you any way to know that it was about that time or are you estimating!?
T looked at the clock so I know it was about the time he cgme thers,
Hegland - That is all,
ANDREW JOHNSON, being first duly sworn testified as follows:
Direet examinstion by Bell,
Your name is Andrew Johnson!?
Yes,
Vhere do you live!?
I live at Salel,
How long have you lived there!?
T think about eighteen years since I come up here the first time,
You know the Joe Dahlen farm!?
Yes,

Did you pass that farm in a car on the night of Chrisimas, December
19281

Yes.,
Who was in the car with you?

A, Nels Kofastad and my daughter ¥rs, Kofstad and two girls, Helen
Johnson and Vielet Kofstad,

Q. Did you pass the Joe Dahlen farm? About what time was it that you
passed the Joe Dahlen farm?

A, I think it was around nine,
Which way were you going?
We go Bast to Salel, We come from Roseau,
You went Bast to Salol?
Yes,
About what time did you pass the Dahlen farm?
At about nine.
Nine o'clock?

Yes.,




What did you see there near the farm?

We met two men coming from the east on the road, Past, I think
was about 30 or 40 yards, there was a car standing,

Was there a car standing on the road?
Yeos,

On the North side of the road?

Yes.

Was there any light on that car!?

That car was empty,

Was there any light?

Yes, light was on the car,

Where was that car standing as to the roadway into the Dahlen farm!?
A 1ittle west from there,

Just a little we et!?

Yes,

Q. And what did you see to the north of that car if anything, when you
passed by. Did you see any men there 30 or 40 yards from the car!?

A, Ve met a man west from the car,
Q. You met a man?

A. Yes,

R. VWhich way was he golng!?

A, They were going west,

Mr, Knutson - Did you meet one men or two men!?

A, Two men,
Mr, Bell = Did you see any man near this car that was 1it up?
A, No, I don't see any man in the car,

Q. Not in the car, but by the car, this car that was standing on the
north side of the road. Wers there any persons there when you went by!?

A, The car headed west, There was no man in the car,

Q. But was there any man close by the car?

A, I don%t know,

Mr, Knutson - He means two men 30 or 40 rods west from the car,

Mr, Hegland - 7ere these two men that you esaw that night walking side
by side?

Yes,
They were not standing still, They were walking?®

Yes, they were walking,

You sat in the front seat of the automobila?

Yes,




Q. You could plainly see through the windshield?
A, I could see two men that was all I could see,

Q. Were they walking close to each other or were they a foot or twe
apart?

A, They were close on the north side,
Q. Were they walking right in the track or on the side?
A, They were walking along the side,

Q. Can you tell that for sure! You are sure that they were on the
gide of the road and not in the automobile or wagon track!?

I think they were on the wagen irack.

Where the automobiles, wagems and buggies go?

Yes,

Were they so cloee to each other that they could touch elbows!?

T think so. I think the man was near the car hold the hand over
other man,

Stand up close to me and show me how close they were,

I think it was just so, the man that was on the inside winked with
the hand,

Q. The man standing where you are standing winked with the hand!?
Could you tell how he was dressed?

No, I don't see so good so I can't say just,
Hegland -~ That is all,

Bell = You say that they were close to the car!?
They were close to the car,

Knutson = How close wors they to the car that was standing on
north side of the road?

Thirty or forty feet,

Mr, Bell - Vhat he meane is that he saw these two men about forty
rods before they got there,

Mr, Knutson - Let us get this straight. You sald that there was acar
on the north side of the read with the lights on, the lighte pointing
the way you came fromjtoward Roseau!?

A, Yes,

Q. You said there were a couple of men on the road west from the
carjand how far were they west from the car?

A, Thirt? or forty feet,

Q. Thirty or forty feet, not rods?

A, Yes,
NELS KOFSTAD, being first duly sworn testified as follows:
Direct examination by Bell,

Q. Your name ie Nels Kofetad?




Yes,

You heard the testimony of Andrew Johnson!?

Yes, sir,

Were you in the car that he epoke of on Christmas night?

I was driving,

Which direction were you going!?

For Salel,

Do you know where the Dahlen farm is!?

Yes, sir,

When did you leave Roseau?

Just exactly I can't say but it was probably about half past eight,
And did you travel on State Highway He, 11!

Yes,

And what did you see, if anything, near the Dahlen farm!?

Well, we saw a car parked down the road just on the side of the road,
Where was it parked?

A, On this side of the Dahlen farm, close to the road going into the
Dahlen farm and a little farther down the road were the two men,

Q. Were thers any lights on the car!?
A, Yes, sir,

Q. You say there were two men, Could you see those men before you got to
them!?

A, Well, I presume we were maybe ten or fifteen feet from them to the
car when I saw two men,

Q. VYhere were these men?
Well maybe twenty or thirty feet from the other car,
And the lights on in this car were pointing which way!?
On these men, shining west,
And you drove by it?
Yes,
When you drove by did you see them!?

A, I eaw two men and I was watching the road quite clese and the light
happened to shine on one and I recognized an overall,

Q. One of the men was wearing an overall?
A, Yes,

Q. What were they doing, What did you think?

A, My impression was that they were drunk. That they probably were
drunk alongside of the car,




Q. Were they close together?

A, Yes, they were close together, One fellew seemed to be walking after
the other man and stopping him, maybe to get him back to the car,

Q. Did you stop?

A, No, we kept on going, We slecked down and we decided that they were
drunk men and we didn't stop,

Qe Did you notice any difference in size of the two men?

A, Yes, I remember one of the men was a little bit taller than the
other man,

Nr. Bell = That is all,
Cross-axamination by lr, Hegland,
Q. Did you recognize that one of them had a patrolman's uniform on?

A, T couldn't see very well because the light was on us and I couldn't
very well except where the light shown on the side of the overall,

Q. What side was the man with the overalls on?

A, On the north side,

Qs And he pmssed on the farthest side from you!?

A, Yes,

Q. And the other fellow was between him and the overall and your car!?
A, Yes,

Q. And which of the two had the hand on the other?

A, WVell the other man seemed to have the hand on the man that I recognized
the overall on,

Q. Could you tell whether the overall was folded up and the bottem
rolled up?

A, Well I really couldn't recall, I just remember the figures. One was
shorter than the other and my recollection was because the light happened
1o shine on his side so when I was looking down at the road I realized I

saw an overall,

Qe You could not tell what headgear any of them wore!?

A, VNeo, eir, I couldn't,

Q. Did you see any movement of the hand of the one that was nearest your
car?

A, Well, No, I didn't, They were walking along and like one was
putting the hand on the other fellew or reaching for him, and the
fwpreseion I had was that they were maybe drunk,

Q, How fast were they walking?

A, Vell, not very fast,

Q. Not going along as though they were trying to get somewhere?
A, I don't think they were going very fast

Qs You cannot tell that?

A, No, eir,




lr, Hegland = That is all,

Mr, Bell = Q, As I understand it, you could see better by leooking
down at the ground than by leooking up between where the lights were
shinging from your car and the other light!}

A, Well, I suppose I had my eyes down when I was driving and watching
my side of the read,

Mr, Bell - That is all,
HELEN JOHNSON, being first duly ewora testified as follows:
Direct Ixamination by Mr, Bell,
Your name is Helen Johnson!?

Yes,

Where do you live!?

At Ropesau,
Hew old are you?
Fourteen years,

Were you in the Kofstad ear geing from Roseau to Salol on the night
Christmas, 1928,

Yes,
Whe wes with you in the car!?

A, Mr, Kofetad, Andrew Johneon Sr., Mre. Kofstad, Violet Kofetad and
myeelf,

Q. Do you know where the Dahlen farm is!?
A, No, I don't relieve I do,
Did you pess a car parked on the road with lighte on on this night!?
Yes.
Which side e¢f the rosd was this car parked on?
On the left side, fecing east,
Would thet be on the north side of the road or the south side,
North side,
Did you see anyone near that car?
Yes, I saw two men in front of it,
Wher you passed by!

The car was slightly ahead of ocurs and the men were sbout six feet
front of the car.

When you paw them!?

Yeu,

Were the lighte on of the car that was parked there!?
Yee,

And the lightis were shining in which direction?

W
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Q. What were these two men doing thet you saw when you passed by!?
A, Their actions seemed to be friendly. I took it that they were
designating directions. The man that was farthest on the esat eide
geemed to be turning back like this and pointing te a farmhouse over
his shoulder just as we passed,

Did you see him have any hold on him?

No, I didn't,

Did your car paes by!?

We slowed down ss we pessed, or rather after we passed,

Did you pee anything after you paseed?

After we passed we turned around end looked out the back window,

Who is we?

Violet Kofeted and I,

Wag there a window in the back of the car!?

Yes,

What did you see then!?
A, I saw the two men going down the road, walking east. They were
zigzegging across the rosd and it eppeared se if they were punching each
other around the shoulders, We went on a little farther and we saw the
one man went in the ditch on the north side and later on the man came up
from the ditch and they started tussling again, They went farther down
the rosd and then we could juet see the two men go clese together, It
seemed like one objset., Then the one figure was running down the road
and the other was lying etill on the ro=ad,
Q. And you say that Violet waes alsc lecking out of the window with you!?
A, Yes,
Mr. Bell = That is all,
Crops=exeminetion by Mr. Hegland,

Q. When you say that you saw one men lying etill in the roed you were
eure then that he lay flat on the ground!?

A, Well it appegred like one black spot so I could not ssy whether he
was stretched out or on his knees or otherwise.

Q. What wae the other man doing!?

8, We could see the one black epot going down the road, We could tell he
was running by the way he moved,

Q. After you paesed these two men, was Mr, Kofetad driving elow or
ordinery speed?

A, Inmedietely after we passed I believe he slowed down and then tock on
ordinary speed,

Q. S0 you couldn't have watched the two men very long then?
A, No,

Q. OCould you éstimete in minutes how long you could eee them from your
back window?

A, It seemed like one or two minutes,
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Q. And how far deo you think they were awey when you last say them end
the one looked like = dark epot in the rosd!?

A, I cen't say. They wer e so far eway that they asppeared like epots
in the roed,

Q. You didn't hear any shots!?

A, No.

Q. When you got te Salol that night, that wes where you were headed for!?
A, Ve were headed for:Warrosd, but stopped at Salel.

Q. Did you talk about this!

A, Yes.

Q. Did you think it was something funny?

A, No, I didn't,

Q. You didn't think that anyone wae hurt!?

A, Yew, I had the impreseion that something had happened. But it was
very likely that that epot could have been a coat he had thrown away
while running, We didn't think that ,though , at least I didn't,

Q. Vhen you first saw them as you sey seven or eight feet in front of
the car, how close were these two men to each other then!?

A, There was about & foot and a half between them,
Q. Were they touching each other then!?
A, No,

Q. And were they walking side by eide or was one a little bit behind the
other?

A, One was slightly shead of the other,

Q. Could you tell if they had anything in their hands!?

A, No,

Q. Were you watching them through the eide window or over the shoulders
of the ones in the front seat through the windshield!

A, When I firet caught sight of them I was looking at them through the
side window, not the windehield, but the front window on the left,

Q. Could you tell how they were dressed!

A. Juet ae we passed I could see through the window on the left, I could
gee that one had-on a boy's cap and I got it thet he hed on a gray overcoat
but I éouldn't see the bottem part of it you see,

¢, How was the other one dressed?

A, I never noticed the other one,

Mr, Hegland = That is all,

Mr. Bell - Q. When you were looking out the reer end of the car and saw
these two men that you have described, did you repert to the other members

of the car what you had seeni

A. Not very clearly, I turned eround every once in a while and teld them

whet was heppening, but we were e¢ excited that we couldn't tell them just
right, you know,
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Mr, Bell = That is ell,

VIOLET KOFSTAD, being first duly sworn testified as followe:
Direct Examinetion by Mr, Bell,

What is your neame!?

Violet Kofeted,

Vhere @0 you live!?

At VWarroed, Minnesote,

How o¢ld are You!?

13 years,

Attend school!?

Yes, I do,

What grade are you in?

Seventh,

Were you in the cer that Helen Johneon,that you heard on the stend,
heard her testimony, on the night of Chrigtmas?! Were you in that car!?

Yes,

And where were you going in the car!?

We were on our way to Warrosad.

Was Andrew Johneon in that car?

Yes.

Who is Nels Kofstsd! Is he your brether!?

Yes,

Wee your mother in the car!?

Yes,

Where were you going!?

We were going to Warroad,

And where did you start from?

From Roseau,

Do you know about what time you sterted from Rosgeau!?

No, I couldn't tell that,

Did you pess & car on the highway that yas parked and lighted!
Yes. -
Do you know where the Dahlen farm ig?

No.

When you approeched that car did you see anything!?

I sew twe men in front of it,

But when you passed by it what did you see?




A, I saw the two men who passed cur car through the side window ef
the ecar,

Q. How far were ghey from the parked car!?
A, I can't eay how far,
Q. They were far in front of it!

. They were far up in front of our car., They seemed to be walking
along end had a holé of each other,

Q. Did you notice snything in particular about the two men!
A, VYNo,
Q. Did you notice anything as to their size:

A. One seemed to be a little teller than the other. I saw the bottom
pert of the overalles on one,

Q. Did the cer sleck up and go slow past?
A. We slowed down a little bit after we passed.
Q. After you passed the car did you see anything!?

A, They were etill walking along and we saw one in the ditch on the left
hand side of the road, on the north side,

Q. And where were you looking from then!?
A, The back window of the cer,
Q. Were you and Helen both lecking out the back window?
A, Yes,
Q. What did you see after that!?
A, They were etill going along the rosd and we were quite a ways away
by this time and we saw a black spot in the road and the other seered
to be running, And there seemed to be one we could not see and then
there were two and one black spot got up and ran towards the west,
¥r, Bell = That is all,
Mr, Hegland - That is all,
HARVEY WALKER, being first duly sworn testified as follows:
Direct examination by Mr, Bell,
What is your neme!?
Harvey Walker.
Where do you live!?

I live east of Roseau on the Sjoberg farm,

Q. Where is your residence on the Sjoberg farm as to the location of
the Dahlen farm?

A, I don't know just how far, half a mile I suppose or something like
that,

Q. Were you at home on the night of the 25th of December, 19281

A, I was,




Did you hear any shot fired that night!?

I did,

About what time of night was it?

Between half past eight and nine Somewhere around thers,
You didn't notice the time!?

I don't know exactly.

Did you hear more than one shot?

Just one,

Did you go out to the barn that evening!

A, I hed just gone to the barn to take care of the horses and I wes
fixing the fire in the well house when I heard it,

¥r, Bell = That's all,
SHERIFF O, A RICE EESTIFIED ON REDIRECT EXAMINATION AS FOLLOWS:

Q. You stated M¥r, Rice that on the night of finding the Bead body ef
Robert H, Lobdell on State Highway No, 11, that you were out at the
gcene of the man's death about what time?

A. It wes sbout in the neighborhood of ten o'clock. Poseibly a quarter
to ten,

Q. Did you make any effort to find the perpetrator of this deed?

A, Not right then, We made inquiries tec the crowd if anyone had
geen any car go by or enything, Our impreesion was that a car had
pessed, en alien or booze car, and that Lobdell had attempted to stop
them., We were in a hurry to spread the alarm es to cars going past,
S0 I went to Dahlen's place end telephoned seversl places, Warroad,
Baudette, Thief River Falle end any place I could get in a hurry.

€., Did you go to Selel!?

A, Afterwards. I came out to the road again and spoke to Mr, Bush,
one of the patrolmen, Previous to that he had informed me that
Lobdell was to be at Salol at nine o'cleck and report back to him if
there was any ocfasion for it, I suggested to Mr, Hush that we go
to salol and find out if Lobdell had been there, and we did,

™ What information did you get as to any car at Salol?

A, Well, we couldn't find that Lobdell had been there, I saw a light
in the kitchen of Andrew Johnson's hotel and Mr, Johnson, Mr, Kofstad
and Yrs, Kofstad and these two girls were all in the kitchen, They
informed us that they had come from Roseau just a little while before
and that they had passed a car facing west near the Dahlen residence,

Q. Did you get any information from Kofetad and Johnson as to0 seeing
any person or persons when they passed the car?

A, Yes.

Q. After you got this information did you organize a search for the
man?

A, Yes,

Q. Did you put men out on the roade, highways, avenues to head off
anyone?

A, Yes, together with the rest of the patrolmen, the Government
patrol there,
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Did you take the prisoner here into custody?
Yos/

Vhere was that?

About eix miles north of Reseau.

When?

The morning of December 26th, about nine o'cloeck,
where was he when arrested!?

A, He wae coming through the swamp toward us, up to the road whers we
were parked with the car, He was coming from the East.

3. Did you get any information as to this man that morning?

A. T got a telephons report that he hed been in to John Norman's farm
residence northeast of Roseau and had coffee, lunch or whatever it was,

Q. He has been in éustody ever since!

A, Yes,. |

Q. Did you make a search of this man?

A,. Yom, 8ir,

Q. What, if anything, did you find on his person?

A, We found a safety razor, bottle of liniment, some gloves in his

pocket, and there was a pocket knife, gcout knife with "Scout" stamped
on 1t, and 21,90 I think it was,

Q. Did you strip him?
A, We did after we got here to the office,
Q. VYhat clothing did he have on!?

A, He had an undershirt that appears to be a silk shirt and then an
undersuit made of cotton, and then a blue serge suit, not very expensive
material, 7Then he had two pair of overalls and an overall jacket on
over the coat. ‘he serge suit consistad of coat, vest and trousers,

Q. What did he have on his feet?

A, He had a pair of common hose, ordinary shoes, not coarse shoes, a
pair of sheepskin packs or moccasing made of sheepskin with the wool
in on top of the leather shoes, and a pair of four buck‘giovershoes on
top of the mocecasine, No, 10 overshoes,

0. When you drove out on the north side of town at what point did you

Ye

firset see this man?

A, T saw him on top of =a ditch grade about a mile, not quite a mile,
from what we call the Richardson Bridge north of Roseau, This ditech
runs west into ud Creek and I was driving, Two of the patrolmen were
back of me in their car and I was ahead in my own car, When T looked
to the east I saw a man on this ditch dump, T went back and looked

and we couldn't see anyone again., He had disappeared. T told the

boys we would drive the cars over the bridge out of eight of this ditch
grade and we walked back across the bridge this way again and found some
bush&s, to see if we could see the man come out of the brush, Ve
didn't see him for about ten minutes, Two of the officers with me went
along the edge of the grade toward the point where we saw him first, I
went out into the open and in dbout five or six minutes he came out and

started in a southwesterly diredtion, I went back and got my car and we
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started to go back on this road near the “ichardson bridge, He veered
off into the south and finally he came straight toward the car to where
we werse,

Qs Did he come directly toward you?

A, The last ten or 12 rods he did,

Q. Did he say angthing,

§. Not until he got within possibly forty or fifty feet from us, He
asked if he could have a ride,

Cross examination by Mr, Hegland:
How far was he away when you first saw him?
Well it would hardly be a quarter of a mile,
Aind from that time on did he walk away from you or toward you?
He veered off to the south more and more, He walked away from the
of this ditch grede where I saw him come out the second time,toward
Hoseau River more,

Q. TWere there any other cars or searchers on the other gide of him?

A, Yes, to the east.

Q. How far emst?

A, T can't say as to that, They were scattered through the timber in
a line on the east side,

Hegland = ‘that is all,

knutson - What did you do when he came up to the car, up to where
were?

Well I held him up, Told him tg.hold up his hands and T had to tsll
him twice to hold up his hands, and put the handcuffs on him and
questioned him some as to where he was going and where he had been,

A. He said he was walking through the timber looking for a job to cut
pulp and that he had come from nsemidji. There wasn't much talk until
after we got in the car and on the road into town, He did not say
anything to speak of,

Q. Did you tell him at that time what you were holding him up for?
A, He asked what it was all about, 1 told him that he had a ride in a
car the day before and something was missing out of the car, He said,"I
didn't eteal anything.” That is the answer he gave, T told him I
didn't say he stole it, but that there waes something missing out of the
car, ‘That is about all that was said until we got to town here.

COURT ADJOURNED UNTIL 1:30 P, M,

Mr, Bell = If the Court please T wish to introduce State's “xhibit A
in evidence,

Mr, Knutson = Any objection?
Mr, Hegland - We say nothing,

lir, Knutson - If there ie no objection it will be admitted,




Re=Direct examination of "elen .Johnson, by lr, bell,

Q. You testified, Miss Johnson, that after the car passed the parked
car going east, that you looked out the rear window of the car?

A, Yas,

Q. Did you at that time see any other car coming in that direction,
or the lights of any car?

A, Later on, after we had seen the one man in the road and the other
running down the road, we saw the lighte of a car, We watched them for
a few seconds, then they went out, we didn't see them any more,

Was that car coming from the direction of Roseau?

Yes,

Knutson = Did-you meet any car between Rogeau and the place where
gaw these two men in the road?

I don't remember,

Do you remsmber if you met any car on the other side?

We had reached Salel but we didn't meet any before we came to Salel,
Bell = You saw the lights of a car coming from Roseau?

Yes,

How far away was that?

I can't say,

Knutson = It was a car behind you that you saw going the same way
were!?

Yes,

Bell = That is all,
RUDOLPH RICE, Being first duly sworn testified as follows:
Direct examination by lMr, Bell,

Your name is Rudolph Rice?

Yes, sir,

Are you a deputy sheriff of Roseau County?

I am,

Wlere you present on the night of Christmas on Highway Ne, 11 where
dead body of a man lay out east here five miles!?

Yes, I was,
Do you know where the Joe Dahlen farm is?

I know the pahlen rarm, I alwayse thought it wee Martin Dahlen,
I knew it wae the Dahlen farm,

Q. Vhat time wes it you were out et that place!?

A, When we first went out there it wee around ten o'clock, I don't
know exactly, but it was around ten o'clock.

Q. Vas there any car with lights on parked in that neighborhood?

A, Vnen we came there were several cers with lights.




Was any car perked near the rosdway into the Dahden farm!?
Yee, there was,

Do you know whoee car that wes!?

Tt was a car that the Immigration Berder Patrel used.

Whet side of the road wae that on!?

On the north eide of the rcad,

Were the lighte on?

Yes,

Did you see the body of the man killed there?
Yee,

Do you knew who he was!?

Yes,

Vhat wae his name!?

Robert H, Lobdell,

Q. Did you make eny effort that night or the next morning to trace
anyone who might have committed that deed!?

A, Yes, we did, =11 that night and the next morning until ebout nine
or ninethirty the next morning.

Q. Where did you start at!?

A, We first were out at the scene of the murder or where the body was
found and then we went back to tovm, I went back to town in our car
end waited in town until my father and Bush came back from Selol. Then
we went teo 2ll the hotele to see if there were any strangers there,
Then we came back up in front of Sjoberg's cormer and there the
Immigration men or Border Patrel were. There were eseven or eight of
them, Carl Lietug and Ell Brandt, We =211 went out there sgain, Father
and Bush went north somewhere, they said they were going north te the
road arcund Spruce and we were going out east teo werk from where the
body lay. We searehed all erocund there all night looking for tracks
and locking for anything at all, We locked on both sides of the road
for a distance of three miles and back from the state rcad ebout & mile
end in all buildings around there until about five o'clock in the
morning, when Bush and another officer, I den't know whet his name was,
said they had found & track, s fresh track from back of Skog's barn

out to the state resd, Part of the men were in town then and pert were
out where we were, out by Mr, Dahlen's so we decided we would all

drive in to town and get something to eat and reet and then go out egain,

We got a few miles east of town and there we met Chief Nooney
from Internationesl Falle and William Anderson, cne of the Senier
Immigration Patrol from Internationsl Falls, end we talked to them,
Tnen we went back and drove in two cars, We drove right up to Skog's
then., EPush said the tracks were back of Skog's barn, We tracked them
then eset of Nicoli Nelson's place,

Wae this & moonlight night!?

It was a bright moonlight night,

By Nicoli Nelson's place you mean where he lives!?

Yes, where he livesy
About how far ie that from where the body wes found!?
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Don't know exactly, but it is lese than half e mile,

Does Nicoli Nelson live on the north or south side of the highwey?
On the Nar th eide,

Wnat did you do then!?

A. He told us where to turn in by Nicoli Nelson'e. He sald the track
ran right by the reed there, He and this other officer had follewed

the track cut to-the stete rcad and from back of Skog's barn, 5o we
drove right up to Skog'e barn in the two cers end then we got out of the
care and Bush took ue back end we followed to where the track started,

Q. VWhere did the tracks lead from?

A, Where we started to follow them was right back of Skog's bern,

but Bush and this other officer, I believe hie name was Phillips,

had been tracking him out to the State rcad, but we didn't do that then,
Bush sald he end Phillips had followed them out to the state roed, I
didn't see the tracke where they left the state roed,

Q. Then what did you de?

A, We followed those tracks, We went Nerth from Skog's or rather

then they turned west and went southwest for probably half a mile or
less, They followed the inside of groves =11 the time, They never went
right out in the open, They did in one place and there the man
evidently hed run because they were longer eteps than an ordinary person
could take welking, Ve followed those stepe for a little weys then

we got to John Mattson's, We followed them acrose that muskeg or swamp
and right up to where the track went up to the road in front of Jobn
Matteor'e house, We sawlir, Mattson in his yerd and we went over and
-talked to him and esked him if he had seen anybody and he said he

hedn't and we teld him about the track we were follewing and he said
thet wes probably why his dog had barked so ebout six o'clock in the
morrnirg, Then we went in to John Matteson's, We asked if we could

get someting to eat there. We went in to eat, We called up town

while we were there.

Q. How many men were with you there!

A, Thers were three besides myself. MNr. Bueh, Nooney and Andersoen,
As I wes calling up, Mre, Norman, ehe had heard the cell or scmething,
told me that a man had just been there and had esomething to eat at

their place at eseven o'clock. 5S¢ we went and got Mattson to take his
car and take us down to Norman's,

Q. You didn't follow the tracks!?

A, We never followed the tracke from Mattson'scto Norman's,

Q. What direction is Norman's from Matteon's house!?

A, Northeast I think it 1s, I can't may the direction right there
becauge that track mixed me up,

Q. You didn't follew the track any farther than up to Matteon's house!?

A, Ve rode to Norman's and when we got to Norman's there were twe

men outeide there and a car parked, We asked them which way the ran had
gone and they told us straight along the grade, south, We went in the
car then up to the first corner where the rosd branched off and there
we stopped the car and looked for trecks., We found what we believed
to be the same tracks we had followed 211 hight across the swaup, We
got in the car egain and drove the next mile, In the meantime we

were looking to see if anyone had left the road because we could see
the tracks 4in the snow, At the next mile we got out agein where the
road branched off, We locked tc see and the tracks went straight
north,




We did that at the next cormer also, Then we went to the third section
line three miles from Normen's, There were two cars of us then, The
Sheriff from Leke of the Woods County and his deputy were there and there
Anderson and I left the rest of them, We couldn't find the track we had
been folloewing at the third section line on the rosd. We looked around there
forcquite a while, possibly fifteen or twenty minutes and we decided to go
back te the section line a mile south where we were sure we had seen the
tracke, The rest ¢f them went on, There wae just Anderson end I and John
Mattson driving the car, Sheriff Slind and hie deputy were also in the car,

We went back to the line and there we found his tracks again and we
gtarted out on foot follewing them north, Ve went up a little ridge then
g mile end we found where his tracks had left the rosd and gone west into
the woode, Andereon and I followed thie track, We followed his tracks
through the trees, They wound sround etaying in the groves wherever he could.
He seemed tc be working north and had to go into a few openings., ¥We came
up to the tracke where he had gone up to a house about e half mile west
of the grade there, I think it is Nick Vilz's homestead., FHe had tried
the door evédently end looked in all the windows, He didn't go in,

He went west on the grade in front of the house running east and
west, Then he followed that grade for ebout, it wasn't any great
distance, it was less than oneseight of a mile, and he left the grade
there and went south into the brush end timber, There was no timber
next te the road, but farther in there wes low brush about five or six
feet high and the tracke ran through that brush, They went in end out,
They would go arecund a clump of brush and come out again, An awfully
crocked treck winding irend out, He finally wound around like this until
he came to some deserted buildings, There was a dwelling house and a
barn, They were probably a quanrter o¢f a mile from the grade he had
left and gone south, But he had walked probably four or five tiimes
thef distance to get there because he wound back and forth so much,
The track went right by that barn and from there they went south te
thet roed that runs northesst from Richardson's bridge where he was
picked up,

Q. Did you gee him?
A, I never saw him until I got in here to Roseau that I am sure of,
Q. Do you know where he was picked up?

A, I know where he wgs picked up. I could show you, but I den't know
exactly the deseription,

Q. Is that where you ceme out at?

A, That is where we lost him, We were afraic that he had probably
stopped someone and gotten a ride and got away from us,

Q. Is there any brush or timber growing north of the Nicoli Neleon place!
A, Yes there wes brush and timber for s ways but he went west end south-
west from there, He went nerth and southwest but there was a long

gtreteh there where there was no timber,

Q. Did pis tracke show that he tried to keep under cover where he came
to a timbered, brushy place!?

A, They did, He walked a few feet inside of the brueh all the time, on
the inside of the groves. He walked there whenever there was a chance,

Mr, Bell = That is all,
Cross-examination by Mr, FHegland,
Q. He fell in the ditch!?

A, He came to the big ditch while croseing the muskeg and he walked on
the ice and fell through the ice,




Q. Was thet before you tracked him to Norman's?

A, Thet was before he came to Mattscy's or Norman's either one.

Q. What ditch was that?! Vas it a latteral or...!?

A, I think it was ditch No, 7. That was the ditch I thought it was
but I never leoked it up to see, It is the first big ditch running
ecast end west out in that muskeg =8¢ you come from the south, It

was running north and south,

Q. On this side of the Mattson's pluce!

A, Yes, sir, South of the Mattson place,

Vr, Knutson = You said you did not follew hie tracke!?

A, Neo,

Q. How do you know the tracke leading from Mattson's to Norman's
were the esame,

R. We were following hie tracks all the time. They were big tracke
for cne thing,

¢. Describe them,
A, They were real big tracks, had been made by e big shoe end had
been mede by real coarse rubber on the heel, You couldn't tell much
‘by the sole because he would kind of dig in, but the heel would print
in most pleaces snd was plain, Seemed to be made from heavy grained
rubber,
Q. Was the grain in the track laid north from Mattson's the same as
the grain in the track laid north from Morman's?! Did you measure
the sgize of the print?

Ve didn't measure the print,

Did they appear to be the same size!?

They were the same size, or they appeared tc¢ be the same eize,

The track you follewed from Skog's barn te¢ the Matteon farm and
track you followed from Norman's were they of uniform size?

They were.
They were the same kind of tracks?
Yee,

. Hegland - Did you say that the heel made a crose grained imprint
in the snow that would be very plain?

A, Not all the time, but most of the time the heel made a very plein
imprint in the snow,

Mr., Hegland = That's all,
RUSSELL BUSH, being first duly eworn testified as follows:
Direct examination by Mr, Bell,
Whet ie your first ngme!?
Russell Bush,

What is your océupetion?

Patrol Inspector in the United Stgtee Immigration Service.




How long have you been in the service!?
A little over four years,

You heard the testimony of Rudolph Rice as to following the tracks
a person from the scene of action to the northeast!?

Yes,

Do you know where Norman's residence is!?
Yes,

Do you know where the Dahlen farm is!?
Yee,

Were you there the evening of Chrietmas Day where the bedy was found!?
Yee, sir,

Did you see the body!?

Yon,

About what time was that!?

About ten-thirty.

Did you recognize the corpse
Yes, gir,

¥ho wgs it?

Rebert Lobdell,

What was his occupation?

Patrol Inspector in the United Statee Immigration Service.

Where was the body laying!?
A, Right on the highway juet slightly off the center of the read on
the south spide and sbout, I should judge, 150 yards this eide of the
entrance to the Dahlen farm,
Q. Was there & car parked near the entrance tc the Dahlen farm!?
A, Yes,

Do you know whose cer that was!?

Yes,

Vbese car was it?

A Government car,

Whe used thatcar?

The patrol unit st this etetion used it at Roseau,

Vho used it that night!?

Robert Lobdell,

Where are you stationed!?

At Roseau,




Q. What was the duty of patrolman Lebdell that night in the way
of reporting, Had he any special appointment?

A, He was supposed to report in at the Salel Hotel at nine o'clock,
Q. Who should he report ta?

A, He didn't need to report to anyone, He was to drop in at the
hotel so that in case we needed him we could get in touch with him

there and know where he was at,

Q. Were the lights on this car that was parked in the road near the
entrance to the Dahlen farm!?

A, VYes,

Q. After you went out to the scene of the murder or death, did you
go to Salel from there?

A, Yes, I did,

Q. Anyone with you?

A, ©Bheriff Rice was with me,

Q. Vhat was your objeect im going to Saloel?

A, To find out if Lobdell had been at Salol at nine o'elock.
What did you learn, if anything!?

No one at Salol had seen him at all that evening so I learned that
had not been there at all,

Did you get any information from anyone thers!?

Yes, I received some valuable information from Andrew Johnson Sr,
and from Kofstad,

Q. From the information you got there did you form any idea as to the
time of the murder!?

A, TFrom the information I received, I came to the conclusion that it
was somebody walking that did the shodting,

Q. Did you inetitute a ssarch that night or the next morning?

A, Yes, we immediately drove back to the scene of the shobting and
searched the buildings in that vicinity at that time,

Q. Anyone with you?

A, The pheriff was with me and patrol inspectors Ruth and Sandberg
from Warread,

Q. And what if anything did you find!?

A, We found where Lobdell had turned the patrol car around and headed
back west again,

Q. How did he do that turning, and where!?

A, He turned around in the driveway of Iynd's place, the man that
testified here, the firet place east of Dahlen's,

Q. Did you notice whether he turhed his car on the road?

A, T thought perhaps he had, but found out later he didn't,




He had turned on the driveway inte the Lund place and gone back!?

Yes, sir,
Where was the car parkedf

It was parked on the north side of the highway just west of the
entrance to the Dahlen place,

Vid you commence a search for tracks that night?
Yes, sir,

You and Mr, Rice!?

Yes, sir, |

You may tell us just what you did?

A, Sheriff Rice and I first came into Roseau and there mei the patirol
from Warroad, by that time they were there too, and the patrol frem
Baudette were there, There the bunch of us had a talk and we decided
to go in different directions. The Sheriff and his depuiy went Nerth
and the rest of us went out east. Don't know what time we got back
out there, but I think it was about one or two o'é&lock,

There we searched both sides of the road and in both directions
to see if any tracks had left the road, Being unable to find any
near the road, petrolman Phillips and I decided to go back a little
ways from the road and search for tracks, We went back by the Skog
farm and followed a sled road that ran northeast fhrough the woods,
After going up this road a little waye we noticed some fresh tracks
cominz in from the south inte this sled road, and on the north side
of the sled road there were tracks from the north, The tracks met
there and seemed to run into each other and then we were puzzled because
they didn't go either eaet or west, We decided to backtrack these
tracks that came from the south firet to see if they had come from the
highway, We did backtrack them and they ran back through Skog's
yard and right past his barn and followed the sled road from Skog's
to Nicoli Nelson's where they came out on the highway,

I decided to hotify my Chief of what I had found ani as he was
down toward Roseau we drove down that way, and after telling him what
we found he said we would go right back there and folleow those tracks
north, So chief patrol inspector Nooney and inspector Anderson, Rudolph
Rice and myself drove up to the Skog farm, Then from the Skog farm
we started following the tracks north,

Q. Were these tracks that started from the highway at Nicoll Nelson's
and up to Skog's farm, the same as the tracks that led from the Skog
farm running north?

A, Yes, they were, We went back to, where I firet had backiracked these
tracks an that sled road and there were the tracks had puzzled us,

where they haed appeared to come from the north and go to the north, and
we started north om those tracks, After going about a hundred feet or
80, whoever made these tracks had turned around and headed north,
apparently been walking backwards for 100 feet,

These tracks led north for a short ways and they cirecled back
around west and crossed that ditch grade and went weset from the ditch
grade and circled around back north again and east a ways, and then
straight north aecrcss the muskeg following this diteh, After going
perhaps a mile or so along this diteh, the tracks headed northwest
until they came to another diteh out there, It does not run straight
east and west, it runs northwest by southeast, He followed this ditch
a ways and then he got right down in the ditch and walked a long ways
until he broke through the ice, You could see whers he had broken
through the ice, Then he got back out of the diteh again and walked
acrogs the muskeg and headed nearly directly twward the Mattason place,




Q. What direction would that be?

A, It would be northwest, He came right out at the Mattson place, or
at that school house at the Mattson place, His track came out on the
road thers,

Q. Had he been at the Mattson house?

A. No, he hadn't, When we got to Mattson's we saw ¥r, Mattson in the
yard and he came out to talk to us, We asked him if we could have
seomthing to eat as we were all hungry., He said we could =0 we went
in the house to get breakfast, This was about eight o'clock, While
we were in there Rudolph Rice called up town to find out if they hed
learned anything yet, While he was talking, eomeone from Norman's, who
evidently was listening on the phone, said that a man had had three
cups of coffee there at seven o'clock that morning, So we got ¥r,
Jattson Ho take us over to Norman's in his car,

At Norman's there was a car from Roseau, and we notiéed a Nerguist
boy was standing there, so we asked him if there was anybody up North
searching, He sald there were a couple of patrolmen up there and also
the sheriff and deputy from Baudette, We began going north slong that
ditech road and there we found these tracks again walking north on the
diteh road, We had one man standing on each fender teo keep watch
if they could see any tracks running off the ditch road going off
through the brush,

We drove north about three miles that way, stopping every once in
a while to see if the tracks were still on the grade. After going north
about three miles we lost the track, Rudolph Rice and Anderson went
back south to pick up the track again and the reet of us went north
to the Meshalt farm,

Patrol Inspector Langdon and myself went east from Meshalt's on
the ditch grade to head the man off in case he was coming that way, We
had gone less than a quarter of a mile when we heard yelling back at
the Meshalt farm and Patrol Inspector Phillips and the two Meshalt
boys were yelling and told us that the man had been apprehended north
of Wud Creek on the Sprague road, So we went back to town with
Phillips,

Qs+ Did your posse track these tracks from the nicoli Melson farm to
Mattson's and from Nattson't %o Norman's by the roadway?

.B.. NO.

Then the tracks leading from Mattson's to Norman's were not traced
that time? :

No, they weren't,

Were they traced after that?
I can't say,

Were you out afterwards?

Yes, I was up éhst yesterday,
Were you up to Norman's?

Not yesterday,

When?

The day before yesterday,

Did you fnllow!any tracks between Norman's and Matteson's?

It was impossible to find tracke then., Thers were lots of tracks but
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we couldntt tell which were his and which weren't,

Q. These tracks that you found after leaving Norman's, were they similar
the track that you follewed from Nicoli Nelson's to Mattson's!?

A, Yes, they were,
Q. Did they have any particular mark about the shoe’

A, He had been wearing a large overshoe and you could see the cross grain
marks on the heels,

Q. Did you ever examine the overshoes that he wore and that were taken
off him? "het was on the heels of those?

A, Heavy cross grain marks acrose the heels the same as on most overshoes,
Q. Vas it a large size svershoe!
A, Yes,

Bell - That is all,

SELMER NORQUIST, being first duly sworn testified as follows:
Direct examination by Mr, Bell,

That is your name?

Selmer Norgquist.

Where do you live?

About three miles north of Roseau, 33 miles,

How far do you live from the Norman residence!?

About a mile,

Were you at the Norman home the night of Chrigtmas?

Yes, sir, .

What were you doing there!?

Helping them with sick people.

Was Mr, Normen sick?

Yes, sir,

Brhard Normen, was he sick?

Yes, sir,

Who else was there then helping you take care of them!?

My brother and Enger Sjoberg. That was all except the family,

Did anyone come in that morning and get coffee?

Yes, sir,

Did you know who he was!

No, never saw him before, I didn't see him before I opened the door
him,

Did he come in from the front or kitchen door!?
The kitchen door that faces east,




Bast side of the house?

Yes,

And the front door faces which way?
South,

What did he want?

He wanted coffee?l

Did he get coffee?

Yes,

Who served the coffee!?

I did,

How many cupe did he drink?
Two and a helf,

How was this man dressed?

He had a cap on, overall jacket, his trousers--I can't say exactly
what kind of trousers, It looked to me as if he had overalls but can't
gay for sure,

Wers they rolled up?

Yes, they were partly rolled up., A lot of ice and BHEEHEE_EBEE-

How far up did the ice and snow go?

It reached pretty near up to the knees,

Did you see this mah afterwards?

No, I didn't see him afterwards.

You didn't go to the jail to see him?

No, I didn't,

Did you ever see this man here hefore!?

It seems to me that his face logks the same as the one that was
down to Norman's, but he has a different jacket on and he has no cap
on now, and he had a cap on when he was thers,

Q. Vhat time of the morning was this!?
A, About seven 0'clock,
Q. Did you see him go out the door! What door did he go out of?

He went out the kitchen door,

Then what did he de?! Which way did he go out the kitchen doer?

He went around the house and went north,

The north side of the house!

No the south side of the house,

Was he very long going around the house!?

No, he wasn't very long going around the house,
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Did he look in the windows going around the house?
I didn't see him,

Did you say that you were looking out the windows!
No, I waen't,

Q. You didn't see him after he left? You don't know which way he
went then?

A, TYes, he went morth,

Mr, Hegland = Crogs examination,

Q. Did you talk to him whils he was having his coffee?

A, A little,

Q. What was said?

A, He asked me which way was south, I told him which way south was,
He ssked me which way was north and I told him which way north was,
He asked me what the name of the town south was and I told him that,
Then he asked me where Warroad was and I told him and pointed the
direction to Warroad, He asked me where the boundary line was and I
pointed the direction to the boundary line, He asked me how far it was

and I told him about how far it was and that was all that was said,

Q. You are sure that was all the conversation and talk that there
was?

A, Yes,

Q, Was he pretty red faced when he came in there!?

A, Yes, he looked to be a little red in the face and looked very mich
excited,

Q. Did he take his cap off while he was in the kitchen: uUid he have
it pulled over his eyes any?

Not very much, Neo, I don't think he had it pulled over his eyes,
You could clearly see his eyes?

Yes,

Did he talk broken or good English}?

A, He didn't talk broken but I don't know whether he talked goog
English,

Q. Could you tell from his talk what nationality he was?! Could you
tell whether he was a Swede, a Scandinavian or an Irish man?

A, I thought he was not Scandinavian,

Q. But you could not syear positively that the man that was at the
house ig the same man that is sitting behind me?

A, No, I wouldn't swear positively, but he looks to be the same to me,
Q. When did you see him next after you served him coffee?
A, 1 aidn't see him at all until teday.

Haven't you seen him at all until today?

Ne.




‘ou were not at the coroner's inquest!?

No,

Did you happen to notice what kind of shes he had on?

I noticed that he had big shoss, that is all I noticed,

Could you tell if they were low buckled or high buckled shoes!
No, There was a lot of snow on them and I did not notice,

You remember whether he had recently Bhaved or whether he had a
days growth of beard?

He looked to have a few daye of beard,

Bell - Did you notice any marks on his face!?

No, I #4dn't,

What was the color of his hair!?

T don't know, He had a cap on all the time,

sell = 'That is all,
RANDY NORQUIST, being first duly sworn testified as follows:
Direct examination by Mr, Bell,

What is your name!?

Randy Norgquist. |

You are a brother of Selmer Norquist, the witness who just left
gtand?

Yes,

Were you.at the John Norman ¥arm residence on the night of Christmas!?

Yes, sir,

What were you doing there?

I was helping them there whils they were sick,
You were helping them through the whole night?
Yes,

Were you there the next morning?

Yes,

Did a stranger call there at the house while you were there!?
Yes, sir,

¥hat did he want?

He wanted coffee,

Was he served with coffee?

Yes,

You noticed how he was dressed?! How wgg it!?




He had an overall jacket on, a cap on, overshoass and dark trousers,
Did you notice any snow or ice on his trousers?

Yes, I did,

How far up?

Pretty close to the knees.

What did he have on his head, if anything?

He had a cap.

Vhat kind of a cap was it?

It was a dark one,

Yhat was his complexion?

It was kind of reddish,

Did you notice =ny mark on his face®! Did you notice the color of
hair?

No,
How long was he in there?

About two or three mimutes,

Did he seem to be in a hurry to get away?

He did,

De you know what way he came into the housge?
The kitchen,

What side of the house is the kitchen door on?
On the north,

What side ie the front door on?

On the south,

Did you see him leave?

I waited until he got around the house and then I went out and looked
around the corner,

Which way did he go out!?
Through the kitchen,
Did you see him after he went out of the house?
He was about half way down to the road before I saw him again,
You didn't see him through the window when he went out!?
No.
3« Did you afterwards see this man?

A, I saw him down at the jall here a couple of hoursafter he had been at
Norman's,

Q. Did you recognize him as the man who was at Horman's?
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Yes, eir,

Did he say anything to you while he was in the jail?
No, he didn't,

Did you msk him any questions?

No, sir,

Q. Were you positive that he was the same man that was at the Norman
house?

A, Yes, sir,
Q. That was about what time?
A, When he was at Norman's you mean?
fes,
About seven o'clock,
Did you know in which direction he came into the Norman yard?
No, I don't,
Look for any tracks up there?
We didn't look for any just then,
Did you afterwards?
No,
Who else was there!
My brother and tnger Sjoberg and kre, Norman were all that was up,
How was the 1little girl!?
She was sleeping,
Mr, Bell = That is all,
Mr, Hegland = Cross examination,

Q. %hen you say he wore dark trousers do you mean it could have been
overalle or any other kind of pants:

A, Yes,
9. You were not sure whether they were overalls or any other kind?
A, I only noticed that they were dark,

Q. Did you think it dooked suspicious to have him come in at that
time? VWhat did you think about it?

A, I thought probably it was someone who had come across from Canada,
An alisn or something.,

Mr, Bell - Q. Did anyone at the house phone after he left!?
Yes, Yrs, John Norman,

Who did she call up do you know!?

Well she tried to get the sheriff I guess,




Had you heard of this man being killed the night before?
Not before he went out, no,

After he went out?

Then Mra, Norman told us about it,

But she Badn't told it to anyone before!

Not before,

Knutson - Is that man in the courtroom now?

Yes, sir,

The defendant there behind Mr, Hegland?

Yes.

Defendant - I am afraid you mre mistaken, brother, I was out in the
woods alongside of a campfire,

¥r, Bell = That is all,

ARTHUR VAN SCHVIACK, being first duly sworn testified as follows:

Direct examination by MNr, Bell,

Your name is Arthur Van Schviack?

Yes.

Where do you live!?

I live south of Dadger on highway no., 11, about one mile,

How long have you resided thers?

Since last May,

Did anyone stop at your place for lodging on Christmas Eve!

Yes, sir,

About what time of night was that!?

Between 10:30 and 11 o'clock,

What time did he leave there?

About ten o'clock or a little after on Christmas morning,

You may tell us how he came there,
A, Well, I had heen hauling wood that day and my team was warm 8o I
left the blankats on them ana went out later to take the blankets
0off and feed them, I saw somecne comeé across the yard about half
way between the house and granary and he sald "Hello" 1ike someone
that knew me so T epoke and waited till he approached, Vell he asked
to sleep in the barn, I told him 'Neo, it is too cold for anyone to
gleep in the barn this time of the year. T have a bed upstaire,’
T asked him where he was gvom, He said he was from Alaska. 1
asked him where he was going, He said he was going south. I asked
him if he stopped at Badger, He said "No, there was a hotel up
there and it was closed.' He asked if I would give him a bed that
night., So I got him to come to the barn with me, I fed the horses
and took him up to the house and asked him if he was hungry., He said

no, but he would drink a cup of coffee, I told him I didn't have
any coffe, that L did not allew my children to drink it,
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He said that was all right, so I took him upstairs and showed
him the bed and he was standing there with the light and he said L could
take the light, that he didn't need 1t, I went down stairs and he bid
me goodnight and I let him sleep until ten o'clock. Then he got up
and came down, He had a good hearty breakfast, He gave me a card ana
gaid that wase who he was,
0« Have you ever seen this man before?
A, Yes, sir,
(pointing at defendant)

Is that the man/that stopped at your house the night you speak of?

Yes, sir,

Did you see this man at the jail?

Yeg, iriday night, 1 beliesve it was Friday night,

Did you have any talk with him?

No, eir, Never said a word,

Did he say anything?

A, Well, someone asked him if he had ever geen me, and then he said,
'I never seen him before.'

You heard him say that?

Yes, sir,

You say he gave you a card?

Yes,

Have you that card with you?

Yes, sir,

Let me see it. Is this your hand writing?

That is my writing on the back, vecember 25, 1928,
Did you write that on there?

That morning, I think it was Christmas moraing, when he gave me the
eard,
Qe We offer State's exhibit "B" in evidence.

Stetsl gt ptboRcmntretneed s vitenes ,
By thé Court: If there is no objection it will be received.

Q. Has that eard been out of your possession except in the courtroom here?

A, At the Sheriff's office Friday night it was given back to me and they
told me to keep it,

Q. You showed it to the sheriff?
AL Yeom, air,

. was there anyone thare that morning? Any of the neighbors see this man?

Well, T don't know, but T have two brothers that live with me, one is
4 and one 12,

I mean outgide of that,

Not that L know of,

There was a neighbor man there sometime afterwards the next morning?
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A, I don't say,

Qe Mr, Beir®ss a neighbor of yours, was he around there the next
morning?

4, Well no, I don't think he was, +hat is not over at the house,
Mr, Bell = That is all,
MIKES BEIREIS, being first duly sworn testified as follows:
Direct examination by Mr, Bell,
Where do you live!
I live e mile aou{h of Badger,
Do you live in the neighborhcood of Otto Van Schviack!?
Yee,
How far from his house!?
Aeross the road on the east side, about ten rode from his place,
Q. I ask you if you ever sew this defendant that I am pointing to now?
A, Well, I ween't close enough to him to recognize him, but there was
s man that stopped off acrose the roed, that is what one of the small
boye told me,
Q. You don't krow whether you recognize him or not!?
I wasn't close enocugh to him to see,
Did you see a man there that morning!?

wae tcld there was =2 men over there and I seen where he had left
lace and started nerth that morning,

Left Van Schviack and started north!?
Yes,
Did you see him after that! Did he go north!?
He went north, I saw him going north, yes.
Did you watch him after he went north!?
No, I didn't watech him,
Bell = Ghat's all,
NELS LARSON, being first duly sworn testified as followe:
Direct exeminetion by Mr, Bell,
Your name ie Nels Larson?
Yes,
fhere do you live?

One mile weet of Fox.

Near the etate highway!

Yee,




Did you entertain any man on Christmes Day at your place!?

Yee,

Will esk you, pointing te the defendent here if that is the man!?

Yes,

What time of day wee it he called at your house!?

About one o'clock I puess,

One o'clock in the afterncon?

Yos,

What, 1f anything, did he want!?

He wented coffee!?

Did you serve him with coffee?

Yos, and some sandwiches,

Wae he teken into the kité¥en!?

Yes, The young lady was there,

Did you have any confersation with him?

No, he didn't sey a word to me, Fe talked = little to her,

How long did he stay there!?

I should judge about fifteen minutes,

Where did he go then!?

He went east, Down the road east,

Did you see him after that time up till now?

Xax3 No,

Bell - That is all,
MARGARET EELL, being firet duly sworn testified es followse:
Direct exsmination by Mr, Bell,

Your name is Margsret Bell?

Yes,

How o0ld are vou?

14 years,

Q. Were you riding in the automobile with your fether and your brother
Robert on Christmas Day!?

A, I wes,
And where had you been!?
We had been sbout egix miles on the other side of Greenbush,

When did you come back to Roseau with the car?

When we entered Roseau it was four o'zlock.

widl-




Did we pick any men up on the road!?

We did, right west of Roseau,

And where did that man get out at!?

By Habstritt's corner, right wheré Habstritt's building ie,

What seat did he occupy!

He occupied the back seat on the left hand side of the car going east,
And what eeat did you ecccupy!?

I occupled the seat opposite him in the back,

Same sest?

Same seat,

Did you see that man afterwards!?

Yes,

Where?

In the jail,

Did you identify him as the men that was in the car?
I did,

Did he say anything to you!?

He did not,

Did you say anything te him at the jail!?
No, I didn't,

¥hile he wes in the car did he speak!?

A, The only conversation we had was when my brother told him that khe
ride would not bevery fer, end he said it would help.

What did he eay when he got out!?
Much obliged, ceclonel,
Did you see which way he went!

He went down the etreet on the same side from the corner by Habetiitt's
the same side,

Peinting to the defendant, is he the seme man that wae in the car,
It s,

How was he dressed, do you know!

He had en overall jacket and ovérall pants.

What did he have on his head!?

I do not know,

What was his complexion?

Red, He had a red face.

Was there anything peculiar that you noticed on his face?
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A, A kind of mole on his left 1lip,

Q. You think the mole was on the left side of his face!?

A, Yes,

Mr, Bell =~ That is 8ll,
JESSE EENNETT, being firet duly sworn testified as follows:
Direct examination by Mr, Bell,

Your name is Jesse Bennett!

A, Yes, |

¢. Where do you live!?

A, In Roeeau,

Q. Were you in Roseau on Christmes Day!?

A, I was.

Pointing to the defendant in this case, have you ever seen that
before?

I have,

When did you first see him?

I saw him getting out of the car at the Habstritt cormer,
What time wes that!?

It was bet¥een three and four in the afternoon,

Did you know where he went!

He went over to Oveson's pool hall and stopped there a moment as
though he was going to go in, and then walked over to the Encore Cafe,

Q. Vhere were you stending when he got out of the car?
A, I was standing in front of the Encore Cafe, Fe came inside and
walked behind the counter end teok a packsge of cigerettes, walked back
towerd the rear part of the building te pay Mr, Lindberg, whe was standing
in the doorwey of the kitchen, He then walked up to the end of the candy
counter and opened his package of cigarettes, walked over th the counter
where Nr, Lindberg hended him ten cents, went outside and stooed in
front of the door vhere for a minute or so while he smoked his cagarette.
Q. What kiAd of cigarettes did he buy!?
A, Camels,
Q. Did you see him after that!
A, Not until I saw him in the Sheriff's office the next morning.
Q. When was that?

The next morning.

Did you have any talk with him!?

No, I didn't,

Was it the same man in the sheriff's office that was in the Cafe!

He was,




Had you hed any conversation with him since that time?

I have not,

Bell - That is all,
HELMER LARSON, being first duly sworn testified ae followe:
Direct exemination by Mr, Bell,

Your neme ie Helmer Larson!?

Yes,

You live at Roseau!?

Yes,

Have you ever seen thie defendant here that I am peinting st!?

Yes, I have,

¥here did you eee him!?

I sew him et the Fncore Cafe on Chrisimes Day.

About what time of the day?

It wag about five minutes tc four,

Wnhere were you!

A, I was standing along#ide cf the candy counter where the cash register
gtands on,

Q. Tell us what, if anything, this man did!?

A, Thisg man came in the door and stopped at the counter slongside of
me for a short period. There was noboedy back of the counter sc he
welked beck of the counter and opened the wall cigarette cese and helped
himeelf to a package of camels., He then welked right back to the
heating stove and Mr, Lindberg came out of the kitchen end he handed

him money peying for thie package of cigareties, Lindberg immediately
walked up to the register, The man walked back with him and stoppred,
that is right szcrose from the cash register alongside of the candy
counter on the opposite side, While he wae waiting for his cha nge ke
tore the end off his package of Camels and then Lindberg had made change
and this man walked up and got his dime, Right after that I walked
outside and sat down in my car which was right in front of the Encore
Cefe entrance, This man followed me out shortly afterwards snd etopped
about five feet north of the entrece in front of the Cafe and 1lit a
cigarette and smoked it,

Q. Did you see where he went from there!?

A, I did not as I was waiting for my wife to come out and we were
going out into the country,

Q. Did you see him after that.

A, I saw him st the county jail Friday evering.
Q. Did you have any conversation with him?

k- Ho,.six,

By, Bell - That's all,




ARCHIE DAHL, being first duly sworn testified se followe:
Direct exsminationby Nr, Bell,

Your name is Archie Dahl?

Yes, sir,

What is your pesition?

I am manager of the lecel Péemney Btore,

Pointing to the defendant here, I ask if you have ever deen that man!?

I am quite sure I have,
When wag that!?

A, Well I saw him twice, I sew him on Christmas day between four and
four=thirty, end in the sheriff's office Friday meomming,

Q. Where did you see him mbout four=thirty!?

A, Where Rice's kouse used to stand on Ng. 11 2t that turn.
the turn. Ae I was making the turn he came past me,

At the end of this street!?
Yes,

On the village line!

Yes,

Pags him there!?

He pessed me there, I was making the turn and while I was making
he passed me,

¥Whet did you notice, if anything, in regard to his wearing apparel?
A, Well he had on en overall jacket and overalls snd a hat, A derk het
and he had & handerchief around hie neeck which was underneath the collar
of the overall jacket., As to his shoee I thought he had rubbers on, I
wes under the impression thet they were rubbers, but they may have been
overshcee,
Q. Did you see him again after that!?

-}I\ I
A, No. I wert back towarde town snd Hekept on Number 11 going east.

EDSCN EDWARDS, being first duly sworn bestified as follows:
Direct examination by Mr, Bell,

Q. Pointing to the defendant, ¥r, Edwards, have you ever seen him
before!?

Yes, I have,

When and where!?

I saw him on Christmaes day and again at the county jail,
What time Christmas Day?

It was about & quarter tc¢ five I should judge.

Where was that!?




A. It wee between the town line of Spruce and the Village of Rosesu
where the Larsen corner ie. About halfwey between there ocn State
Highway No, 11,
Q. Which way wes he going!?

He wes going Baset.

Did you see him any other time that day ?

Well, he rode with us,

When dié he ride with you?! At the time you spoke of?

Yes, on Chrietmse Day.

About where did you pick him up?

We picked him up sbout half way between Wenner'e and Rice's
corner on the highway, ebout a quarter of a mile east of the village
limite or less than a quarter of a mile,

Q. How far did he ride with yofi?

A. He rode to where the county road goes to Malung, I think it is
two miles,

§. From the town line?
A, Yee.

Did you have any conversetion with him}

Yes,

Who wae with you?

Luverne Dahlquist,

What was the conversation!?
A, We amsked him where he was going and he teld us he was going to
Warroed and Baudette and that he knew a men st Baudette and had some
buginess there. He ssked us our neme and in turn he reached with his
right hand in his left had cest pocket snd pulled out & card and
geve it to us, I looked at the card and handed it to Luverne Dahlquist,
Fe looked at it and gave it back to me and eaid 'You are guite a long
waye from home,' He seid (Yest,

Do you remember what was on the card!

There was & men's name and his home adédress snd his business.

Wes it something like this?! (Showing witness card)
Yee,
BORTRLSCENHDBTI M Sl ointradueeddncevidence

You handed it to Luverne Dahlquist!?

Yes,

Who did he give it to!?

He gave it to m e, He locked at it and handed it back to me.

What did you do with it}

I stuck it in the windshield of the cer, I left it in the




windshield of the car.

Do you know whet b8came of it?

I won't swear as to what became of it,

Whet became of the car!?

It wes put in the garage and locked,

Wae the card in there at that time!?

Yes,

Did you see the defendant after that!

Yes,

Whére?

In the jadl,

Hed any conversation with him!

Yes, I did.

Vhet did you eey to him?
A, Well firet cne of the officers ssked if he had ever seen me and he
eadd 'no.' Then I asked him if he didn't remember the two fellows that
gave him e ride end he gaid, 'Neo, I der't.' Ard thea I =sked him ife--,

Did you tell him where the ride was!

T to0ld him the ride was Fast of town,

Did you call his attention to anything else?

I don't remember that I did,

Did you see which way he went after he got out of the carf

He walked around behind the car, or rather we started up, and then
waent south a mile and turned =round and came back,

What direction was he going?
. He was going east,
Was it the same man?

A, I don't swear that it was, There was a man walking along, I should
judge we were a quarter of a mile from him, and his back was to us,

0. You couldn't tell for gure?
A, VYo,

Vr. Bell - That is all.
Crossexamination by Mr, Hegland,

Q. You drove one mile end turned around snd came beck?

A, Yese,

Q. You estimate that the man, if it wae the same man, had proceeded easti

about e querter of a mile!




Well somewhet., It was about a quarter of & mile,

You know where No. 11 crosses the railroad track!? How near wes he
that!?

He was a good deal closer to this road than he was the railroad
crogging.

Vr, Hegland - That is all,
LUVERNE DAHLQUIST, being firet duly sworn testified as follows:
Direct examination by Vr, Bell,
Your neme is luverne Dahlquiet!

Yee.

Where do you live!

At Rosesau.

You heard the teetimony of Edeon Edwarde!

Yes,

I want to ssk you, pointing my finger at the defendant, if you ever
that man before.

I am positive I have seen him befere,
When}

On Christmes Day when I geve him a ride of about two miles, possibly
that far,

Anyone with you?
Edwon Edwards wae with me,
Where was that?

A, We picked him up, I should judge some two blocke from the city
limite going east,

Q. And how far did he ride with you?

A, He rode with us as far es the road going across the muskeg to
Falung. It is a sort of Y on No, 11,

Q. Where did he get off]
A, He got out at the road going to Malung.
Q. Did yof have any conversation with him while yeu were driving!?

A. WVell we stopped, I thought it was esomebody that I knew or we would
not have stopped. He was on the left hahd eide of the roed walking
enst and so then I stopped., I was probably ten feet shead of him and

T looked back, Before we pessed him I said to Edson, 'I think that

ig one of the Grahne' because his hair reminded me of the Grahns, sort
of blondish. So we stopped and he walked behind the car and I notiéed
it wee & stranger, but I looked back and eew & new Chevrolet coming
behind end thinking that it was safe I gaid, ' We will give him a ride

for a mile or two.'
He gete in and we asked him where ne was going. He said he wes

going to Warroad end then to Baudette to see & friend, that he had




some business there, We then drove s little waye and he asked my name,
Well, I don't give ry right neme to etrangers eo I told him my name
was Johneon, And then he said, 'here is mine,' So he resched with
his right hand and pulled out a card, it says 'Colonel Herry Martin,

M. E,' On the left hand corner ' Johannesburg Scuth Afrida' and on

the right hand corner it says 'Member of the International Secret
Service Police,'

Q. Show you State's Exhibit C and ask you what that line is on the back!?

A, That is my own handwriting,

Q. Did you put that there?

A, MNr, Rice brought the card back to me on the day afiter on the 26th and
had me eign my name on itand put the name of the back and the date,

Q. What did you do with the card when yoll got 1t?
A, I gave it to Edeson, He gave it back te me and I took s glance at it
and handed it back to him, BEdeon in turn put the card in the windshield
of the car,
Q. What became of the car?
A, I ceme up town end drove in front of the BHcore Cafe and we sat
there end talked for a few minutes, Then I decided to put the car in
the garage and go home,
Q. Did you do that?
A, Yes, I did,

What garage did you put it in?

In the Scenic Garage.

Wae the card in the windshield then!?

It was,

Were the doore locked in the car!?
A, No, it waen't, One door wes locked and the other was cpen., On going
home I called up my brother and ssked him if he had alresdy locked the
car, This wae a few minutes afterwarde, end he eaid he had but was
going up town or was going to do something,

Who is your brother!?

Emmett Dahlquist.

When you left the car thie card wes in the windshield?

Yes,
Mr, Bell = That ie =211,
Crose examination by Mr, Hegland,
Q. Vhat did he have on hig head?
A, As to his garb I cannot say because as I saw him I am positivie he
had 2 cap on, I was looking back tc see the car behind me and didn't

pay any perticuler attention to what he wore,

Ormund J, Zimet, being first duly sworn testified as follows:

Direct examination by Mr, Bell,
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What 1s your neme?

Ormund J, Zimet,

Where do you live!

5t. Paul, 192 West Centrel Avenue,

Were you any relation to Robert H] Lebdell?
Yes, sir. I was, Brother-inlaw, .
Were you here after his death!?
Yes, sir,

Vhat day was that!?

I arrived here on the train the 27th,

And did you see the bedy?

Yes, sir,

Where did you see it!?

At the undertaking perlor,

Carl Listug's?

Yes, eir,

While there did you make any search of his clothing!?
Not et the time,

But you did maske such a search?

Afterwards, yee.
Afterwarde?! When wes that?

About three o'clock in the afternoon,

0f what day!?

0f the 27th,

December 27th, 1928°%

Yes, sir,

Q. What if anything were you particularly searching for?

A, I was looking for the registration card of his sutombile end
bank book.

Q. Did yol find either!?

A, I found a bank book and check boek, also a handkerchief and a white
card in the overcoat pocket that Lobdell had on,

§, A white card!?
A, Yee, sir,

Q. VWhat did you do with the card?

A, I glenced at it and saw it was something about South Africa on it, but
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paid ne particular ettention to it at the time and put it in my own
pocket,

B¥atat sxExhibit "D xcintrodused cinxevidence,

Can you identify the card!? (shows witness

Yes, that is my writing on the back of it,

Did you place that on there for the purpese of identification!?

Yes, sir,

What did you do with the card!?

I turned it over to the coroner]

Carl Listug?

Yes,

Bell = Thet is all,

Re~direct examinetion of Carl Listug,

Will ask you if you have ever eeen that card before!?

Yes, eir,

Who did you receive it from?

I received it from Ormund Ziﬁat on the afternoon of December 27th,

What did you do with the card!?
A, The moment I saw the card I had him eign his name and the date on
the back side, I kept the cerd in my possession until the sheriff came
down, Then I turned it over teo him,
Q, What time was that!?
A, The evening of December 27th,

Re=direct examination of O, A, Rice,

I show you State's Exhibit "D" and sek if that i & the card handed
you by the coroner Carl Listug!?

Yee, sir,

Hagte you had it in your possession ever gince!?

I have,
And in your possession until presented here!?
. Until now, yes, sir, Q. We offer Stateb exhibit "D" in evidence.
By the Court: If there is no objection it will be received.

. RE=-direct examination of Luverne Dahlquist,

Q. In comnection with State's Exhibit C, the card you testified to as
having been received from the defendant while riding in your car; did
you go down to the car with thé sheriff and get that card?

Ay . Y ddd,

Q. Did you getit?

A, VYes,




That wae in the windshield then, was it!?

Yees, it wes,

Was the cer locked!

Yos. |

Did you have the key?

No, my brother had the key.

Did you get it that time?

Ne,

You were there when the sheriff got the card! You were with him then!?
My brother, myself and the sheriff,
Your brother unlboked the car?

I don't remember, .
Anywey the cer waes locked!?

Yes.
in

Q. And the cerd was etill in the shield where you had placed it the
first place?
A, VYesn,
Q. And you took it out of the car!?
A, T took it out of the car. T handed it to Mr. Rice, the sheriff,
¥r, Bell = That ie all,
Re=direct examination of Mr, Rice.

Q. Show you State's Exhibit "C" and ask you if you esy that card before,
A, I heave,
Q. Where did you receive that card?
A, I received it from Luverne Dahlquist over in the Scenic gerage. Took
it from the corner ¢f the windshield, The door on the side we approached
the car wes locked at the time, end either Emmett or Luverne unlecked the
door at the time. I don't remamber which,
Q. You hed been there to get the card before and the car was locked!?

We saw the cad in the windshield.

And was it in the same place when you went back!?

Yes,

Q. And you have had the card in your possession ever since until presented
so the court!

A, Yes, sir, 8. We offer State's exhibit "C" in evidence.
By the Court: Tf there is no ohjection it will be received.
XEXNEET NN ERRTT T SE AN B ETdeHed,

VMr, Bell = State Rests,

Mr, Hegland - Defendant reste, -7
Taken and sworn to before me this 31lst day of December t’“ ~ | f_, _
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State of Minnesota,)
)ss In Justice Court,
County of Roseau. ) Before Robt. J. Knutson,
Justife of the Pesace.

State of Minnesota,)

Against )
George Ryan. )

2 A o o o o ok ok ook

TO THE DISTRICT COURT OF ROSEAU ¢ OUNTY, MINN,:

The defeddant in the above entitled action having had a preliminary examination
before me, and having been held to answer the charge therein preferred against him at
the next term of the District Court, I hereby make return of the proceedings had before
me therein, pursuant to the statute, as appears from my docket, viz:

State of Minnesota,)
)ss In Justice's Court,
County of Roseasu. ) Before Robt. J. Knutson,
Just ice of the Peace,
The State of Minnesota, Plaintiff,)
_-;gainst )
George Ryan. )
4 ke ek ok

December 28, 1928. Complaint in writing made and filed by R. J. Bell, setting forth
that on December 25, 1928, at Town of Spruce, in said County, George Ryan did wilfully
unlawfully and feloniously without emthority of law, and without excuse a justifica-
tion, and without deliberation or premeditation, and with a design on the part of him,

id Geor, @ 7 e ath uman being, to-wit: Robert H. Lobdell
H\Iﬁﬁ% ans i’ (ﬁ% F‘%;’ y%?p%?ﬁtg& ]F Pbﬁoﬂrn, ‘commonly called an automatie pistol,’
loaded with poader and bullets, by tuen and there shooting him, the said Robert H.
Lobdell with said firearm, and thereby inflicting upon the body of sé&id Rolert H. Lob-
dell a mortal wound, from which wound, he, the said Hobert H. Lobdell, did then and
there die. "arrant issued.

Warrant returned by O. 4. Rice, Sheriff, Roseau County, Minnesota, with certifi-
cate showing defendant under arrest and before the Court in custody. Warrant filed.

R. J. Bell, Esg., County Attorney, sppeared on the part of the State. Defendant
without counsel.

Warrant read to the defendant, who admitted that he was charged by his true
name, and entered a plea of not guilty. Defendant stated that he demanded a prelimi-
nary examination. '

By consent of parties, to allow the State to procure witnesscs, and to enable
the defendant to procure counsel, cause adjourned to December 31, 1928, at 10 o'clock,

A M. |

Commitment issued, which was returned by the Sheriff with certificate showing
defendant in custody in jail. Commitment filed.

Summons for witnesses issued, directing the officer to summén Ole J. Lund, Robergt
Horria, J. L. Delmore, Andrew Johnson, Sr., Nels Kofstad, Helen Johnson, Violet Kofstgd

Russel Z. Bush, Selmer Norquist, Render Norquist, Arthur Van Schoiack, Mike Bereis,
Nels Larson, Desse Bennetty Helmer Larson, Lawrence Lindberg, La Verne Dahlguist,
Edson Edwards, Archie Dahl, Orman J. Zeimet, and Harvey Walker, material witnesses on
the part of the State, to appear before me on December 31, 1928, at 10 4. M., to '
testify.

December 31, 1928, at 10 co'elock, A. M. Case called. Defendant in Court. R. J. Bell,
%sq., County Attarney, appeared on the part of the S tate, M. J. Hegland, ¥sq., on the
part of the Défendant.

Stipulated and agreed in open Court, bythe parties hereto, thru their respective
attomeys, that the testimony of all witnesses to be examired at this hearing be taken
in short hand notes by Borghild Martin and by her transcribed as soon after the ex-
amination as conveniently may be done. That such transeribed short hand notes shall
then be considered and used as the testimony in this examination with the same force
and affect as if orginally taken down by the presiding justice of the peace and sub-
scribed by each witness, respectively, the signstures of the respective witnesses be-
ing waived by the defendant.

Pursuant to said stipulation, Borghild Martin was sworn as reporter.

Robert Norris, J. L. Delmore, Carl Listug, O. A. Rice, Ole J. ILund, Andrew
Johwson, Jr., Nels Kofstad, Helen Johnson, Violet Kofstad, Harvey Valker, Rudolph Rice
Russel R. Bush, Selmer Norgquist, Ramier Norguist, Arthur Ven Schoiack, Mike Bereis,
Nels Larson, Margaret Bell, Jesse Bennett, Helmer Larsom, ;rchie Dahl, Edson Edwards,
Luverne Dahlgquist and Ormon J. Zeimet were called as witnesses on the part of the
State, and being duly sworn, testified. All t-stimony offered was taken on short hamd
notes by the reporter.

ROBT. J. KNUTSON
. ATTORNEY :
ROSEAU, MINNESOTA bheet 1.




State's exhibits "A"™ "B"™ "D" and "C" were marked, identif ied and admitted in
evidence.

State rests.

Defendant rests.

It appearing that the offense charged in the complaint and warrant herein had
been committed, and that there was probable cause to believe defendant guilty thereof
I ordered that he be held to answer therefor at the next Gemeral Term of the District
Court to be held in said County.

Comnitment issued, which was returned by 6. A. Rice, Sheriff, with certificate
showing defendant in custody in jail Commitment filed.

Commitment issued to Marshall County jail.

January 4, 1929, Commitment to Marshall County jail returned with certificate of John
P. Bordewich, Sheriff, showing defendant in custody in that jail Commitment to lar-
shall County jail filed.
Jamary 10, 1929, Transcript of testimony taken herein filed by Borghidd Martin,
reporter. Puxsuant to stipulation herein, I dispensed with the signing of such testi-
mony by the respective witnesses.
January 15, 1929. Summons for witnesses returned by O. A. Rice, Sheriff, with certi-
ficate, showing service upon the persons therein named, on December 29, 1928. Summons
for witnesse:8 filed
January 25, 1929. Certified and returned to the Clerk of the District Court a copy of
the docket entries together with all papers and proceedings had before me in said
action. Transcript of costs issued.

Robt. J. Knutson,

Justice of thﬂ Peace.

State of Minnesota,)
)ss
County of Roseau. )

I hereby certify that I have campared the foregoing with the ori-
ginal entries in my docket, and that the same is a full and correct transcript there-
from, and of all the proceedings had before me in said action; that the complaint, war-
rant, commitments, testimony and examinations of witnesses, together with all process
and other papers relating to the action and filed with me, or had before me therein
are herewith returned and attached, and numbered fram No. 1 to No. 7, inclusive; and
that together with the foregoing transcript, they contain a full, correct snd camplete
statement of &ll the proceedings had before me in said action.

Given under my hand this 25th day of J'amu

/7 ,—"”" |
;24,@/575

ROBT. J. KNUTSON
. ATTORNEY Sheet Z.
ROSEAU, MINNESOTA
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County of Rosesau

DISTRICT COURT
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George Ryan
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(Sec. 10797 G, S, 1923)
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STATE OF MINNESOTA, ) IN DISTRICT COURT,

County of Roseau. ) Fourteenth Judicial District.

The State of Minnesota
vs

George Ryan, Defendant

RECORD FOR COMMITMENT

(Sec. 10797 G. S. 1923)

The above named defendant having been duly tried and convicted
of the crime of Murder in the second degree, at the regular April 1929
general term of the District Court in and for the County of Roseau,
State of Minnesota, at the Court House in the Village of Roseau,

in sald County and State, on April 10, 1929, the Honorable Andrew

Grindeland, of Warren,Minnesota, Judge presiding, and a jury; R. J.

Bell, County Attorney of Roseau County, Minnesota, and Charles Loring,
of Crookston, Minnesota, appearing in behalf of the State, and M, J.
Hegland, of Roseau, Minnesota, appearing in behalf of the defendant
under appolntment by the Court; and said defendant having been found
gulilty of sald erime, as charged in the Indictment herein, the follow-
ing is the testimony directed by the Court to be made a part of the

commitment record:

INDEX

Statet's Witnesses

Robert Norris

Dr. J. L. Delmore

Carl Listug

Nels Kofstead

Andrew Johnson

Helen Johnson

Violet Kofstead

Harvey Walker

Benjamin Franklin

Russell Bush

Selmer Norguist

Randy Norquist

Arthur Vanschoiack

Sheriff 0. A. Rice

Nels Larson

Margaret Bell, Robert Bell

Jesse Bennett

Edson Edwards

LaVern Dahlquist

Mr. Ziemet
Charge to the Jury
Examination under Sec. 10797

Sentence
Impressions
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ROBERT NORRIS: I live gt Williams, Minnesota. Am in the news-
paper business. I was in Roseau on the 25th of last December, Christ-
mas day, and about ten minutes after nine that night, 5 or 10 minutes
after 9 I started for Williams on highway number 11 east, in a car,
alone. Approxingately 5 miles east of Roseau I saw the body of a man
along the road and a parked car. The car was parked just west of a
culvert there that run into a farm house. The car was right at the
road. It didn't stand right on the road but it was just west of it,
just off of the road. The body I would estimate was about 100 yards
this way from the car. The car was headed west. The lights were on
the car. I did not notice whether there was anybody in the car. The
body was lying just outside of the track to the south, practically
parallel with the road. The head was to the east. I went on up the
road to a farm house whom I found to be man by the name of Lund. I
spoke to him and come back to the scene with Mr. Lund and two boys.
We stopt and one of the boys looked at the man, felt of his head to
gsee whether it was cold or not. Mr. Lund and the other boy went up
to the farm house that was near and they came back saying that there
was nobody home. I loocked at the body, but not closely. Mr. Lund
and I came on into town and saw the coroner.

DR. J. L. DELMORE: I am a practicing physician and surgeon,
and have practiced for many years at Roseau. I had occasion last
Christmas to go out to the Dahlen place. When I got out near there
I found a man dead besides the road. He was Robert H. Lobdell., I
think those are his initials. This was in the town of Spruce in Ros-
eau county. The body lay on the south side of the highway number
11, with the head to the east, the feet to the west, the body of a
young man in the uniform of an Immigration Border Patrol; wore an
overcoat, the regulation overcoat, a black fur cap, and he carried
the Border Patrol emblem on hls cap and one on his coat. I don't
know whether he had leggings on or long trousers. I know that he had
overshoes on. There was a bullet wound in the left temple and around
that wound was a black discoloration. In my opinion I thought the
discoloration was due to powder marks. The body was picked up and
put in a car and brought to Roseau. Before it was picked up I note
iced what he had in his hands or vicinity of his hands, In the left
hand was a flash light. It was a loop of a billy over his right hand
o The billy was there, yes. He had a palr of gloves on. I did an
autopsy on the body after it was brought to Roseau. I found that
there was a penstration of the skull in the left temple, diagonally
thru the head and an emerging bullet wound behind the right ear and
the emerging wound was about half to three quarters of an inch
lower than the wound of entry. It had gone direct thru the brain. The
wound extended clear thru under neath the scalp. It didn't penetrate
the scalp, and the back. Under the scalp on the back side of the
head there was a number of pieces of bone and a small bullet. (Bullet
so found received in evidence as State's Exhibit A.) In my opinion
the cause of death of Robert H. Lobdell was that bullet wound.

Before the body was removed I noticed he had a belt and revolver
on his person. The revolver and holster hadn't been used. The re-
volver was in the holster. It was loaded., All the cartridges were
there except one., There was no empty shell in it. I am not well en-
ough acquainted. It was a regulation revolver. It was a real revol-
ver, not an automatic. The flap of the holster was buttoned, and
buttoned over the revolver.

It is purely problematical how long he had been dead. Whether
a body 1s stiffor not, that is about the only way we can tell, and
the body was still fairly limber at that time. It usually takes--
altho it varies in different people~--usually takes about four hours
for rigor mortls to set in. I was out there 5 minutes to 11, I
should imagine he had been dead between two and three hours.

CARL LISTUG: I am the coroner of Roseau County. I had occas-
ion on last Christmas night to examine a body found bDetween 4 %n%hS
miles east, on highway number 11, east of Roseau. 1 recognized the

body as that of Robert H. Lobdell. (Description of how laying omitted)
2
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The overcoat waspartly opened and he had a heavy service revolver

in the holster, and the flap of the holster was buttoned. I examined
the revolver. I found, as to its contents, five loaded shells. The
barrel was entirely clean and one of the chambers in the revolving
part of the revolver was empty. The chamber for that was right

on the barrel, that is, right under the hammer. There was no dis-
charged cartridge in 1t; just the empty chamber of the cylinder.

I took the body to Roseau to my undertaking parlor. Took it
with the overcoat right on it. When we got to my undertaking parlor,
we examined the clothing to see if there was anything of value--in
the filrst place, while the doctor was there, just a brief examination
and especilally to see 1f there was anything of value, like money,
and we found a purse with a little silver in it. I don't remember
Just how much it was. That wasn't in the overcoat. That was in one
of the trouser pockets. Did not examine the overcoat pockets thoroly
at that time. We put our hand into all of them to feel if there was
anything like a pocketbook or anything like that, but we did not ex-
amine the overcoat very thoroly. I took the overcoat and hung it up
at my undertaking parlor. It remained handing up there about, oh,
just a short while until I removed all the rest of the clothing and
then I packed them in a carton_and took them into the furniture store
and kept them there. Whether + packed them into a carton before Mr.
Ziemet, a brother in law of Mr. Lobdell, came up, or not, I can't
remember. This clothing were in my charge and in my custody all of
the time from the time I removed them from the body until Mr. Siemet
came to town.

(Cross Examination) The next morning after this body was
brought in, there was quite a few people that came to the under-
taking parlor. There was gquite a few there while we were--they came
up to the doorway anyway while the autopsy was on. I was not in the
parlor there all of the time when the people were were there. The
brother in law came up the next day, on the 12:30 train. I didn't
pack the overcoat and other clothes before he came up; just took them
in so as to preserve them, to keep them,

DR. DELMORE (Recalled) While you were performing that autopsy
with Mr. Listaug, Mr. Listug and nobody else was in that room. No
one during that autopsy had access to this overcoat except Mr. Listug
and myself. I did not take anything out or put anything into tnat
overcoat. I didn't see that Mr. Listug take anything out or put any=-
thing into.

NELS KOFSTEAD: (On direct Examination by Mr. Loring)

Qe Where do you live? A. Warroad. 4

Q. Q. And how long have you lived up there at Warroad? A, Well,
moved up there in 1912, I think.

Q. And before that did you live somewhere down here in Roseau
county? A. Yes, sir.,

Qs Were you in the village of Roseau on Christmas day? A. Yes,
sir,

Q. Did you have occasion to leave the village of Roseau on Christ-
mas night? A, Yes, I did.

Qs In what manner did you leave the village? A. I drove back
in a Ford sedan.

Qe That is a closed car? A. Enclosed,

Qe With what sort of windowsin thepy--glass windows? A. Glass,

Qe And who was with you in the car? A, My grand father and my
mother and my little sister, Violet, and her brother Eugene, and my
counsin Helen Johnson.

Q. As you sat there in the car how were you arranged? A. I was
driving the car and my grand father was sitting in the front seat along
side of me, and the rest of them were sitting in the back seat.

Q. As you left Roseau which road did you take? A, Number 11,

Q. About what time was it when you left Roseau? A. I couldn't
say for sure because it was after half past eight.

Se
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Qe Which way on number 11 did you dr ive? A, Towards Warroad.

Q. That 1s goling east on number 117 A, Yes, sir,

Qs Do you know where the Dahlen place is out there? A. Yes.

d. Did you see anything unusual as you approached the Dahlen
place? A, Yes,

Qe What did you see? A, At first we saw a car. I saw the head=-
light of a car, and T didn't know if it was coming our way. I figured
that was coming our way and then I saw two men walking in front of
the 1ight3 .

Qs About how fast were you driving when you saw these people?

A. Well, not so very fast.

Q. Well, what did you do as to speed when you passed by? Did
you go faster or slower? A. I slowed down.

Q. And about how fast were you driving as you passed this car
and these men? A, I don't know but it was not so very fast because I
had-~the first impression I had, I thought maybe it was some
fellow--man that was drunk so I slacked down and I wasn't driving so
very fast.

Q. When you got closer what did you see? A. They was walking
towards us, or one man started to kind of walk away from the other
man, and the other man was evidently trying to get him back to the
car that was parked there,

Q. Were the lights of this car 1it? A, Yes, sir,

Q. Which way were they pointing? A. They were faced, going this
way (indicating) towards Roseau,

Q. Towards Roseau. And on which side of the road was the car
standing? A. The car was on the right hand side before going to
Roseau., It was on our left hand.

Qe North or south of you? That is, I mean was the car that was
parked, standing on the north or south side? A. It was on the north side.

Qe And do you recall about how it stood relative to the Dahlen
place? A. It was standing right close to the crossing.

Q. Did you notice whether there was anybody in the car? A, I
don't know,

Qe You don't know that. Well, about how long did you observe
these two men as they were standing in front of the car, or moving
in front of the car? A, Well, when we met these two men--I don't know--
they probably were about fifty feet on this side of the car we met them,
and I wasn't driving so very fast until we had passed the other car,

Qe fnd did you look at these men at all when you went by them?

A, Well, yes, I glanced to the side.

Qe Did you glance back at all after you had got by? A. I did.

Qe What did you see? A, One of the men, I believe, started
running.

Qs Did you see what the other one was doing? A. And the other
maen was walking after him evidently trying to get him back to the car/

Qe Did you notice how these men were dressed? A. Yes, I remem-
ber one had an overall on because he come just in line with one of
the headlights on the car,

Q. Did you see what sort of clothes the other man had on?

A. T couldn't tell so well becuase he was right in between the
lights,

Qe Did you see these men walking at all, the two men? A, Yes, I
did.,

Qe Now, did you notice the manner of walking of the man with the
overalls on? Notice hls gaik? A, To a certain extent, yes,

Q. Have you seen the defendant here walking at all since that
time? A. I have,

Qe Did you notice whether or not there was any similarity in the
gait of the man with the overalls on that you saw that night, and
the defendant here? A, There was,

Cross Examination, by Mr. Hegland:
Qs How fast were you driving on that trip to Warroad? A. I remem=

ber the roads were slippery so I didn't drive very fast. I believe I
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even mentioned 1t down here I am not going to drive so very fast.

Q. Well, what do you mean by very fast? A, Well, Ford sedan--
I never drive very fast.

Qe Well, that doesn't give us any idea. Is very fast, 25 miles
an hour? A. I probably average about 20 when I am driving.

Qe And that is what you think now you averaged that night?

A. Yes, I probably drove about twenty.

Q. And when you passed these two men that you saw you slowed
down even from twenty mliles an hour? A, I did.

Qe Well, how fast do you think you went when you passed them,
in your best judgment? A. I probably slacked down to less than ten
miles an hour.

Q. Now, during even that time you couldn't have seen these two
men very long, could you? A. Not so very long.

Qe It was just as you flash lights as we will call it or your
light from the car flashed on them? A, It was not my car. It was
their lights.

Q. And how many minutes or seconds do you think you did see them?
Did you see them for more than one minutes? A. No, I don't think we did.

Q. It would be somewhere aroundone minute just as they passed
this light that you saw them, A, Yes.

Qe And during that time did I understand you to say that one
was running? A. When they were walking towards us there, I believe,
when they come right towards us, just about opposite our car, one
started to run.

Qs And just before he started running was he walking fast?

A. Not so very fast. He was walking along just about a natural
gait I would say.

Q. Now, when did you see this defendant walk here in town?

A, When I was in the court room. I was in the court room in
there and he walked from in here and into the other room with Sheriff
Rice.,

Q. And do you think you can judge that that walk was the same as
you saw that night? A. I recall--kind of refreshed my memory .

Qe Now, was there anything pecular with this walk to distinguish
it from any other man's walk? A. I couldn't deseribe. I couldn't
describe any particularities that I can remember.

Qe Well, it is all guess=-work then that you think that now it
is the same walk that you saw that night? A, I believe everybody walk
different. :

Q. Yes, but right then, Describe in what different way this
man walks from you or me or anybody else? A. I am sure I couldn't do
that.

Qe You noticed that he had an overall on. Did you notice any
other garment that he had on? A. Yes, I'did,

Qs What was that? A. I couldn't say exactly, but I remember
this man with the overall on, he had--whether it was jacket or coat,
I couldn't say, but he had something, either his coat or some other
garment on.,

Qe Could you tell what kind of a jacket or coat it was? A. No,
I could not.

Q. Was it one to mateh the cloath of the overall? A. It was
dark.

Q. You couldn't tell the color of the overall. A. Yes, sir.

Q. Well, couldn't you then tell the color of the coat too?

A. No. I happened to glance and that is one of my impressions
that I remember I saw it was overall cloth. It looked like it looked
blue,

Q. The lights from the other car standing still flashed on, on
from top to bottom didn't it? A. That flash struck that side he had
the overall, on the side, and we were at an angle so that I saw it
was a blue overall., It looked much like a blue overall,

Qe And those lights were 50 feet ahead about? A. Not necessar-
1ly because these men were walking away from the car meeting us.

Qe Yes, but at the time you saw them they were about 50 feet
ahead of the car. A. That is just about when we passed them.

. just as you passed them and that was so far ahead of :
the otgeryiiéh%s that gts gights flashed all around him, didn't they?
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A. We saw him before we passed him,

Q. Yes, but you couldn't tell the color of his coat when you
could tell the color of his overall? A, No, because it was just when
the lights reflected on the side of his overall that I could see that.,

Q. From the other car. A. Yes.

Q. Could you tell what head gear he had on? A, No, I couldn't
do shtat. :

Qe You couldn't tell whether it was hat or a cap. A. I can't
remember that,

Qe And could you tell whether he had mitts on? A. No, I couldn't.

Q. Could you tell whether the overalls were turned up at the
bottom or not? A, No, I couldn't do that.

Q. And do you know for sure whether he had, whether he wore an
overcoat or not? A. No overcoat. It was either jacket or coat,

Q. It didn't come down any further than say half ways between
the knee and the hip? A. Yes, juat about as far as my coat would come
down (indicating. )

Q. Yes, just like the ordinary frock of the coat. A. Yes,

Qe Did you see the face? A. I couldn't, Of course, I did see
the face, I did see the whole man,

Q. There is nothing on the face that you could identify or re=-
cognize. A. No, I couldn't say that.

ANDREW JOHNSON: You are the same Andrew Johnson that the wit=
ness who was just on the stand (Nels Kofstead) spoke about as being
in the front seat of his car? A. Yes.

Q. As you drove east with him there on No. 11, out towards Mr,
Dahlen's place, did you see anything unusual? A. No, We met two men,
who went side by side.

Qs What dld you first see up there. Did you see anything of
any other car? A. We see the first the car which they got.

Qs Where was the car that you saw? A. It was on this side on
Dahlen's farm,

Qe About what time was it that you went by Dahlen's farm there?

A, T think round nine.

Q. Were the lights on the car? A. Yes, they was good lights on
the car,

Q. Did you see whether or not there was anybody in thsat car as
you went by? A. No, there was nothing in the car,

Q. Did you notice whether or not the door of the car was open?

A. Yes, the door was open, on this side (indicating). You see
the car run to this side-~south side,

Q. On the south side. A. Yes, sir,

Q. And what did you see of the men? What were they doing?

A. I see them walk side by side., One man hitting his hand over
other, "winking" at him with this side. (Taps on left shoulder of
court reporter sitting to his right)

Q. With his right hand. He had it on the shoulder of the other
man. A, Yes, "wink" with it.

Q. And with the left hand he was making some signal? A, Yes,

Q. And did you notice anything more avout them? A. No.

Cross Examination, By Mr, Hegland:

Qe # % About all you saw was that there was two men side by
side. A. Yes.

Qe And it appeared to you that one man had his hands on the
other's shoulder? A. Yes,

Q. Now, how were they walking, on a trot or an ordinary walk?

A. Yes, it is pretty hard to say. I think them walked slow.

Qe When you did see them did you make any remark to Kofstead
with you? A, Yes. # % Well, we said there that I think it was some
men who was drunk.

Q. And did you believe that there were two or at least one of
them drunk? A. Yes.




HELEN JOHNSON:

Q. How old are you? A. Fourteen years,

Q. And how long have you lived here in Roseau, do you remember?

A. A1l my life.

Qe And what grade are you in in the school? A. I am a sophomore
in the high school,

Qe And do you remember being here last Christmas day in Roseau?

A, Yes,

Qe And did you go anywhere on the evening of Chrstmas, that
night? A, Yes, we went to Warroad,

Q. With whom were you riding? A. Nels Kofstead, Andrew John-
son, Sr., Mrs., Kofstad, Nels' mother, and Violet Kofstead, his sister,
and Eugene Kofstead, brother,

Q. Eugene 1s a small boy is he? A. Yes,

Q. And do you remember how you were arranged in the seats, where
you sat and where the others sat? A, Mrs.Nels Kofsteasd was at the
wheel. On his right sat Andrew Johnson, Sr. In the left corner
of the back seat I sat., On my right sat Violet Kofstead and on her
right sat Mrs. Kofstead with the little boy on her lap.

Q. Now, do you recall about what time it was when you left
Roseau in that car? A, I should judge about 9 o'clock.

Qs Now, when you got out on the main highway did you see anye-
thing unusual? A. The first thing I noticed out of the way was the
lights of a car parked on the left hand side of the road, facing east.

Qe You sald the left side of the road. Do you mean the north
slde or south side? A. The north side.

Q. Well now, the car itself, which way was the head of that car
Was it towards Roseau or toward Warroasd? A. Toward Roseau.

Q. Were there any lights 1it on the car? A. Yes.

Q. What lights were those that were 1it? A. I noticed the two
front lights, the two main lights--head lights.

Q. Now, beside the car, did you see anything, any men or any
people? A. Ih front of the car about 4, 5 feet, there were 2 men.

Q. Well, what were those men doing when you first saw them?

A. They seemed to be designating directions.

Qs You say that one seemed to be designating directions or some-
thing. How was he dolng that? A. He was pointing over his shoulder
like this,

Qe With the thumb,. A. Yes,

Q. And what next did they do? A. We looked. I looked out the
silde window and saw them moving their arms and we didn't see much more
untll we had passed. Then we looked out the back window and saw them
zig=-zagging down the road in a westerly direction., They seemed to be
punching each other about the shoulders. Then after they had gone &8
ways, the one figure was seen to go down to the ditch on the north
slde. After that he got up from the diteh, and he began tussling
agaln, Then there appeared to be just one black spot on the south
8ide of the road. Later the spot gradually chenged to two spots,
the one remaining on the south side of the road and the other running
down the road in a westerly direction,

Q. Well now as you drove up there, was Nels driving fast or
slow? A, He was driving at a moderate rate of speed until after we
had passed the car when he slowed down somewhat.

Q. And in what position did you get in the backseat so that you
could look out? A. We turned around, turned our heads and looked
out the back window,

Qe About how long do you think you were looking out the back
window there? A. I would say about one or two minutes.

Qs And as you looked out there, after you had gone by, did you
see the lights of any other cars anywhere? A. Yes, we saw the head=-
lights of a car coming from Roseau, after the little incident had oc-
curred. I should say about half a minute or so after.

Cross Examination, by Mr, Hegland:

Q. Well, you think Kofstad that night as he passed these men
was driving about 30 miles an hour? A. Yes.

Q. Could you tell what kind of clothes they had on, these two
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men? A.I noticed only the one man., He was farthest to the west., He
appeared to be clothed in an overcoat, a boy's cap of a light color,
tan or gray, some shade, and that was about all I noticed on him,

Qe You have seen the patrolmen, immigration patrolmen on the
streets in Roseau, haven't you? A. Yes, sir.

Q. You know what overcoat they wear? A. Yes, sir.

Qe Could you tell whether it was one of those overcoats?

A, No, I didn't notice at all,

Q. And the other fellow you couldn't tell at all, what kind of
clothes he wore? A. No.

Q. And could you tell whether he had an overcoat on or not?

A. No, I didn't,

Q. Now, could you tell which of the two, the one with the over-
coat or the other fellow, which was ahead when they c ame walking to=-
ward your car? A, The one with the overcoat was ahead.

Q. And you say that one man was pointing his thumb backwards,
Now which one of the two men, the one with the overcoat that was doing
that, or the other fellow? A. The one without the overcoat.

Qe Did he point as far as you could tell back along the road or
to the side of the road? A. He seemed to be pointing ih a northeasterly
directiocn.

Q. That wouldn't be straight from the car then that was behind
them? A. No, I didn't take it to be to the car.

Q. Then right after you passed I believe you stated that you
looked out the back of the car? A. Yes.

Q. And then 1s the time you saw the two men zig-zagging. Were
they touching each other when they zig-zagged? Were they holding arms
together or one touching the other? A, Well, they seemed to be punehing
each other. I wouldn't say they were touching each okher all of the
time, but--

Qe --they seemed to be punching? A. Yes. Well, they seemed to
be motimning like this (indicating). That is about the only motion.
The one seemed to be behind the other and still sort of trying to punch
each other.

Q. Well, they were both striking, stretching out their hands
towards the other?%? A. Yes,

Qe Then can you state how many feet or yards they were behind
your car when you first saw this punching as you describe it? A. No,
I couldn't say. Immediately when they got behind the car they kept on
punching each other all of the while they were running down the road,

Q. Were they walking fast then or ordinary gait? A, They were
sort of running fast.

Q. When you finally saw a black spot in the road, how many feet
do you think that was behind your car, in reference to a block? A. Well
I couldn't tell that because it was just one spot and sort of blurred
and misty. I couldn't say.

Q. You had no light at all to go by except the moonlight and
snow. A. Yes,

Q. There was no other reflection from any other light then,

A. No..

Q. How did that spot look? A. It didn't seem to be any parti-
cular shape, but it just appeared to be one black blotch.

VIOLET KOFSTEAD:

Direct Examination, by Mr. Loring:

Q. How old are you? A. Thirteen.

Q. And where do you live? A, Warroad,

Q. Do you go to school up at Warroad? A. Yes.

Q. And what grade are you in? A, Seventh.

Qe ¥ % Well, do you remember seeing anything unusual after
you got out a ways on that highway? A. We saw a car parked on the left
hand side of the road.,

Q. Which way was the head end of the car? A. Pointed west.

Q. Did you see anything else besides the car? Did you see any
people ? A, I saw two men in front of it.
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POOPLOF~~~Ay

Q. When did you first see those two men? A, About half a block
away we could see the figure of the two men from the car.

Q. What were those two men doing? A. Sort of scuffling along
the road by the car. _

Q. Well, did you notice what they were doing as you passed?

A, Sort of had hold of each other and running.

Q. Well, how much of that did you see before you got by them,
and how much did you see when you were looking out the back window with
your cousin Helen (Johnson) A. Just as we passed they were just
hanging on to each other and sort of pushing.

Q. And as you looked out the back window, what did you see?

A. They were still in the same position--running., And we saw
one figure down in the ditch and one figure standing up.

Q. Which side of the road? A. On the north side.

Qe On the north side was where they went into the diteh. A, Yes.

Q. Then what happened after they went down into the ditech on
the north side? A. He got up agaln and he started in the same way scuffl-
ing down the road and we turned around the other way and turned back
again and we saw a figure laying in the road, a black spot.

Qs Then dld you see anything of the other man? A, Well, as we
looked again we saw a figure running down the road, west.

Qe Did you notice anything about how the men were dressed as
you went by them? A. I noticed the leggings on one man,

Qs And which was that, the man that had an overcoat on or
the other? A. I didn't notice an overcoat.

Qe Did you notice how the other man was dressed, the one that
didn't have leggings on? A. No.

HARVEY WALKER:
Direct Examination, by Mr. Loring:
Qe Mr. Walker, you live on the Sjoberg farm out east of Roseau?

A, Yes, sir,

Qe And about how far east of Roseau is that? A. Oh, four miles
or such a matter; four and a half probably.

Qs Which direction is that from the Dahlen place? A. That is
west of the Dahlen place.

Q. About how far west from the Dahlen place? A. Oh, I suppose
half, three quarters of a mile, something like that. I don't know just
exactly.

Q. And which side of the road are you on? A. The south side.

Q. I refer now to number 11, the trunk road by there. A. Yes.

Qs And were you at home Christmas night, December 25th, 19287%

A. Yes, sir,

Q. What were you doing round there in the evening? A. Doing the
chores, milking the cows and so on.

Qe Well now, did you hear anything unusual that evening? A. Yes
I heard a shot fired.

Q. About what time did you hear that shot fired?% A. Well, I
couldn't say exactly, but it was somewhere between half past eight
and nine, I should judge it was close to nine,

Qs And where were you at the time that you heard that? A. I was
in the well-house on the east side of the barn building a fire in
the stove I had in there.

Qe And where in relation to the window of the well-house were
you? A, T was real close by the window. The window is in east of the
well house and I was close by the window,

Q. And from the noise you heard, what direction did that shot
appear to be from? A, It appeared from the east. That is where I
thought it come from, from the way the sound come in there

Q. What kind of a night was it%? A, Well it was a still night,
bright moon-light.

Q. Had you been home all day that day? A. Yes.

BENJAMIN FRANKLIN

Direct Examlnation, By Mr. Loring:
Qs Do you live here inRoseau? A, Yes, sir,
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Q. Did you see anything of Robert H. Lobdell, the immigration
inspector, or patrolman, in Roseau that evening? A. Yes, sir, I saw
him in the evening.

Qe+ About what time did you see him%? A. About 8:3

Q. Where? A. In the Encore Cafe (in Roseau).

Q. And what did he do when you saw him? A. Well, I saw him leave
the cafe. He walked up to the cigar case and 1it a cigarette and
came oute. He had been eating in one of the booths.

Qe Was he in uniform? A, Yes, sir.

RUSSEL BUSH
Direct Examination, by Mr. Loring:
You are a patrol inspector of the immigration service? A. Yes,
sir.
Whet 1is your station now? A. Baudette, Minnesota, now,
What was it last Christmas time? A. Rosesu, lMinnesota,.
Were you in Roseau on Christmas? A. Yes, sir,
Were you the chief patrolman here at Roseau? A, I was patrol-
charge at that time, in charge of the detall that was stationed

Q. What position did Robert H, Lobdell hold in the service?

A. He was patrol inspector, also stationed here at Koseau.

Qe I show you Exhibit D and ask you if that is your signature
attached to that document? A. Yes, it is,.

Qe And I will ask you whether or not those were the written
orders under which patrolman Robert H. Lobdell was acting that night,
A. Yes, they were. (0Offered and received in evidence).

Qe When did you first learn of the death of Robert H. Lobdell?

A. Shortly after 10 o'clock, about 10:10 I should judge.

Q. Then what d4id you do%? A. Well, immediately got a car and
drove out to the spot where he was killed,

Q. Did you find the body lying in the road? A. Yes, sir,

Q. VWhen you got out there in what position was the body? A,
Well, it was lying on his back, his head pointed towards the east and
his arms down along his side and they weren't close up to his side;
they were perhaps six or eight inches from his side, his hands were.

Qs What part of the road? A. It was on the south side of the road.

Qe Then was the car stlll standing there when you got out?

A, Yes, sir.

Q. Were the lights 11t? A. Yes,.

Qe About where was the car standing? A. The car was east of the
body, oh, about perhaps 4 imehes hundred feet, (400 ft.)

Q. Did you examine the car tracks? A. Yes, sir,

Q. The tracks of his car? A. Yes,

Qe And from those tracks could you determine where he had
turned round in the road? A. Yes,

Q. Where had he turned around? A. At Ole Lund's place. That
is about between half and three quarters of a mile east of Dahlen's
place, I should judge.

Qe Let me ask you how lobdell was dressed at the time you found
him there lying on the road? A. He was in full uniform, his overcoat
was unbuttoned; he had on a palr of leather gloves and he had a flash
light lying by his left hand, and his black=-jack right near his hand
too; hand sort of covered part of the black-jack, His revolver was
in the holster and flap buttoned down.

Qe Did you examine that revolver to see what the contents of
it were? A. Yes, sir. There was 5 loaded cartridges in it, It was a
45 Colt double action revolver. There are six chambers in the cylinder
of that revolver,

Qe And you sald that five of them were loaded; that is, there
were cartridges. A. Yes, sir,

Qs Was the other one empty or did it have a discharged cartridge
in"iv? A, No, it was empty. There was not a shot., It is our custom
just to carry five shells; to carry nothing under the hammer. I exam-

ined the barrel. It had not been discharged since it was cleaned.

Q. Then, what did you start to do when you left there? A. T
drove to Salol. I took the patrol car so as to save that,

Q. When you came back from Sabl what did you do.A.Began looking
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for tracks.

Q. Well, just tell us where you looked for tracks. A. Well, I
looked along the highway first, all side roads and I couldn't locate
anything, so I went up north of the highway about a gquarter of s
mile and started traveling east, There was fresh snow out there. I
thought I would be more likely to find the tracks, and while following
the sled track east of the Skog place I noticed some fresh foot prints
coming from the south, and they entered into the sled track but on the
opposite side of the sled track instead of going on north, there was
tracks there also coming into the sled track.

Q. When you say ﬁcoming in" you mean that the toes of the
tracks were toward the sled track, A.Yes.

Q. What did you do when you found that evidence? A. Well, I looked
in the sled track to see 1f there was any foot prints going in either
direction. i

Q. And did you see any? “. No,

Qs Well, when you found no tracks going in either direction
along that sled track, what did you do then? A, T began following the
tracks that came from the south back towards the highway. I followed
them and they led me right thru the Skog's place bast a barn and right
out to the highway.

Q. Right out to highway number 11. And that would be at a point
in what direction where you had found Lobdell's body? A. West of there
about a quarter of a mile.

Q. Then what did you do when you came out to the highway ?

A. Why, I decided to let my superior officer kmow what I had
found, Inspector Nooney.

Q. Then what did you and he do? A. We went back to where I first
found the foot prints and we started tracking him north.

Qs You say you followed his foot prints that came towards the
sled tracks from the north? A. Yes, sir,

Qe What did you find as you followed north? A, After I followed
them about oh 100 feet perhaps little more why the tracks suddenly
started going in the other direction, just as if some man had been
walking backwards and then turned around.

Q. That is, the toes were pointing then towards the north in-
stead of the south. A, Yes, (Map, Exhibit E, hung on wall. Witness
steps up to map and uses pointer) We began northeast of Skog's place
just a short distance and we went north just a short distance sand
made a circle west and then west across this ditch grade., We went
north of Hall's place. # # We pot on his trail again over at this
sheep ranch and following him north along this ditch grade and until
we got up to about there, and he cut across. He left that ditch grade
and he cut diagonally across to this ditch number 7 and then he cut
down thru the ditch and broke thru the ice. We followed the trail
thru there and found where the man had broke thru the ice and he immed=-
iately got up out of the ditch on the north side and he followed the
ditch along on the north side until he got to the J., Mattson farm,

It was 8 o'clock when we arrived and we stopt at Mattson's place to
get something to eat and there we heard that a man had been seen. We
got Mr, Mattson to take us to the Norman farm in his car.

Q. Those tracks, were they clear imprints of the shoes or over-
shoes or whatever this man may have had on so that you could recognize
it? A. It was quite easy to recognize that they had been made by over=-
shoes. They appeared to be fresh tracks,

Qe I show you Exhibit F which is a pair of overshoes and ask
you whether you have seen those overshoes since the time of Lodbellts
death? A, Yes I have.

Q. And where did you see them? A. I saw them in the sheriff's office

Qe Well now, those tracks which you saw and which you were follow=-
ing, did they bear any ressemblance to these overshoes? A. Yes, they
did. They were exceedingly large tracks with broad heel and broad toe,
and I notliced distinetly that the heel had a cross-mark across in it,
that is, the track. _

Q. Did you notice any design or figure in the ball of the foot?

A., I noticed something but I couldn't tell what it was by the

track.

Q. Could you tell whether or not there was some design on the
overshoes at that point? A. Yes.
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Q. =-where the Maltese cross appears on these overshoes.

Now, those tracks that you saw north of the Norman's place, did they
bear any ressemblance to the tracks you had been following up to the
Mattson place? A. Yes, they were similar tracks.

Q. What would you say as to whether or not they were made by
the same pair of overshoes? A. Well, I would say that they were made by
the same pair.

Q. Well, where did you follow them? A. We followed them north,
Oh, it was about two and a half miles, I guess. We got up about to
here and we lost the tracks.

Q. You followed them along the section line on the west side.

A, Yes, that was right on the ditch grade.

Qs On the west side of 32, 29 and 20, All right, what did you
do when you got up there two miles and a half? A, After I had lost the
tracks why I went on up to this ditch up here about a mile and a half
further and I began going west over ke here. I decided that if
the man may have gone out in this country some place there I could
head him off up here, but after I had left and got up here about an
elighth of a mile somebody called to me over here and said that the
man had been apprehended.

Q. And you dropped the search at that time. Who was with you
on this search along here from the time you started down by the sled
tracks at Skog's place? A. It was Rudolph Rice, the deputy sheriff,
and Frank Nooney, my chief patrol inspector, and William Anderson,
senior patrol inspector.

Q. Did you make any search in the vicinity of where you found
the body out there to see if you could find any shell of this bullet
that had killed Lobell? A. Yes, I did.

Q. Did you find any such at any time?%? A. Yes, I found a 25
calibre Colt automatic shell--not a Colt, but a 25 calibre shell.

(Testimony of other patrol officers meking search omitted)

SELMER NORQUIST:

Direct Examinstion, by Mr. Loring:

Q. You live about 3 miles north of Roseau, do you not? A, Yes,

Q. And were you at the Norman place on Christmas night and the
morning of the following day‘ A. Yes, sir,

%, And did you spend the night there at the Narman place?

A, Yes, sir.

Q. Were you taking care of some sick person? A. Yes,

Qs And did any one call at the place there in the morning?

A. There was a stranger that called there about 7 o'clock.

%, And did you notice his appearance at all? A. Well, he looked
in a hurry--to be kind of in a hurry,

Q. Did you notice how he acted? Did he act in a normal way or
was there something about his actions that attracted your attention?

A, Well, he didn't act very much different from anybody else
but he was little excited to my notion. He was kind of in a hurry.

Qe When did you first see him? A, VWhen I opened the door for him.

Qe Did he knock or something? A. Yes. I was in the kitchen when
I heard the knock. He knocked on the kitchen door.

Qe Did you have a light there? A, We had a lamp burning.

Q. What side of the house was the light on, the kitchen, or
where the windows were? A. There was one window on the west side and
one window on the north side.

Qe Well, what was the conversation between you and him when he
came in?%? A. Well, he asked for coffee firast and he asked if he could
have a cup of coffee.

Q. Did you give him the cup of coffee? A, Yes, I gave him the
cup of coffee,

Q. Anything else? A. Well, he had something to eat.

Q. How many cups of coffee did you give him? A. I gave two and
a half.

Q. And then he had something to eat besides that? A, Yes.

Qs Well, what did he talk sbout? A, He asked where Warroad
was and which direction it was from there and he asked how far it was
to the boundary line and he asked the direction north and direction
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south.

Q. Did you notice the condition of his legs-~ A. Yes,

Qe ==-or garments below his knees? What was that condition?

A. He had kind of snow and ice about half ways up to his kmees.

Q. How long did he stay with you? A. Oh, about seven, elght
minutes; maybe ten.

Q. And then what did he do? A. He left. He says, "Much obliged."
and he went. :

Q. And did you notice in which direction he went? A, Yes, he
went north.

Qe That is, right directly north from the house or did he take
or go to the road? A, No, he went out the line and then went north,

Qs What direction did he go from the house to get to the north?

A. He went round the house south a ways and turned west to she
get to the road. .

Q. Did you go out doors then or soon after he left? A. No, I
watched him in the window, but my brother went out.

Q. You watched him from the window as he went round the road na th,.

L, Yes.

Qe And how soon after that did you go out of the house? A. Oh,
I don't know, Hour, half hour, or something like that. I went out
when the patrolmen searching for him come over.

Q. After that did you follow any tracks? A. Not then. Well,

I can't remember. It must have been about half a day afterwards or
something like that,

Q. Well, did you look at the tracks then some time that day?

A. Yes,

Q. How did you know that they were the tracks this man made
as he came there? A, Well, I didn't know if it was the same tracks
but I plcked out a big shoe and followed that track.

Qe Well, did you look at the tracks where he went from the
house towards the road? A. Yes.

Q. And then did you look at the other tracks in the other dir=-
ection where he came? A, Yes,

Qs And did you follow those back for any distance? A, Yes, I
followed them back for a little ways.

Q. What direction did they come from? A, Well, it was kind of
tramped up there then so that I couldn't easy tell which direction
they come from but they looked like they come from southeast .

%+ Did the tracks indicate that the man who made them had been
around the bulldings at your place before he care in? A. T think he did .

w. Well, where had he been? A, He had been round the house and
then on the west kitchen window and he had been round a threshing
machine and he had been round kind of a shed there--lookedto be.

It wes tranped up round the shed so that you couldn't see very plain,

Q. And where from there did the tracks come from? A, Well, I
couldn't exactly say where they come from--kind of walk back and forth.

Q. Oh, they had been walking back and forth. A. Yes,

Q. Did you notice whether the tracks showed that he had besen
inside of those buildings? A. No. It was only the little shed there
that he could have possibly been in. That is the only building he
could have been in,

Qs Do you remember about how far you walked back on these back
tracks in order to well what direction they came? A. Oh, about an eighth
of a mile or something like that.

Q. At the time when the man first came there had you heard any-
thing about the death of Lobdell? A, I had heard about the death of
some fellow., I didn't know who it was,

RANDY NORQUIST:
Direct Examination, by Mr. Loring:

Q. Were you with your brother up at Norman's place on Christmas
night 1928* You heard your brother's testimony now on the stand? A. Yes
2. Did anybody come there to the farm? A, Yes, there was sa

stranger come in there.
Q. Have you ever seen that man since? A. Well, I seen down in jail
Qe Is he in the court room here now? A, Yes.
Qe VWihere does he sit? A, Sitting behind Mr., Hegland's chair,
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Q. And what did you notice about the condition of his clothes
as he came in there that morning, if you noticed? A, Well, he had an
overall jacket on and dark cap and dark trousers and pasir of over-
shoes. (Balance of testimony corroborates previous witness)

ARTHUR VANSCHOIACK:

Direct Examination, by Mr. Loring:

Q. Where do you live? A. About a mile southwest of Badger.,

Q. And were you living there last Christmas day* A, Yes, sir,

Q. And do you have a family? Uo you live on a farm? A, Well,
it is my four brothers, but there was only two little boys at home at
that time.

Qe Well, did anybody come to your place on that day? A, Yes,
there was some one come there Bn the evening, about 10, 11 o'clock at
night.

Qs Was it a man or & woman or what kind of a person? A, It was a
man.

Have you ever seen him slnce A, Yes, I have seen him since,

Is he here in the court room? A, Yes, sir.

Where is he seated? A. Well, behind Hegland and in front of
that other gentleman.

Qe Is that the man there (pointing to defendant) A. Yes, sir.

Q. Well, what talk did you have with him? A, Well, the first
thing, I was in the granary, and I heard somebody say hello and then
I looked to see who it was and I thought probably it was some of the
neighbors and when he come up I saw he was a stranger. He wanted to
know if I would let him sleep in the barn that night and I began to
kind of ask him who he was, I told him no, it is too cold; you will
freeze, and I asked who he was and he said he was looking for a place
to stay over night. He wanted to get down south he said. Well, I asked
if he didn't stop up to Badger. I said there is a hotel up there and
sometimes people can't get room., Well, he said, no he didn't stop there
and I told him, well, it is so cold he couldn't sleep in the barn. I
would keep him in the house,

Qe Did you keep him in the house? A, Yes.

Q. Did he stay all night? A. Yes, sir,

Q. What time did he leave the next aay if he did leave? A. Well
it must have been somewhere close to 10 o'clock or maybe little after,
Q. What day was that that he left? A. That was the 25th,

Q. Christmas day? A. Yes, sir,

Q. Well, how did he act when he went to bed? A. Well, about like
any other person,

Q. Did you have any talk with him about who he was or anything
of that kind? A. Well, the next morning he came down the stair steps;
he wanted to know my name and then he handed me a card. He said, "This
is who I am, my name," he said,

Qs I show you Exhibit H (card) and ask you whether or not you
have ever seen that card before? A, Yes, sir,

Q. Is that the card that he handed to you? A. Yes, sir,

Q. How do you know it 1s? A. My name is on the baok of

Qe Did you write that on there yourself? A. Yes, sir,

Qe You said that you recognize this defendant as the man who
was at your place the night before Christmas. Now, did you see him again
at any time before you saw him now in the court room? A. Yes, sir,

Qs VWhen was that? A, I believe it was the Friday night after
Christmas, in the jail.

Q. Did you have any conversation with him at that time, or did
the deputy have any conversation with him in your presence there?

A, Well, it was either the jail keeper or deputy that told him
to stand up.

Q. Where was he then? A. Lying down on the cot in the jail, in
Roseau, He was in a cell or cage.

Q. What was the conversation? A. They just told him to sit up,
somebody wanted to see him and the guard that was with me asked him
if he ever seen me and if he knowed them fellows that come in.

Qs What did he say? A. No, he never seen them before.,
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Cross Examination, by Mr. Hegland:

Q. How was this man dressed that came to your place? A. Well, he
had on a hat and full sult of overalls, jacket and pants, and black
overshoes.

Qs What kind of hat was 1t? A. Well, it looked to be a felt hat,
ordinary looking hat.

Qe Did he have any bundle with him? A. No.

Q. There was nothing in his hands or on his back? A. No.

Q. No knap=-sack or satchel? A. Nothing that I seen.

SHERIFF O. A. RICE.

Direct Examination, by Mr. Loring:

Qe Did you see anything of the defendant on the morning after
Christmas? A. Yes, certainly.

Q. Where were you and where was he when vou first saw him on the
morning after Christmas? A. North here about six miles.

Qs Can you show us on that map, exhibit, which hangs up behind
you where you were? A, Just about here (indicating on map) northwest
quarter of 26.

%. Well, were you afoot or in an automobile or how were you?

A, I was on foot when he came up to me there.

%, But when you first saw him? A. I was in the automobile then.

Q. And were you traveling on that road across that section?

A, Yes, driving up this way?

Qs You were going northeast were you? A, Yes,

Qs Well, when did you first see him and where was he? A. When

I got up to this land between section 34 and 13, There is some tele=
phone poles from here, intersection of the section line, on that angle
road there and there 1is several telephone poles and there is no grade
in here. It has been open; it has been clear over here. There has

been some brush but the section line has been cleared towerds this
ditch here between 18 and 19 and there 1s a ditch grade and when I came
In line I was looking around here and when I came in line with this
line here between 13, 19 and 24, I saw a man between this clearing,
opening. There isn't much brush, This is all cleared. There is a
little brush up here and it lLRppened to me het went off on the south
side so I stopped the car and got out and it was two men in another

car back of me and I toldthem that I saw a man over here and we stopped
there probably a couple of minutes and looked. I drove on over across
the bridge, Mud Creek bridge here, with the car so that we could get out
of the sight ef-tkhe with the asutomobiles, Then I went back over here

a little ways and there was some groves of brush here so that I

could look over this way. This part here is clear and the other two men
they were in the other car. We stood there for a few minutes and
couldn't see anything. Then the other two men went long Mud Creek and
over towards the point where I saw him first and I went back down here
on foot a little ways and we had seen a man come out here, down here.,

I couldn't exactly say the spot but it was on this guarter here, northe
west of 19 and they waved and I waved. I think we both all saw them

at the same moment.,

Qs When you say they waved, what men? A, Those two men that
walked along here that was in the other car and then I went back and
got my automobile and the two men that was with me, they went back over
along this line between 18 and 19 and 13 and 24 this way, slowly, and
and the man we saw was walking down thru here. I went and got my car
and came up on thls same angle road back again.

Qe Going towards southwest. A. And then we watched him walk and
he veered off towards south more and more, towards Roseau river and as
he kept veering off I moved the car down further and finally he turned
and came towards us and he kept on coming towards us in a circle,
somewhere near the way this shows here and when he came up within 35
feet, 40 feet, he hailed me and asked me if he could have a ridge.

Q. And what did you say to that? A. I told him yes.

Qe And did you give him a ride? A. Yes,

Q. What occurred after he asked you for the ride and you said
you would give him a ridge? A. He came up to the edge of the road grade.
There is a slight grade on that angle road and a small ditch on each

side.

Qe Any fence? A. No, no fence there. There is a fence further
back that he had gone thru back in here. Well, he came up to the road
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to the edge of the ditch and I had a star on my coat and I turned it

out so that he could see it if he wanted to and I ordered him to hold
up his hands and he raised his hands part ways. I toldhim again and

he raised them up and I told him to come across the ditch and he did

and I put the hand cuffs on.

Qe And did you take him from there to the jail? A, Yes, I took
him in the car.

Qe What was the condition of his clothing, if you noticed, es-
pecially below the knees? A. That was wet., That appeared to be frozen
snow sticking to his overalla, on the inside and some on the outside.

Qe When you took him down to the jail did you undress him?

A, Up in the office I did.

Qe And was the snow and ice melted out of the overalls at that
time?%? A., No, it wasn't, not all of %ﬁ There was small pleces left.

Qs I will show you these ove igﬁ, Exhibit F, and ask you
where you got those? A. I took them off this man's feet that I arrested.

Cross Examination, Dy Mr. Hegland:

Qs % 4 Did he ask you what he was arrested for? A, He asked me
what 1t was all about,

Qe Did you inform him? A, Well, I didn't tell him that he was
arrested for shooting anybody.

Qe When was he first told that he was arrested for shooting any-
body? A. In the office up here after we got back to Roseau,

Q. Before you told him what he was arrested for you had asked
him & number of questions, hadn't you? No, not particularly.

Q. Hadn't you asked him where he came from and where he was
going? A. Yes.

Q. That is before he knew what he was charged with? A, Oh, I
can't say. I think my recollection is that we informed him of what
the trouble was, He asked several times what was it, what was up.
That is the words he used.

Q. He appeared to be ignorant of what he was arrested for?

A, Well, he seemed excited some,

Qs Yes., Well, didn't he seem anxious to find out what he was
arrested for? A. No, not particularly. I would say that he took it cool,

Q. Yes, but he continually asked what it was all about?

A, No, not continually.

Q. About how many times.A.Well, I couldn't say for sure.

Q. Well, was it once? A, Oh, yes, it was more than once but
it wasn't half a dozen times.

Qe And from that time on he was questioned by you and your de-
puties and by patrolmen, sometimes singly and sometimes in groups?

A, Some, as to where he had come from and where he had been.

Qe And to explain his actions that night. You asked particularly
about that, didn't you? A, Some, yes,

Q. And that continued for several days? A. Oh, no. Did not.

Q. Well, how long did it continue? A, Oh, sometimes we didn't
talk to him at all when we came in the jail and sometimes we did; just
held a little conversation--didn't ask any questions particularly and
other times we did,

@, And you were anxious to find out for sure whether this was
the right party? A. Yes, sir.

Qe And for that purpose you tried every honorsblé means to get
information from him, didn't you? A, Yes, we didn't use any dishonor-
able means.

Qe When he was arrested what kind of headgear did he have on?%

A, He had on a cap.

Qe Just an ordinary dark black cap? A, It was brownish cap with
very small checks in it, slightly grey checks.

Q. Now, you searched, of course, his pockets? A, Yes,

Q. Outside of his wearing apparel he didn't have any satchels
or knpp=sack? A. What he had on his person he had in his pockets.

Q. Now, in his pockets did you find any revolver? A, No, sir,

Qe Did you find any cards similar to Exhibit H? A. No, I did not.

Q. Did you find any moneY? A. Yes, there was little money=--silver.

Q. Did you find any letters of identification? A. No. There
is some writing, sort of memorandum book with some figures on of days
and there was part of an old newspaper. :

Q. Could you tell where that newspaper was published’ A. Yes,
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Q. Where was that? A. In Iowa somewhere--Sioux City, Iowa.

Re Direct Examination, by Mr. Loring:

Q. Do you remember what time it was when you were out there on
the grade and picked up the defendant? A, It was little before 9 in the
morning, the morning after Christmas.

Qs And did you go out there in response to some report that you
received? A. Yes, % # TI got a telephone call in the morning from
Norman's farm. Mrs. Norman phoned me

Q. When you stripped the defendant and looked over his clothing
you told counsel I believe you didn't find any pistol or revolver on
him? A. No, didn't,

Q. Did you find anything about any of the pockets that suggested
anything to vou” A, Yes,

Q. What did you find? A, The right hand pocket on his 1acket,
blue overall jacket appeared that something had laid in there; 1t was
bulged out some, that is all.

Qe Would it be something light or something heavy that laid in
there? A. Well, it appeared something that would pull the cloth out.

Q. What did you notice about his cap? Did you notice anything
about it pecular at the time you stripped him? A, The cap had the
appearance of having been folded.

Q. And how did you determine that? A, First by the looks of it
and then I dropped it. I think there was some one in the office. We
was talking about his hat and cap business., I dropped the cap on the
desk in there and it fell folded--collapsed folded. k

Qe I show you this box of stuff. Is that the stuff you took
off his person? A. Yes, sir.

Q. Is it all the stuff that came off his person? A. Yes, all
this here.

Q. Enumerate what is in there? A. There is a pair of cotton
gloves, one dirty handkerchief, a ce of overall cloth, and a small

pie
bill-fold or pocket book or someth g like that--leather, and a jack=-
t

knife, and a safety razor. I don' now the make. And a flash 1light,
and a Great Northern time table and watch and a small loocking glass
and a black spool of thread, and a package of bandage, sterllized
bandage, I guess they call it. Small lead pencil~--part of a small lead
pencil, couple of safety pins and a plece of paper here with some fig-
ures on it, names and days, and a part of an indelible pencil, small
match box~-small box of matches, some cigarette papers in a little pack -
age and a small amount of Camel cigarettes--broken pagkage, and this
plece of newspaper.,

Q. Well, just what did he have on, clothing? A, He had two suits
of underwear, rather 1light suits, and a blue serge pants and two pairs
of blue overalls on. And he had a blue serge vest and a blue serge
coat and a blue overall jacket on, brass buttons in it, and a dark
shirt, heavy shirt. He had stockings on his feet and black leather
shoes and a pair of sheep skin mocassins with the wool turned in and
a pair of number 16, four buckle ovérshoes.

Q. How about Exhibit F. Did you see anything of them on him?

A, Yes, these are the overshoes he had on,

NELS LARSON
Direct Examination, by Mr. Loring:
Q. Where do you live? A. One mile west of Fox (Roseau County)
Q. And were you living there on Christmas last? A. Yes,
Q. Do you know the defendant in this case, George Kyan, who sits
behind M»r. Hépl.:mu: A Yes, sir,
Q. Did you see anything of him on Christmas Day? A. Yes.
Qs Where did you see him on Christmas day? A. He called and
wanted some coffee. He come in on my place on Christmas day, about 1
o'clocke,
Q. Have any talk with him there? A. No, not very much. Hp gaid
he was going to Baudette.
Q. And when he left your place which direction did he go?
Went east.
Are you right on highway number 11% A. Yes, s
About how long did he stay at your place gett
Oh, it was about 15 minutes.
17,
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Qe Did he have anything more than coffeef? A. Yes, sir, he had
some bread and butter; he had meat and some sauce and cake.

Q. Did you go to the jail and see this man after he was arrested?

A. No, I saw him down in the court house,

MARGARET BELL

Examination, by Mr. Loring:

Qe You live here in the wvillage of roseau? A. Yes,

Q. And what grade in school are you in? A. I am Sophomore in
high school.

Q. How old are you? A. Fifteen.

Qs Were you out riding with your father and brother on Christmas
day? A. Yes.

Qe Well, when you came back where were you? A, We were riding
from Greenbush when we met this man. We were about 2 milss from Rog=
oau.

<, Wnat man are you talking about? A, That man sitting behind
Mr. Hegland.

Qe The defendant in this case? A. Yes,

Q. You saw him there on that day, did you? A, Yes.

Qe Well, what happened when you saw him? A. We stopt the car
and my father asked him if he wanted a ride, but he didn't hear him
and so he came up and so he asked if he could have a ride and my
father said certainly,

@, How far west of Roseau were you then? A. Two or two and a
half miles west of Roseau,

Qe And what time was that in the afternoon? A. Round 4 o'elock
in the afternoon.

Qe And what happened when he asked if he could have a ride?

A, Well, he got in and sat on the left hand side of me, in
back seat.

Qe Who was sitting in the front seat? A, My father and my
brother.

Qe Your father is Mr. Bell (county attorney) who sits behind me.

A, Yes.

Qe And did you have any talk with him
my brother mentioned that he wouldn't get a
help, and he didn't answer him,

Qs And how far did he ride with you? A, He rode to Habstritt's
corner where Habstritt has his office down here in Roseau.

™
)

Qe What happened there? A. Then he got out and he said, "Much

the

as you went along? A. Well,
ride very far but it might

oblige, Colonel," addressing my father.

Qe Did you notice anything about his appearance that attracted
your attention? A. He had a very red face and he had a mole on his front
left lip.

ROBERT BELL
Direct Examination, by Mr. Loring.

Qe % #% (Witness corroborates previous witness) Do you remember
how he was dressed? (Referring to occasion of giving defendant ride
to Roseau) Well, he had on an overall jacket and a hat and he had
a bandana round his neck. I can't just say what the color of the ban-
dana was, but he had on quite a few clothes., You could tell that be-
cause he was pretty heavily dressed.

JESSE BENNETT
Direct Examination, By Mr. Loring.

Qe You l1live here in Roseau? A. I do,

Qe And were living here last Christmas time? A, I was,

Q. Did you see anything of the defendant on that day? A, I did.

Qe Where did you see him? A, T saw him first when he got out
of Mr, Bell's car at Habstritt's corner.

Q. Where did he go from there? A. He walked down the street abart
a block to the pool hall, Oveson's pool hall, and he just stopt there
a moment, just glanced.

Q. Did he go in%? A. No, he didn't,

Qe Where did he go from there? A. He wandered across the corner
of the block over to the other side of the street and walked up to the
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Encore Cafe.

Q. And did you go into the Encore cafe, or were you already in
there and saw 1t? A, Just about as he was acrost the street, we turned
and walked into the cafe.

Q. Did you see what he did in the cafe? A, He stood by the
counter for a minute and there wasn't a waiter there and so he walked
round back of the case and took a package of clpgarettes, and Mr,
Lindberg was standing between the kitchen and dining room and he started
back there and gave him a piece of money.

Qs And then what did he do if you noticed? A, And Mr. Lindberg
walked up back of the counter, andhe walked up to the candy counter
on the other side and opened his cigarettes, took one out and 1it one,

Q. Did he go out? A, Yes.

Q. And did you notice in what direction he went from there?

A. No,

Q. Have you seen him since? A, I have,

Qs Where did you see him? A. I saw him in the sheriff's office
the next morning?

Qe Did you recognize him there? A. I did.,

ARCHTE DAHL
Direct Examination

Qe You live here in Roseau? A, I do.

Qs Did you see anything of the defendant on Christmas Day? A. Yes,

Q. Where did you see him? A. A mile east of the north bridge
on the highway.

Q. How did you come to see him there? A. Well, we were driving
east and passed him on the corner--cross roads, a mile east of the
bridge of the road number 11, <

Qs Did you see him again on that day’ A, No.

Q. About what time was that in the day? A, Oh, I should judge
about 4:30 probably little later.

Q. He was walking, was he? A, He was walking,

Q. How did you happen to take a good look at him? A, Well, he
was walking slow and I was driving slow, Coming in back of him T
thought it was one of the local men living out there and perhaps would
pick him up and take him along. Seeing he was a stranger I turned
around instead and came back., When we passed him T should judge he was
8ix inches or a foot from the car. He didn't move out very much,

%. Did you see his face? A. Yes, clearly,

Qe # #% Did you notice the kind of head gear that this man had
on when you saw him on the road? A, ¥-&kink He had a dark felt hat on.

EDSON EDWARDS
Direct Examination, by Mr. Loring:

Qe You live in Roseau? A. Yes, my home is here.

Q. What were you dolng the latter part of the afternoon of last
Christmas Day? A. Well, I was in town here and talking to some of the
fellows and I went out for a ride in the afternoon.

Q. With whom did you go? A. LaVern Dahlquist.

Q. And you two were alone in the car? A. Yes.

Qe Which way did you go? A. We went east from Roseau on trunk
highway number 11,

Q. And about what time? A. Well, I should judge about gquarter
to 5 or somewhere there.

Q. Did you see anything of this defendant on that trip? A. Yes,
I did.

Qe Where did you see him? A, Well, I should Judge about 2, 3
blocks east of the city limits in Roseau, on trunk highway number 11,

Qe What kind of a war was it? A, Buick coupe.

Q. Just one wide seat? A.With a rumble seat.

Q. And when you caught up with the defendant, if you did catch
up with him, what was done” A. Well, we stopt and asked him if he wanted
a ride.

Qe What did he say to that? A. Well, I don't remember whether
he replied or not but anyway he accepted and he got in the car,

Qe He got into thias coupe. How did you sit down in the coupe ?

A, LaVern was on the left side driving and I was in the middle
and he was on the right.
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Q. Any conversation with him while he was in the car? A. Yes,
there was,

4+ How far did he ride with you? A. I think it was approximately
2 miles; not quite.

Qe What was said back and forth between you there? A. Well, the
first thing, I guess, he was inquiring as to who we were and then
introduced himself by means of a card and then there was some talk
about where he was going and how far it was to different towns.

Qe Well now when he introduced himself by means of a card what
did he do? Did he give you a card? A. Yes, he reached in his pocket and
gave me his card.

Q. I show you Exhibit K and ask you to look that over, and ask
you whether or not the card that he gave you was that card or one like
it? A. It is one very much like it.

Q. How about the printing that was on it? A. It was the same
printing.

Q. What did he say? What were his remarks when he gave you that
card? A. Well, T looked at the card and remarked that he was quite a
ways from home?

Qe What dld he say to that? A. He said yes he was.

Qe How did it come that he didn't ride any further than this
little over a mile with you? A. Well, we were just out riding and
there was a good road going south there and so we generally turn on
that road and go south as we go out riding.

Qe And where did you let him out? A, We let him out on the
highway number 11, it is two miles east of town, I think,

Qe And did you see what he did when you let him out? A, Well,
he got out of the car and walked around behind the car and started east.

Q. Yes. Walking? A. Yes.

Qe And did you ever see anything of him again? A. Yes, I did,

I saw him in the jail.

Q. Well, did you see him again that day? A. Well, I wouldn't
swear that I saw him.

Qs Did you see a man on foot on highway number 11 again?

A, Yes, I diio

How far south did you drive on this road? A. We drove one mile,

And then what did you do? A. Turned around and came back,

As you came back towards highway number 11, did you see any-
body? A. Yes, I did,

'« What did you see? A, Well, there was a man walking east on the
highway gquite slow.

' Q. What was done with this card after he gave 1t to you? A. Well,
I looked at it and then I handedit to LaVern who was driving and he
glanced at it and gave 1t back to me and I held it in my hand until after
he had got out of the car and when he got out of the car I put it in the
windshield. There was an opening in the windshield and I see stuck
the card in the windshield,

Q. Well, what was done with it when you came in? Did you leave
it there or did you take it away? A. No, I left it. That is the last
I had the card. I left it in the windshield.

Qe Did you see him in the jail, you said, afterwards? A. I did,

Q. Did you talk to him there in the jail? A, I did,

%, What did you say to him? A, I asked him if he remembered
seeing me.,

Qe What did he say to that? A, He said no; that he was sorry
but I was mistaken; that he had never seen me.

Q. Did you remind him of his ride? A, I did.

From his first appearance I noticedthat he was dressed--well,
on overalls and an overall jacket and a cap, but he wasn't dre
a8 sult or anything like that.
Q. Did you notice his cap, what color it was? A. Nothing more
than a dark cap.

LAVERN DAHLQUIST
Direct Examination, by Mr. Loring:
Q. You heard the testimony of the witness who was just on the
stand about the ride you gave the defendant on Christmas afternoon?
A. I did.
Qe Do you recall that? A. Yes, sir,




Q. Do you recollect the conversation that took place in the
car? A. I do. On coming up to this man we drove a little to the side
of the road and opened the door. He immediately jumps in the car,

and I asked him if he was going far. He sald yes, he was going to
Baudette. I then started the car and there was a Chevrolet coach or
sedan behind us. Well, I told him that I would drive quite fast so
that he might get a ride from this Chevrolet when we let him off. On
the way then he asked our names and I told him my name was Johnson,
and he said, "Here is mine." So he pulls in his pocket underneath
his coat somewhere and pulls out a card and then if I am not mistaken
that is gbout all the conversation that was held.

G« I show you Exhibit K and ask you whether or not it was that
card or one like 1t7 A. This is the card.

Q. How do you know that? A. By my signature on the back of it.

Qs Do you know what was done with the card afterwards? A, After
he gave that to Edson, Edson handed it to me. Edson then put it in the
windshield and the car was then put in the garage and I looked immed-
lately after.

Q. And \y whom was the card taken out of the car? A, The card
was taken out by myself.

Q. How was the defendant dressed when you picked him up? A.
to his dress I didn't take particular notice.

Q. Did you notice anything about his headgear? 2 happened
to notice his cap, just from the rear, I noticed the colo 'is hair,
and 1f T am not mistaken he had a dark colored cap.

Q. Did you go over and see him in the jail? A. I did.

Q. Did you remind him of the ride? A, No, I didn't talk to him,

Qs When you saw him in jail did you recognize him as having
seenhim before? A. I did.

MR, ZIEMET
Direct Examination, by Mr. Loring:

Qe Mr. Ziemet, you are a brother in law of the deceased, Robert
H. Lobdell? A. Yes, sir,

Qe And did you come to Roseau shortly after Christmas?

I got up here the 27th of December,

Q. Did you see the coroner and go to the cormner's place
iness when you came heref? A, Yes, sir.

Q. Did you see anything of the wearing apparel of Lodbell there
in the coroner's placef? A. Yes, sir.

Qe The immigration officer's uniform? A. Yes, sir.

Qe Where was that? A. It was hanging in the morgue on some hooks .

% o Did you have occasion to go thru the pockets? A. Not just
at that time.

Qs Well, did you at any time, later on in the evening? A, I
went thru the pockets,

Q. Well, what did you find in the pockets? A. In the overcoat
pocket I found a handkerchief and a package of lﬁa rettes, matches,
and a card,

Qe I show you Exhibit L and ask you whether or not that is the
card that you found in Lodbell's overcoat pocket? i

Q. How large a man was Kobert H. Lodbell*
feet, six, seven tall.

And about how heavy? A. About 150 pounds,

Married man? A. Yes, sir,

Your sister is stil] living? A. Yes, sir,

She was living with him at the time but vi iting in

Yes, 81r.

DR J. L. DELMORE (Recalled)

Examination, by Mr. Loring:

Q. Were you in Roseau or the vieinity of Roseau on Christmas Day?

A, I was.,

Qe Do you recall seeing the defendant at any place at or near
Roseau on that day? A. I do.

Qe Where did you see him? A. On the highway number 11 between
the three mile turn and Fox. This was in the afternoon.

Q. Was there anything that called your specizl attention to him
there? A, In the first place he was walking on the same side of the road
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that I was driving, which isn't the usual custom here. In other words,
he was walking against the traffic., And the other thing is that my
first impression was when I saw him was that it was Ole Holland. That
was the first glimpse, I was hitting along about 40, 45 miles an
hour and it was the fact that I had to turn out of my side of the road
that drew my attention to this particuler men. And he had his hands
in his pockets and his face was quite red and head down 1like this
(indicating) and kind of looked up and smiled as we passed him. He
had on a dark hat and when I went by him T noticed that he ear laps
on it.
Q. What shape were those ear laps? A, They come up like this.,
Q. Witness indicates from his fore-head back down around his
ear and back. How did those ear laps appear with reference to the
ear leps of a cap‘ A, They would be just like they had been on a cap.
Qe Woll, what would you say as to whether or not he had on both
a hat and cap? A, I couldn't say that. I was going pretty fast.
MRE. LORING: We rest.
MR. HEGLAND: We rest.

Gentlemen of the Jury:
This is a case of the State of Minnesota against George Ryan.

1

By the indictment herein, the defendant George Ryan is accused by

the Grand Jury of the County of Roseau and State of Minnesota, by

this indictment of the crime of murder in the second degree, committed
as follows: The said George Ryan being then and there armed with a
dangerous and deadly weapon, to-wit; a loaded firearm, a more parti-
cular description of which weapon to the grand jury unknown, did on
the 25th day of December, 1928, at the town of Spruce, in the county
of Roseau and State of Minnesota, wilfully, unlswfully and felonious=-
ly, without authority of law and without excuse or justification,

and without deliberation or premeditation, and with the design on the
part of him, the said George Ryan, to affect the death of a human be-
ing, to-wit; Robert H. Lobdell, kill and murder the said Robert H.
Lobdell, by means of a deadly weapon, to-wit; said aboveée described
firearm loaded with powder and bullets, by then and there shooting the

said Robert H. Lobdell with said firearm, and then and there inflict-

ing upon the head and person of said Robert H. Lobdell a mortal wound

hich said mortal wound the sald said Robert H. ILobdell d4id then

and there die.




To this indictment the defendant has pleaded not guilty and
by his plea of not guilty the defendant denies that he committed the
offense and this places the burden upon the State to prove the matters
alleged in the indictment.

The indictment is merely an accusation and you as jurors are to
determine from the evidence whether or not that accusation is true or
not true.

The defendant at the outset of the trial is presumed an innocent
man and this presumption continues until overcome by a preponderance
of the evidence that establishes the guilt of the defendant beyond a
reasonable doubt. When I say his guilt must be established beyond
a reasoneble doubt it does not mean that it must be established con-
clusively or beyond any doubt. It is not absolute certainty that is
required, but reasonable certainty. The rule does not require that
you should lay aside your reason or your common sense and be governed
by sentiment. 1In considering the question of defendant's guilt or
innocense, your minds and consciences as reasonable men must be so
convinced by the evidence that you would be willing to act upon it in
matters of the highest importance to yourselves. If it comes up to
that point, then the proof amounts to proof beyond a reasonable doubt.

The jury are the exclusive judges of all questions of fact, of
what the witnesses say and the weight that should be given to the
testimony of each and all of them. The law you are required to take
to be as the Court gives it to you. As jurors you cannot rightfully
say that you thoroughly believe from the facts and circumstances in
evidence that the accused is guilty and yet that his guilt is not
proven, Such bellef, 1f founded upon all the evidence, is proof.

The statutes of Minnesota defines murder in the second degree

as follows: "Such killing of a human being is murder in the second

degree when committed with a design to effect the death of the person

killed or of another, but without deliberation and premeditation,
and shall be punished by imprisonment in the state prison for the

offender's natural life."




I do not know, Gentlemen of the Jury, that any explanation
that I may be able to make would make the definition of murder in
the second degree clearer than it is made by the language of the
statute which I have just read to you.

Robert H. Lobdell was an immigration patrolman, and it appears
from the evidence that it was his duty to patrol the road between
the village of Roseau and Salol, and that at the time that he was
mardered he was on duty attending to hls duty as an immigration patrol-
man .

In order to convict of this charge, it must appear that the def-
endant at the time of the killing had a design to effect the death
of Rovert H. lLobdell. The intention with which an act is committed,
being but the mental state of the party accused, direct proof of it
is not required. Nor, indeed, can it ordinarily be shown. But it
is generally derived from and established by all the facts and cir-
cumstances attending the doing of the act complained of as disclosed
by the evidence in the case,

If you find that the defendant fired the shot which killed
Robert ILobdell, the intent with which the defendant fired the shot
must be determined by you from all the evidence in the case. If
the jury finds from the evidence beyond a reasonable doubt that the
defendant committed the crime charged in the indictment, 1t is not
material whetherhe had any adequate motive for so doing. Still it
is always competent as well as of the greatest important to show a
motive on the part of the defendant for the commission of the crime
of which he is accused. If there be a motive which can be assigned,
the adequacy or inadequacy of it is a matter of no controlling im-
portance. What would be a motive to one mind might not be to the
other.

Whether a motive is adequate to induce the commission of

crime depends on the particular character of the defendant. The

y of the crime shows that murders often are committed from

histor




motives comparatively trivial and slight, not merely from malice
and revenge, but to give a small pecuniary advantage and to drive
off for a time pressing difficulties.

The evidence in this case by which it is sought on the part
of the State to establish the gullt of the defendant is what is called
circumstantial evidence. In the commission of crime, criminals as a
rule seek seclusion and secrecy, and experience has thought us that
circumstantial evidence must be resorted to in order to detect and
punish crime. Circumstantial evidence is the proof of such facts and

circumstances connected with or surrounding the commission of the

crime charged as tend to show the guilt or innocense of the person

charged. Circumstantial evidence 1s legal and competent in criminal
cases, and if it is of such character as to exclude every ressonable
hypothesis other than that the defendant is guilty, then it is en-
titled to the same weight as direct testimony. And if these facts
and circumstances are sufficient to satisfy the jury of the guilt

of the defendant beyond a reasoneble doubt, then such evidence is
sufficient to authorize the jury to find a verdict of guilty.

But, where a conviction of a criminal offense is sought upon
circumstantial evidence alone, the prosecution must not only show
beyond a reasonable doubt that the alleged facts and circumstances
are true, but such facts and circumstances must be absolutely incom=-
patible upon any reasonable hypothesis other than that of the gullt
of the accused. It is not enough that all the circumstances proved
are consistent with or point to the defendant's guilt. <The circum-
stances must not only be in harmony with the guilt of the accused,
but they must be of such a character that they cannot reasonably be
true in the ordinary nature of things and the defendant be innocent,

Circumstantial evidence may carry conviction to the mind as
positively as direct and positive evidence, and when circumstantial
evidence 1s as convirving as positive evidence, it should be relied
upon and acted upon to the same extent. In other words, circumstant-

ial evidence is just as legal and just as effective as any other evid-
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ence, provided the circumstances are of such a character and force

as to satisfy the minds of the jury of the defendant's guillt beyond

a reasonable doubt.

You must be just to the defendant and equally just to the
State. As manly, upright men, charged with the responsible duty
of assisting the Court in the administration of justice, you should
put aside all sympathy or sentiment, all consideration of public ap-
proval or disapproval, , and look steadfastly andalone to the law and
the evidence in the case, and return into court such a verdiet as is
warranted thereby.

The testimony of the witnesses and the exhibits introduced
constitute the evidence. You cannot rely upon the Court nor upon
any statement of the attorneys as to what the evidence is. You
are the exclusive judges of what the witnesses said, the weight that
should be given to the testimony of each and all of them, and the law
imposes on you the duty of going upon your own recollection of what
the testimony of the witnesses is.

In determlning the credit to which a witness is entitled and
the weight which shall be given to his evidence, you may probably
take into account his interest in the result of the trial, his relat-
ion to the parties to the suit, the influence he may be under,
his kinship to the parties, if any, and his demeanor upon the witness
stand. If there be conflict in the evidence as there 1s 1n nearly
every case, you should, if possible, reconcile it with the true and
find the facts.

Now, Gentlemen of the Jury, the evidence is all in, The task of
counsel is done. The Court has given you the law, and the responsibility
will now rest upon you of doing justice between the people of the
State of Minnesota upon the one side and the prisoner at the bar of
this Court, charged with the most serious offense, upon the other.

And, Gentlemen of the Jury, if you find from the evidence be-

yond a reasonable doubt “that at the time and place as alleged 1n




the indictment, the defendant George Ryan killed Robert H. Lobdell

with a design to effect the death of Robert H. Lobdell in the manner
and form as charged in the indictment, then you should find the defen-
dant, George Ryan, gullty of murder in the second degree as charged
in the indictmente. On the other hand, if you do not so find, you
should find him not guilty.

This is a criminal cese and before a verdict can be rendered

mast be unanimous. Every member of the jury must agree to the
Swear an officer.

(Verrdict of guilty.)

SEC.
(April 11, 1929)

MR. BELL: Your Honor, I now move that this Court pass sen=-
tence on George Ryan, convicted of the crime of rurder in the second
degree.

Defendant Sworn.
Examination by the Court:

Q. Mr. Ryan, under the law, the Court 1is required to ask you
questions and make a record of your answers. And it is well for you,
for your future well=being to tell the truth which you have been
sworn to testify. What is your true name? A, Georﬁe Ryean.

Q. Have you gone by any other name? A, No, that is the only name
that I have.

Q. Where were you born? A, Well, as near as know, New York

ity I am not certain of that.

Qe Then? A. I don't know that either; nelighborbood of about
thirty—one years ago.

Don't you know when your birthday is? A. No, sir, I don't,
Where is your residence now? A. I don't happen to have any.
Your father living? A. Not that I know of.

When did you last know of "\rouﬂ F‘.m,hn;".l’ 1iving? A, Well, I
residence when I was five ears of age.
You left your parents? 1ic

T@WT who did you go to afte jnw left ;ou? parents?

11, I left in company witrk unc le of mine,

Pl', we will come back t« nat later. Are you a married man?
I'EOQ

Have you ever been married? A. Never have been.

Single man all the time? A.

Do you belong to any church? A. Nc [ don't.

Have you ever belonged to any church? A, Never have.
You are not baptized and confirmed tt A, No, I am not,
Well, what schooling have you had? A. Well, I have been to
, but I have never gone to any publie N I paid my way.

You have been to college? to say

"
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that.
Qe How is that? A. I don't care to say as to what college I

-, A

£

have been but I have finished
Q. How many years? A. yea:
Q. One year. But you don't want to say what college. A. No,
sir, I don't.
Q. Well, what were you studying when you were in college? What
did you take up? A. I have good reasons for not answering that
questlion. I have orders not to answer. I would be telling.
Qe What is that? A. I say I have orders not to answer that
question to any one as to what college I went to.
Qe Orders from whom? A. From people that I was working for,
Qe S0 you refuse to answer that? A. Yes, I refuse to answer
that question.
Q. Well, what is your physical dondition? Are you healthy and
strong? A. Yes.
Q. Have you learned any trade or profession or vocation of any
A, Well, I worked for several years as.an automobile mechanic.
2. Well, your mental condition is normal? A. Yes, sir.
Q. Were you in the World War? A. I was.
o Where did you enlist? A. Canada,
From what place? A. From Winnipeg,
When? A. In 1915.
And what part of the army, in the nav

) Yy op== A Infantry.
ihat camp? What is the name of the c

amp? A. I didn't go to

Q. You enlisted and went right over? A. I enlisted and I was three
weeks before I went over, .

Qe Didn't you have some training before you left? A. Not very
much,

Q. Have training after you come over to Europe? A. Yes.

Q. Where? What camp? A, At Liverpool that is where we landed.

Q. What 1s the name of the camp at Liverpool? A, Well, there
was no name for any camp there that I know of. I know that I didn't
go to any camp,

e Well, who had charge

The officers,
That I can't do.
Can't do that. Well, hov > did you serve? A, 38 months.
Were you at the front?
Wounded? A. No.
« Taken prisoner? A. No, I wasn't taken prisoner.

Q. Served in the infantry for 38 months. And where were FOou
discharged? A. I was discharged therein Winnipeg, in 1919,

Qe What month? A, Well, it was during the winter.

Q. Well, January or February? A. Well, I don't know for sure
whether it was January or February.

Q. Have you got your discharge papers? A, No, I haven't,

Q. Do you know where they are? A. No, I don't.

Q. Have you ever had them? A. I crossed the line with my dis-
charge papers.,

Qs When? A. Well, it was in 1919,

Qe Well, when you came back from the World War, did you come thm
the United States or did you come thru to Canada and Winnipeg?

A, To Canada.

Q. And then you were discharged. Well, how meny times have you
been arrested before? #. I was court martialed once over in France
but outside of that I haven't been arrested.

Qe Where? A. I said I haven't been arrested in this country,

Qe Oh, you have not been arrested at any time? A, Never here in
America,

Qs Well, in Europe then? A, Well, that was during the war.

Q. Were you arrested during the war? A, I was court martialed.

Qs Court martialed. A. Well, I was court martialed and ordine-
arily a man would receive a dishonorasble discharge if he was court
martialed but I didn't get any dishonorable discharge.

Q. You got honorably discharged? A, I did, That is, in 1919.
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Q. Yes. That was after the war was over? A, Two years that
I was court martialed,

Qs Well, where was that discharge recorded? Where is the record
of it? A. Well, the only place that I know that you will find a
record of it, one place is Winnipeg.

Q. Do you know where? A. At the barracks of the Highlanders.

It is there on the maln street, 2

Q. Barracks of the Highlanders. Were you a Scotchman?’ A, No,
that isn't a Scotchmen's outfit. They call them the Highlanders
but it is an English regiment.

Qs Never served any time in any prison except the time that
you were court martialed. A, I wasn't placed in prison.

Q. For what were you court martialed? A. Well, for something I
wasn't guilty of.

Q. For what? Shirk your duty as a sentinel? A. No,

Qe What was it? A. I do not care to say that.

Qe You don't want to say that. Well, how far back can vou re-
member? You say you left your parents when you were five years o0ld?

A, Five years.

Q. Your mother living? A, Not that I know of.

Qe When did you last know that your mother was living% A, Well,
it was when I left my residence. That 1s the last I know of her.

Q. Is that when you were five ysars? A, Well, yes, when I was
five years of =age.

e Well then you don't know anything about your father or
mother. A. Only from what my uncle has told me, thatis all,

@, Well, what has your uncle told you? A, He told me that that
was my parents in New York city, but he didn't say where in New York
city.

%, You don't know whether they are living or dead? &, No, I don't.

Q. Have you any brothers? A. I haven't.

Q. Any sisters? A. Not that I know of, I haven't any.

Qe Well then we will start with you as at the time you came to
your uncle when you were five years old, Where was he living at the
time? A, Well, I don't know where he was living at the time. I know
that we went to Pittsburg, Penn%ylvqnla.

Q. Pittsburg, Pennsylvania? A, J~hat is quite some time aftewward.

%, How old were you when you went to Pittsburg with your uncle?

A, It was several years aftBPWRWd%.

Q. Well, how old were you at that time? A, I don't know exactly.

Qe Well about? A, Well, that I don't know. I know that it
was several years. I couldn't say the exact number of years.

Qs Well, you know about how old you were. According to your
best recollection, and best Tadgmﬁnu, how old were you? 4, Well, I
would say probably eight or nine years, but that is only a guess.

Q. Well, what was your uncle doing in Pittsburg? A, That I never
could find out.

Q, Well, at that time you say you were about eight years old.
Did you attend any school at that time? A. Never went to school.

Q. Never went to sechool. A. Never a day.

“., Well, what was your uncle doing% A. He didn't seem to do any-
thing as near as I know of.

Qe Well, how long did you live with your uncle there at Pitts-
burg? A, I stayed with him until I was just about 11 years of age
and then I left him,

Q. Well then where did you po A, Then I started traveling.

Q. Been traveling ever since? A, Practically, yes.

Qe Well, when you were 1l years old what were you doing, when
you started to travel? &, Well, I was in the habit of selling news-
papers,

Q. Selling newspapers where? A. On the streets.

Qe Well, what streets? A. Various towns.,

Q. Well, what cities? A, I have sold newspapers in several dif-
ferent towns,

Q. Well, at that time when you first started out after you left
your uncle when you were 11 years old, where were you then? &, I left
Pittsburg and started west.

Q. Where did you go? A, Well, Chicago was one place that I wasin.
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Q. Sell papers in Chieago? A. No, T didn't sell any newspapers
in Chicago.

“. What were you doing in Chicago? A, I wasn't doing anything.

Q. How? A, I had some money with me and 1 paid my expenses, I
didn't do any work there.

Q. Well, how long were you in Chicago and not doing any work?

A. Wlell, round two or three months, I was there during one
winter. '

Q. And then your money was gone? A. No, I still had a little money.

Qe Well, where had you made the morey you had? 4. I got that be-
fore I left.,

Qs Got 1t from where? A, Well, my uncle had given me money and
I didn't spend it all,

Q. Well, can you give me his name ?A.Well, I ould, yes, but I
would rather not,

Qe You couldbut you don't want to do it, is that it? A. I would
rather not. I wouldn't want to embarrass him any .

Q. Well, would that embarrass him? A, T don't know whether it
would or not. It might. I have never been in the habit of writing
to him only very seldom; only once,

Q, Where is he 1iving now? A, well, T would rather not say that,

Qe Well, you came to Chicago when you were 1l years old, stayed
there about threemonths, and where did you go next? A. I went west,

Q. West, where? A. Clear to California,

Q. What city in California? A. Why, I have been in several cities
in California.,

Qe Well, what city did you come to when you left Chicago?
first city I came to since I left Chicago was Los Angeles.

Q. How old were you then? A. I wasn't very old,

%. Well about? A. Just about 11 years of 8g6e .,

%, Well, who furnished you with money to go from Chicago to
Los Angeles? A. I didn't pay any rd lroad fare.

Q. How did you travel? A. Well, I walked part way and part ways
I got rides on the highway and rode freight trains,

Q. Well, how long were yim you in Los Angeles? A, Well, I wasn't
there very long. I would say about two months,

Q. What were you doing? A, I wasn't doing anything. I didn't do
anything.

w. You were not doing anything? A, No, I didn't do any work there
at that time,

e Well, where did you get your money for your maintenance® A.I
had a little money.

%, You had a little money. Well, you must have got quite a good
deal then from your uncle? A. Yes.

Q. Well, how much money did you have when you left your uncle?

A. Well, I had considerable money .

Q. Well, about how much? A. Several hundred dollars,

Q. Well, you don't mean to say that you earned several hundred
dollars? A, I didn't earn it.

J« Well, how did you get it? A, He gave it to me.

Your uncle gave it to you? A. He did,

In cash? A. In cash, yes.

For what? A, He was in the habit of glving me money,

Well, after you had been in Los Angeles, where did you go?

I went from there to Mexico. '

What part of Mexico? A. I went to Nogales.

What is the name of the town? A, They are Mexican towns.

Vhat is the name of it? A. Mazatlan. It is on the west coast
Mexico.

Q. What were you doing in Mexico? A. Just traveling.

Q. Well, how much money did you have left of the several hundred
dollars that you got from your uncle when you got to Mexico? A. Well,
I had some money. I don't know the exact amount, but I know that I
had money when I went down there and I had money when I came back,

Qe Well, did you have any money left from what you had received
from your uncle® A, Yes,

Q. How long did you stay in Mexico? A. About five months, I
would think.
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Q. What were you doing down there those five months? A, Well,
I traveled about 1200 miles south of the boundary.

Qe 1200 miles. A. And back to the United States again.

Q. Well, did your money stilllast? A. It did.

Q. Traveled cheaply then. A. Yes, that is cheap country down
there.

Qe And you weren't doing anything. A. I never done any work in
Mexico.

Q. Well, after you came back to the United States where did you
go? A. I went to Texas.

@. What part of Texas? A. I went by way of San Antonio.

Q. Well, what were you doing there? A. I merely traveled thru
the town,

Q. Just traveled again., How long did you stay in San sntonio?

A. About half a day.

%, And then where did you go? A, I wentuw north.

Q. Where? A, Well, it has been a long time ago. It is hard to
remember all those things, altho I know that I traveled north.

Qs Well, T am asking according to your best recollection? A, Well
I went up by way of Fort Worth.

Qe How long did you stay in Fort Worth? A. T didn't stay there
very long.

%, What were you doing there? A. I wasn't doing anything,
Q. Well, after you left Fort Worth, Texas, where did you go?

A, I went thru the state of Missouri,

e What part of Missouri, what town' A, Springfileld is one,

. Well, what were you doing there? A, I didn't do anything there.

. How long did you stay in Springfield, Missouri? &, Just over

night.

“o. Then where did you go? A, That I don't remermber where I went
from there.

Qe Next place you came to after that that you can _ulpVWCﬂ?

A. T traveled around the country considerable but I couldn't say
exactlye.

Qe Well, where is the next place you can remember that you were
after you left Missouri? A. That I don't know,

o ' s
@, Wgll, you remember some place you have been since® A, I remember

places I have been since but not just at that time.

Qe Well, the next place that you can remember then., A, Well, I
have traveled heavy round the country since I have been 11 years of age

Qs And 8ll of the time traveling oh the money you got From your
uncle? A. No.

%, Well, how did you make money when you weren't workineg? A, Well
I have sold newspapers sometimes. That is one thing I have &one.

Q. Were you selling newspapers in Texas or Missouri? A. I never
sold any in Texas or Missouri

%e You didn't., Well, taLT me some place after you left Missouri
that you can remember that you were. A, Well, I was 1ﬁc s that 1 nave
been working years ago. I can tell you that,

Qe Well, name them? A, I worked on quite a number of farms,

Q. where? A, Well, in the state of Ohio, Indiana, North and South
Dakota, Minnesota,

Q. Well, where did you work in North Dakota. A. There was one
place that 1 worked, St. Thomas, North Dakots.

Qe St. Thomas, That is just straight west from here. Who did
you work for there? A, I worked for a man five miles from town.

Qe Give me his name? A. His name is Pat Kelly,

Q. “at Kelly. A. I think his name is in the atlas., It was then,
as far as I know,

%, How long did ;3 work for Pat Kelly at St. Thomas, North
Dakota?® A, T L.foz“l:z_".‘ for about three months and a half.
Q What 5-em.1*-‘ A. Well don't know the exact year.

Qe Well, about how many years ago? A. Well, I would think it would
be around, not more than Lroe, four years ago.
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Qe
Qo

Was it in the summer or f£all? A. That was in the spring.
Where did you go to after you left there? A. I went to state

of Kansas.

Ql

Q-

Where did you

between

Willmar.

Qe

I can tell where their farm is but I don't know
Qs You don't know the name of the owner.

How long did you stay there? A. About six weeks.
You sald you had been working for farmers in Minnesota.
work for farmers in Minnesota? A. Well, I have worked
Willmar and the Great Northern line that runs south from
I have worked for several farmers on that line in Minnesota.,
Can you name some farmers that you have worked for? A, Well,
their names,
You don't know the name

of the one you worked for? A. No, I don't.

Qe

Well, when you left the farming community around Willmar

where did you go? A. I went to South Dskota.

Q.
Qe

thru those Bad Lands of South Dakota

e

Where? 4. Well, I have been in several places in South Dakota.
Well, name some of them? A, Well, all last winter I traveled
and Black Hills,

What were you dolng down there? A, I wasn't doing anything;

just traveling.

Qe
Q.

For anything, or had any business at 2117 A, No.
Where did you get your money with which to travel? A. I had

money that I had been working for.

Qe
Q.
Q.

Well, where did you go then after you left the Bad Lands?

I went to North Dakota,

Where? What place? A, A place there on the Sgoo Line.

What is the name of the place on the Soo ILine‘ A, It is just

a little town.

Q. Yes,

A. I don't know the name of it. I know about where

it is, but I don't know the name of the town.

Qe
borhood
Qe
east or
€,

Well, name the nearest town? A, It is somewhere in the neigh-
of about sixty miles from Devils Lake.

East or west? A. It is north, but I don't know whether it is
west or not--whether it is northeas+ or northwest.

On the line going to Kenmare? A. Between Kenmare and Thief

River Falls.,

Qe
east of
Qs
Qo
QI
running
Ge
Q.
Qe
Kansas,
Qe
Qe
Qe
Dakotea .
Qe
Towner.
Qe

e

On this side of Minot or on the other
Minot, northeast.

Well, what were you doing there? A, I was wovking there.
Who did you work for? A. I don't know the man's name,

Well, what were you doing-P A, I worked there in the spring,
an engine--McCormlck -Deering.

What were you doing? A. Plowing with a McCormick=-Deering.
Farm work? A. Yes. !
Where did you go when you

side. A, That wouldbe

got thru there? A, I went back to
What part of Kansas? A, I went to a town called Victoria.
How long did you stay there? A, I was there about three weeks.

And where did you go next? A, From there I went up to North

What part? A. I went to a town they call Upham. North of
Worked on a threshing machine,

That was last summer. A, Last summer,

What month? A, Well, about the month of September--August,

September and October.

Qe
Qe

Last fall then? A, Yes.

What was the name of that town? A, Well, it is between the

town they call Deep and Upham, and Bantry and lMaxbass is on that line.

Qe

Well, after you left that place around Maxbass or Upham

where did you go last fall? A. Iwent to South Dakota.

Qe

What place in South Dakota? A. To a place they call Volland,

It is fourteen miles from Yankton.

Q.

And what time was that? A, Well, that was in the month of-=-

about the last of October.

Qe

Well, how long did you stay there? A, I stayed there for sev-

eral weeks,

Q.
Qe
started
Qe

What were you doing? A. I was picking corn there.
And what did you do after you got thru with that work? A, I
traveling again.
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Q. Where did you go? A. To Willmar, Minnesota.

Q. Well, what month was that? A. Well, it was as near as I
know some time round in November.

Q. Well, what were you doing in Willmar? A. I just traveled: I
didn't do anything. I didn't work there.

Q. How long did you stay there? A. Several hours.

Q. Well, where did you go next? A. I went from there to Brecken-
ridge.

: Q. Well, what time did you get to Breckenridge? A. I got there
about the next day.

K. November? A. Some time round the latter part of November.

Q. How long did you stay in Breckenridge? A. Just about half a day.,

Qe Where did you go next? A. I went from there to Fargo.

Q. And how long did you stay in Fargo? A. About half a day.

Q. Where did you stop in Fargo? A. I didn't stop there over night,

Q. How? A. I got there in the morning and I didn't stop over night.

Q. Where did you go after you left Fargo? A. I went from there
to Grand Forks.

Qe How long did you stay in Grand Forks? A. Several hours.

Q. Where did you stop there? A. I didn't stop there over night.

Q. Where did you go after you left Grand Forks? A. T went from
there to Bemid ji.

Q. What month did you get to Bemidji? A. Well, it must have been
in December when I got there.,

Qe And how long did you stay in Bemidji? A. I was there just
about half a day.

Qs Where did you stop then? A. I didn't stop in any hotel.

Qs Well, when you left Bemldji, where did you go? A, I started to
travel across country.

Qe That is in December; started to travel across the country,.

A, Some time in December.

Q. Travel along the railroad or otherwise? A. No, I went cross
count rYe

Q. Well, did you strike any towns? A. No.

Q. Well, after you left Bemidji where did you next stop? A. Well,
the next stop from Bemidji was where that sheriff picked me up.

Q. Out here east of Roseau? A, Several miles from this town.

Q. Well, how long had it taken you to travel across country from
Bemid ji to Roseau? A, Well, I judge it took me just about two weeks.

Q. And where did you stop during those two weeks? A. I stopt
sometimes in old bulldings. Sometimes I stayed out in the woods.

Q. Well, you came to the town of Holt down here on the Great
Northern, didn't you? A. I don't know of any town by that name.

Q. Well, what was the first town around--rsilroad town you struck
after you left Bemidji? A. I wasn't in any towns.

Q. Down here in Badger? A. No, sir, I wasn't in the town of
Badger .

Q. Yes, but weren't you at this man's house? He sits back there,
with the whiskers. Stand up. (Mr. Arthur Vanschoiak stands up)

A, He has me mixed up with some one else. I didn't stop with any man,
He said that I did.

Q. Didn't you stop with him? A, I did not.

Q. You did not. Well, you came along the ridge here from Badger
to Roseau, didn't you? A. I don't know the directions. I know that I
came thru the woods from Bemldji to this country,

Q. Weren't you on the ridge here? Didn't you get a ride with the
County Attorney, Mr. Bell, that sits down there? A. No, I did not.

Qe Did not. Didn't he pick you up down here on the road some=-
where in between here and Fox? A. I have heard people say that he did
but he certainly didn't pick me up.

Q. Didn't pick you up? A. Well, how did you come to Roseau then?

A. Well, I was golng across the country and I seen a man out there
with a car and when I seen him I figured I would ask him the directions.

Qe Where was it you saw a man with a car? A. Out in the woods.

Qe Out west or east? A, I couldn't say whether it was east or west
or not.

Qe Was it on the highway? A, Well, it was some kind of a logging
road, it looked like, to me,
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Q. How far fromRoseau? A. I don't know how far.

Q. Well, you say you got a ride. Where did he t:zke you? A. Took
me up here to this town.

Q. To this town here. Well, when did you get to this town? How
long did you stay here? A. I have been here ever since.

Q. How? A. I have been here ever since except since I went to
Warren.,

Qe Didn't you leave this town and go out east? A, No, sir.

Q. Didn't you even go into the Encore Restaurant and get some
cigarettes? A. The sheriff told me that there had been a man getting
cigarettes and I explained to him that I hadn't got any cigarettes.

Q. Answer my question. Did you go in here in a restaurant in
this village and buy a package of cigarettes, Camels? A. No, I did not,

%, Did you ask anybody for the road to Baudette? A. No, I did not.

Q. Well, how did you come to be out there where the sheriff found
you? A. Well, T was on my way to town and from there I was figuring
on going to International Falls,

Q. You were on your way from here? A. I was going to town. I
didn't know which way town was.

Q. Well, but you left this town? A, I didn't leave any towns ex=-
cept when I deft Bemidgi. That was the last town I have been in.

“%s Oh, you mean to say that you weren't in Roseau here at all
then. A. Not until the sheriff brought me in.

Q. Then all these men that say that they saw you here in town
and saw you go in here and buy a package of Camel clgarettes are not
telling the truth then when they say they saw you. A. I don't say
they are not telling the truth. I say they certalnly have me mis-
taken with some one else,

Q. Well, when the sheriff found you out here, where did you come
from? Where had you stayed that night? A. I had stayed at a camp fire,

Q. Camp fire where? A, There is a camp fire just about 10 miles
from where he picked me up. I offered to go out there and show him
and I am satisfied it 1s there yet, but they didn't want to go out,

Q. Ten miles from where he got you? A, I would say it would be
just about ten miles from where I had walked from five o'cloeck in the
morning until I met him.

Q. Which direction was the camp fire? A, It would be to the right
but I don't lmow whether that is east or west.

Q. Well, the sun was shining in Christmas day. A. Yes, but I
didn't know the direction.

Q. Well, you know the sun rises in the east and sets in the west,
you know that? A. Yes.

Q. Well then which way was it? A, That I don't know, whether it
was east or west, or north or south.

Q. You don't know. A. I know it was to the right where I was,

%. Which way were you facing when you say it was to your right?

A. Well, T don't know the directions. If I had a map I could show
you the directions.

«. Well, you know where the sun is., A. I didn't take particular
notice of any sun rise. I did not know which was the directions,

Q. You mean to tell me that you left Bemidji and traveled across
the country and never had been into a town from the time you left Bem-
1dji until the sheriff brought you here into Roseau? A. That is it
exactly and I have done the same thing last winter. I did the same
thing last winter in the Black Hills, and never been in town. People
out there can tell you the same thing. That is true. T traveled
thru those hills for weeks and never seen a town.

%, Wasn't there an immigration agent that picked you up on the
road east of here and wanted to know where you were going and where
you came from? A, No, there was not,

Qe There was not. You mean to tell me you had not seen any inme-
migration officer at all before--after you were arrested? A, I sew
several here in this town.

Qe You saw seversl here in this towmm, Well, when did you see
Robert H. Lobdell? A That man I don't know.

Q. Did you see him after he was killed? A. They offered to take
me over there and show him to me, but I didn't see him.
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Well, you mean to tell me now then under oath that you had
to do with the killing of Mr. Robert H. Lobdell? A, T certainly
claim that I am nat guilty.
And you claim that you were not in town here and that you
the restaurant and bought Camel cigarettes? A, I wasn't in

.

Qe You hadn't been in this town. A, Never was in this town; never
went here before.

Qs Until the sheriff brought you in here. A, Yes,

Q. And you mean to tell me that is the God's truth? A. That is
the truth.

Q. Have you ever been in Vancouver? A, Yes, I have been in the !
town of Vancouver,

Q. Out on the coast? A. Yes, it is in British Columbia,

Q. When were you there? A. T was there quite a number of years ago..

Qe What year, do you know? A, No, I don't know the exact year,

MR. BELL: Was you in Saskatoon, Canada%®

DEFENDANT: I have been in Saskatoon, but that isn't a town,
I don't think. I have been across the territory that is called Sask-
atchewane.

Q. Well, Saskatchewan is the name of the province y A. Yes,

Q. But Saskatoon, that is a town. A, No, I haven't been in that
town.,.

Q. Been in Regiﬁa? A. Yes, I have been in Regina,

Q. Prince Albeﬂtf A. I couldn't say for sure.

Q. Edmonton? A, Yes, I have been in Edmonton.

Q. When were you in Edmonton? A, Well, it has been a number of
years.

Qs Well now, you were telling me that you were an automobile
mpchanic. lhere did you learn that trade? A, I learned it in the
various garages that I have worked in,

<., Well, you hadn't been working in the garage. Worked on the
farm. A. I have worked in garages and on farms

MR. BELL: Wasn't you in Saskatoon laat fall?

DEFENDANT: No, sir, I wasn't in Canada in last fall.

MR. BELL: You wasn't in Saskatoon. You weren't arrested
In Saskatoon last fall?®

DEFENDANT: No. No, I wasn't.

THE COURT: Mr. Hegland, have you got any questions?

MR. HEGLAND: I have not.

THE COURT: You,may stand up. Now, Mr. Ryan, have you any=-
thing to say yourself why I should not impose sentence upon you at
this time?

DEFENDANT: Well, all I can say is that I am not gullty. You
may find that out some time.

SENTENCE,
You, George Ryan, having been on trial for the killing of Robert
He Lobdell, and having been duly convicted of the crime of murder in
the second degree, IT IS ORDERED, That as punishment therefor, you be
confined at hard labor in the State Penitentiary at Stillwater, Minne=-

sota for and during the rest of your natural life. You may be seated.




IMPRESSIONS OF THE COURT

George Ryan is a produce of the slums of New York City. He

has been a tramp ever since he was eleven years of age. He is cool,

unscrupulous, and would not hesitate to kill a person to carry out

his plans. His policy, I believe, has been to make a living dis=-

honestly.

Warren, Minnesota, June 7, 1929,

District Judge.
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